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La present acta, una vegada aprovada pel Ple, es publica en la web d'aquest Ajuntament de manera íntegra, 

sense cap mena de restricció i d'accés/consulta oberta en internet. L'eventual presència de dades personals o 

informació que identifique o que pot fer identificables persones físiques, queda omesa o substituïda per ***, 

llevat que concórrega alguna base jurídica que legitime el seu tracte, conforme estableix l'article 6 del 

Reglament Europeu de Protecció de Dades 2016/679 (RGPD) i l'art. 8 de la Llei orgànica 3/2018, de 5 de 

desembre, de Protecció de Dades Personals i garantia dels drets digitals. 

 

ACTA NÚM. 6/2024 

 

ACTA DEL PLE ORDINARI DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL, CELEBRAT EL 

DIA QUATRE D’ABRIL DE DOS MIL VINT-I-QUATRE 

 

A la ciutat de Sagunt, a dia 4 d’abril de dos mil vint-i-quatre, a les 17 hores i 3 minuts 

es reuneixen, a la Sala de Sessions de la Casa Consistorial, sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. 

Alcalde, Sr. Darío Moreno Lerga, els següents regidors i regidores: 

Sra. María José Carrera Garriga 

Sr. Javier Raro Gualda 

Sra. Nuria Afra Carbó Dolz 

Sr. Raúl Palmero Plumed 

Sra. Ana Mª Quesada Arias 

Sr. Jorge Vidal Miguel 

Sra. Natalia Antonino Soria 

Sr. Francisco Javier Timón Saura 

Sra. Patricia Sánchez Mínguez 

Sr. Antonio Iborra Torres 

Sra. María Rubio Marcos 

Sra. María Isabel Sáez Martínez 

Sr. Joaquín Catalán Núñez 

Sra. Eva Mª Cayuela Medina 

Sra. Sara Cañada Rus 

Sr. Antonino Muñoz Ruiz 

Sr. Manuel González Sánchez 

Sr. Juan Antonio Guillén Juliá 

Sra. Lidia Sánchez Valls 

Sr. Alejandro Vila Polo 

Sr. José Tomas Serrano Fenollosa 

Sr. Josep Maria Gil Alcamí 

Sra. Maria Josep Picó Garcés 

Sr. Roberto Rovira Puente 

 

 Assistits del secretari general, Sr. Emilio Olmos Gimeno, i de l’interventor, Sr. Sergio 

Pascual Miralles, a fi de realitzar sessió ordinària del Ple de la corporació, en primera 

convocatòria. Es fa constar que la Sra. Sáez s’incorpora a la sessió a l’inici del punt 7 de l’ordre 

del dia a les 17 hores i 43 minuts. 

  

 La Presidència obri l’acte i, vist que tots han sigut convocats en legal forma i que hi ha 

prou quòrum, s’examinen els assumptes que tot seguit es relacionen i que han estat a disposició 

de les persones convocades a aquest Ple des de la data de la convocatòria. 

 

P R I M E R A   P A R T:  PART RESOLUTÒRIA 
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Juntament amb la convocatòria i l’ordre del dia, en l’expedient electrònic corresponent 

s’ha posat a la disposició de totes les regidores i regidors l’esborrany de l’acta de la següent 

sessió plenària: 

7 de març de 2024 

 

Considerant el que disposa l’article 121.2 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la 

Generalitat, de Règim Local de la Comunitat Valenciana, sobre l’elaboració i aprovació de les 

actes de les sessions dels òrgans col·legiats. 

I considerant que, segons el que preveuen els articles 86 i 89 del vigent Reglament 

Orgànic Municipal, com a primer punt de l’ordre del dia del Ple de la corporació ha de figurar 

l’aprovació d’actes de sessions anteriors. 

 

Se sotmet a aprovació l’acta de la sessió dalt esmentada. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, senyora Sáez. Vots a favor: 24, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Catalán, Cayuela, 

Cañada, Muñoz, González, Guillen, Sánchez, Vila, Serrano, Gil, Picó i Rovira; per la qual cosa, 

el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

Aprovar l’esborrany de l’acta de la següent sessió plenària: 

 7 de març de 2024, 

 

2 EXPEDIENT 1780427Q. MODIFICACIÓ DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE 

TREBALL DEL CONSELL LOCAL AGRARI DE SAGUNT 

Les administracions públiques estructuraran la seua organització a través de relacions de 

llocs de treball o altres instruments organitzatius similars que comprendran, almenys, la 

denominació dels llocs, els grups de classificació professional, els cossos o escales en el seu 

cas, al fet que estiguen adscrits, els sistemes de provisió i les retribucions complementàries. 

Aquests instruments seran públics. 

L’objectiu d’una eficient administració de personal exigeix procedir, a cada moment, a 

les modificacions necessàries en la relació de llocs de treball, la qual cosa suposa una adaptació 

contínua de l’organització als canvis que es produeixen, sent necessari adaptar la relació de 

llocs de treball del Consell Local Agrari de Sagunt a la plantilla de personal per a 2024 d’aquest 

organisme autònom local, aprovada al costat del vigent Pressupost General de la Corporació, 

atés que aquesta ha de ser un instrument fidedigne que reporte una imatge fidel de la realitat 

econòmica i organitzativa subjacent. 

En compliment de la normativa vigent la present mesura es realitza a través de la Relació 

de Llocs de treball del Consell Local Agrari de Sagunt, com a instrument tècnic a través del 

qual es realitza l’ordenació dels diferents perfils professionals, d’acord amb les necessitats 

d’aquest organisme autònom de l’Ajuntament de Sagunt, establint els requisits per a 

l’acompliment de cadascun d’ells, així com les seues característiques retributives, entre altres 

aspectes. 

La Relació de Llocs de treball està estretament vinculada a la Plantilla i la proposta 

d’aprovació d’aquesta última ha de tindre el seu reflex en aquella i viceversa, tot això per a 

evitar que es produïsquen dissonàncies i distorsions indesitjades entre un i un altre instrument. 

Resultant que es fa igualment indispensable actualitzar la RLT en primer lloc a fi d’adequar i 

modernitzar l’estructura administrativa de l’organisme. 

Amb aqueix objectiu la present proposta pretén mantindre un nivell de mitjans personals 

en el Consell Local Agrari que siga adequat i suficient per a complir les finalitats previstes en 

els estatuts d’aquest organisme autònom local. 
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Convé ací portar a col·lació una breu descripció dels aspectes més destacats de l’evolució 

de la plantilla i relació de llocs de treball del Consell Local Agrari en els últims exercicis. 

Per a això, va ser indispensable la creació l’any 2022 d’una sèrie de places de perfil tècnic 

en la plantilla de personal que permeteren complir amb les obligacions legals exigides a 

l’organisme que, d’altra banda, són les mateixes que s’exigeixen a les altres administracions 

públiques. D’aquesta manera, es van crear tres noves places i es van reclassificar altres tres que 

van donar lloc a nous llocs les funcions i les característiques dels quals s’estableixen en l’acord 

plenari de 29 de setembre de 2022 de modificació de la RLT del Consell Local Agrari (BOP de 

València, núm. 211, de 3 de novembre de 2022). 

La plantilla de personal del Consell Local Agrari de Sagunt aprovada juntament amb el 

pressupost d’aquest organisme per a l’exercici 2022 (sessió plenària ordinària de 31 de març de 

2022, BOP de València, núm. 88, de 10/05/2022) va suposar la creació de tres noves places, la 

reclassificació d’altres tres (3) places i l’amortització d’una (1) plaça de Guarda Rural respecte 

de la plantilla aprovada amb el pressupost de l’exercici 2021. Tot això amb el següent detall: 

- Creació en 2022 de les següents 3 places: 

 
DENOMINACIÓ 

PLAÇA 

Nombre 

PLACES 

GRUP ESCALA SUBESCALA CLASSE CATEGORIA 

Enginyer tècnic 

agrícola 

1 A2 Adm. 

Especial 

Tècnica Tècnics 

Mitjans 

Enginyer 

tècnic 

agrícola 

TAE econòmic 1 A2 Adm. 

Especial 

Tècnica Tècnics 

Mitjans 

 

Auxiliar 

informàtic 

1 C1 Adm. 

Especial 

Auxiliar   

 

Aquestes tres noves places van donar lloc a la creació dels corresponents llocs de treball 

en la RLT: llocs 033, 003 i 035. 

 

- Reclassificació en 2022 de tres (3) places d’oficial-conductor en dues (2) places de 

guarda rural i una (1) plaça d’auxiliar de vies i obres: 

 
Oficial-conductor 3 C2 Adm. 

Especial 

Serveis 

Especials 

Comeses 

Especials 

Oficial-

conductor 

 

en: 

 
Guarda rural 2 C2 Adm. 

Especial 

Serveis 

Especials 

Comeses 

Especials 

Guarda rural 

Auxiliar tècnic de 

vies i obres 

1 C2 Adm. 

Especial 

Serveis 

Especials 

Comeses 

Especials 

Auxiliar 

 

La reclassificació d’aquestes tres places va donar lloc a la creació en la RLT dels tres llocs 

de treball que es detallen en l’Annex II: llocs 026, 027 i 028. 

Aquesta reclassificació va suposar la conversió directa en la RLT de dos llocs d’oficial-

conductor en dos llocs de guarda rural, les característiques i les funcions del qual ja estan 

definides en la vigent RLT i, d’altra banda, la conversió d’un altre d’aquests llocs d’oficial-

conductor en auxiliar tècnic de vies i obres, el contingut de les quals es va definir ex novo en 

l’acord plenari de 29 de setembre de 2022 de modificació de la RLT del Consell Local Agrari 

(BOP de València, núm. 211, de 3 de novembre de 2022) per a donar resposta a les necessitats 

reals de personal de la Secció de Vies i Obres. 
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Amb l’aprovació del pressupost de 2022 es va produir també l’amortització d’una (1) 

plaça de guarda rural corresponent al lloc de treball núm. 18 de la RLT, ja que va quedar vacant 

per jubilació en l’exercici 2021. 

En la relació de llocs de treball del Consell Local Agrari, es preveu com a forma de 

provisió per concurs obert a altres administracions públiques (AP) dels llocs de Gerència (núm. 

001), TAE econòmic/a (núm. 003) i administratiu/a (núm. 031), per a facilitar la provisió 

d’aquests llocs en cas de necessitat, sense perjudici de la seua inclusió en l’oferta d’ocupació 

pública ordinària de les places corresponents en el moment procedimental oportú quan es donen 

els requisits necessaris per a això. 

L’indispensable increment de plantilla en dos efectius dut a terme en 2022 respecte de la 

plantilla de 2021 i la reclassificació de tres llocs de treball, va obeir a les noves necessitats 

sorgides arran de la no integració de l’organisme en l’estructura administrativa de l’Ajuntament, 

que va ser acordada pel Ple de l’Ajuntament en sessió que tingué lloc el 29 de juny de 2021, 

dins de la tramitació del procediment administratiu que anava encaminat a la seua integració 

amb el consentiment exprés del sector agrari i dels mateixos empleats de l’organisme. 

 A conseqüència d’aquesta decisió plenària, el Consell Local Agrari no es va integrar a 

l’Ajuntament, a pesar que tots els informes tècnics i jurídics que figuren en el procediment 

(expedients 458879H i 783643T) aconsellaven de manera inequívoca la seua integració per 

raons d’eficàcia i eficiència tècnica, econòmica i administrativa. 

D’aquesta manera, el Consell Local Agrari per a continuar amb les atribucions que té 

conferides estatutàriament, ha d’estar dotat dels mitjans personals i materials necessaris per a 

afrontar el compliment de les exigències legislatives establides per a totes les administracions 

públiques, ja que aquest organisme en gaudir de personalitat jurídica pròpia està subjecte a les 

mateixes normes i requeriments que li són aplicables al mateix Ajuntament. 

El pressupost del Consell Local Agrari per a 2023, que va ser aprovat per acord plenari 

de 17 de febrer de 2023 (BOP de València, núm. 59, de 24 de març de 2023), va contemplar la 

mateixa plantilla prevista per a 2022, composta per 31 empleats públics de naturalesa 

funcionarial per a aquest organisme. 

 Seguint la mateixa línia iniciada en 2022 i amb la finalitat de mantindre una dotació 

adequada i suficient de mitjans personals per al Consell Local Agrari, en la plantilla de personal 

aprovada al costat del pressupost de 2024 (BOP de València, núm. 249, de 29 de desembre de 

2023), s’han conservat les dues places de caràcter tècnic creades en 2022, enquadrades en el 

subgrup A2 (1 plaça de TAE econòmic i 1 plaça d’enginyer tècnic agrícola), si bé s’ha 

amortitzat una plaça de tècnic auxiliar informàtic exclusivament per raons de racionalització 

pressupostària, sense perjudici que, si de cara a l’elaboració del pressupost de l’exercici 2025 

es considerara necessari, es puga tornar a crear aquesta: 

Amortització d’una (1) plaça de tècnic auxiliar informàtic corresponent al lloc de treball 

núm. 035 de la RLT. 

Amb tot això, la relació de llocs de treball del Consell Agrari per a 2024 compta amb un 

total de 30 llocs de naturalesa funcionarial que es detallen en l’annex II, les últimes 

modificacions del qual puntuals es descriuen en l’Annex I, i es concreten en les següents: 

- LLOC DE TREBALL núm. 027. DENOMINACIÓ: auxiliar tècnic de vies i obres: el 

“Tipus de lloc” ha de passar de “No singularitzat” a “Singularitzat”, ja que és l’únic d’aquesta 

classe en l’organització del Consell Local Agrari. 

- LLOC DE TREBALL núm. 005. DENOMINACIÓ: inspector/a-coordinador/a de 

guarderia rural. Per error de transcripció, es va contemplar el nivell 19 de complement de 

destinació en 2020 (BOP núm. 39 de 26/02/20), sent que el grau reconegut a aquest lloc de 

treball des de l’any 2017 és el nivell 20 de complement de destinació, per la qual cosa així 

s’estableix en l’annex II. 

- LLOC DE TREBALL núm. 001. DENOMINACIÓ: TAG/Gerència.   
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L’apartat “Titulació necessària” s’adapta a les noves titulacions “Llicenciatura o grau en 

Dret, en Ciències Polítiques, Econòmiques o Empresarials, Intendent Mercantil o Actuari o 

equivalent.” 

En l’apartat “requeriments específics del lloc” es continua contemplant el Grau C1 de 

coneixements de valencià o equivalent. 

S’afig en el Complement Específic d’aquest lloc (A1/72) el factor “Direcció”. Aquest 

factor s’aplicarà, de conformitat amb la RLT del Consell Agrari, a aquells llocs als quals 

s’assigne algun tipus de direcció, de secció, negociat, etc., com ocorre en aquest cas, ja que 

aquest lloc té atribuïdes funcions directives pròpies de la gerència de l’entitat i funcions de 

prefectura de personal de l’organisme, estant equiparat a un lloc de prefectura de secció de 

l’Ajuntament de Sagunt. 

Així mateix, la reclassificació directa duta a terme dels tres llocs d’oficial-conductor en 

els llocs de treball núm. 026 i 028 (Guarda rural) i núm. 027 (auxiliar tècnic de vies i obres) fa 

que el requisit específic de nivell de valencià opere només en cas de nova convocatòria per a 

l’accés a la funció pública a les places, no així per al personal funcionari de carrera titular afectat 

per la reclassificació, ja que en els llocs originaris no s’exigia tal requisit. 

La modificació de la relació de llocs de treball que es proposa té com a finalitat adaptar 

tal instrument d’ordenació del personal a la vigent plantilla de personal, aprovada al costat del 

Pressupost General de la corporació per a 2024, així com adequar les característiques de 

determinats llocs de treball a les necessitats del servei. 

 Segons informe de la Intervenció delegada del Consell Local Agrari de Sagunt de data 

29/02/2024, la modificació de la relació de llocs de treball proposada s’adequa econòmicament 

a l’Annex de personal del vigent Pressupost del Consell Local Agrari de Sagunt per a 2024, que 

forma part integrant del Pressupost General de la corporació, aprovat inicialment en sessió 

plenària extraordinària del 23 de novembre de 2023”, l’aprovació definitiva del qual s’ha 

publicat en el BOP de València núm. 249, de 29/12/2023, sense que siga necessària cap 

modificació de crèdits. 

La quantia del sou base i complement de destinació dels respectius llocs de treball són els 

recollits en la Llei 31/2022, de 23 de desembre, de Pressupostos Generals de l’Estat per a l’any 

2023 -actualment prorrogada- i amb l’actualització de les quanties retributives d’acord amb els 

increments addicionals previstos en aquesta llei de Pressupostos. 

La quantia dels Complements Específics s’ha calculat d’acord amb les actualitzacions 

dels factors aplicables en la relació de llocs de treball del Consell Agrari, aprovada per acord 

de Ple de 29 de juny de 2006 (BOP de València núm. 171 de 20/07/2006 i posteriorment per 

acord plenari de 29 de setembre de 2022 de modificació de la RLT del Consell Local Agrari 

(BOP de València, núm. 211, de 3 de novembre de 2022). 

La modificació proposada s’enquadra en la potestat autoorganitzativa de l’Administració, 

ha sigut negociada amb els representants dels treballadors del Consell Local Agrari de Sagunt 

(art. 37.1 en relació amb l’art. 40 del Reial decret legislatiu 5/2015, de 30 d’octubre, pel qual 

s’aprova el Text Refós de la Llei de l’Estatut Bàsic de l’Empleat públic) en la sessió de la taula 

de negociació de personal que tingué lloc el dia 4 de març de 2024 i tenen com a finalitat adaptar 

la Relació de Llocs de treball del Consell Local Agrari de Sagunt a la vigent plantilla de personal, 

aprovada al costat del Pressupost General de la corporació. 

Considerant que la quantificació econòmica de la Relació de Llocs de treball, amb les 

modificacions que ací es contemplen, són concordes amb la Plantilla, aprovada juntament amb 

el Pressupost municipal, de conformitat amb les previsions de l’article 90 de la Llei 7/1985, de 

2 d’abril, de reguladora de les Bases del Règim Local. 

Conformement al que s’estableix en l’article 37 del TREBEP, en la taula de negociació 

que tingué lloc el passat 04/03/2024 entre el Consell Local Agrari de Sagunt i els representants 

dels treballadors es va negociar l’aprovació de la modificació de la relació de llocs de treball 

que es proposa. 
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Vista la potestat d’autoorganització del Consell Local Agrari i de l’Ajuntament de Sagunt 

reconeguda en l’article 4.1.a) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim 

Local. Considerant que l’òrgan competent per a procedir a l’aprovació i modificació de la 

Relació de Llocs de treball és el Ple de l’entitat local, de conformitat amb l’article 22 de la 

LBRL. 

Per tot això, vista la Memòria de la presidència del Consell, conforme el que preveu l’art. 

10 j) dels Estatuts del Consell Local Agrari, aprovats per acord del Ple de l’Ajuntament de 

Sagunt en sessió que tingué lloc el dia 24 de juny de 2004 (BOP de València núm. 247 de 

16/10/04) i segons el que disposa l’art. 22.2 i) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Llei Reguladora 

de les Bases del Règim Local i el dictamen favorable del Consell Rector del Consell Local 

Agrari de Sagunt, s’eleva al Ple de la corporació. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, senyora Sáez. Vots a favor: 15, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Gil, Picó i Rovira. 

Vots en contra: 3, senyors/es González, Guillen i Sánchez. Abstencions: 6, senyors/es Catalán, 

Cayuela, Cañada, Muñoz, Vila i Serrano; per la qual cosa, de conformitat amb el dictamen del 

Consell Rector del Consell Local Agrari de Sagunt, el Ple de Ajuntament, per 15 vots a favor 

del PSOE, Compromís per Sagunt i EU-Unides Podem, 3 vots en contra d’IP i 6 abstencions 

del PP i VOX, ACORDA: 

1r. Aprovar la modificació de la relació de llocs de treball del Consell Local Agrari de 

Sagunt amb les modificacions corresponents, per a l’adaptació contínua d’aquesta 

Administració a les necessitats existents, d’acord amb el que es preveu en el cos d’aquest acord 

i en els Annexos I i II. 

2n. Els efectes de la relació de llocs de treball seran de la data en què s’aprove aquesta 

per l’òrgan plenari, trobant-se en vigor el Pressupost municipal per a 2024 aprovat en sessió 

plenària extraordinària de 23 de novembre de 2023 (BOP de València, núm. 249, de 29/12/2023), 

del qual forma part integrant el pressupost de l’organisme autònom “Consell Local Agrari de 

Sagunt”. 

3r. El present Acord haurà de publicar-se en el Butlletí Oficial de la Província per tractar-

se d’una mesura organitzativa de modificació de la vigent Relació de Llocs de treball d’aquesta 

Administració, de conformitat amb l’article 49.2 de la Llei 4/2021, de 16 d’abril, de la Funció 

Pública Valenciana i l’art. 74 del Reial decret legislatiu 5/2015, de 30 d’octubre, pel qual 

s’aprova l’Estatut Bàsic l’Empleat públic. 

 

ANNEX I 

 

LLOC DE TREBALL Núm. 027 

DENOMINACIÓ: auxiliar tècnic de vies i obres. 

ENTITAT/SECCIÓ: Consell Local Agrari de Sagunt / Secció de Vies i Obres. 

CARACTERÍSTIQUES DEL LLOC DE TREBALL: 

SUBGRUP: C1/C2, Escala: Administració Especial, Subescala: Serveis Especials, Classe: 

Comeses Especials 

TITULACIÓ NECESSÀRIA: Graduat en Educació Secundària Obligatòria o equivalent. 

REQUERIMENTS ESPECÍFICS DEL LLOC: Permís de Conduir B. Grau A2 de coneixements 

de valencià o equivalent. 

DESCRIPCIÓ DEL LLOC DE TREBALL: Realització de parts de treball i totes les tasques de 

suport administratiu i col·laboració amb la Prefectura de Vies i Obres i en termes de 

subordinació a aquesta. 
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NATURALESA DEL LLOC DE TREBALL: F (Únicament serà exercit per aquelles persones 

que tinguen la condició de funcionari de carrera, sense perjudici del que preveu la Norma Setena, 

apartat 1, de les quals regeixen la present Relació de Llocs de treball) 

FORMA DE PROVISIÓ: Concurs de Mèrits (CM) 

TIPUS DE LLOC: S (Singularitzat) 

ADSCRIPCIÓ A PLACES: C1-03, C1-04, C1-05 

FUNCIONS DEL LLOC DE TREBALL: 

1. Tractament de textos referit a tot tipus de documents. 

2. Arxivar i registrar documents i expedients. 

3. Col·laborar en la informació i a la tramitació administrativa general. 

4. Despatxar correspondència per qualsevol dels mitjans de comunicació que utilitze el Consell 

Local Agrari de Sagunt. 

5. Realitzar càlculs senzills. 

6. Maneig de màquines com ara ordinadors, fotocopiadores, faxos, i uns altres similars. 

7. Gestió eficaç del correu electrònic assignat i qualsevol altre mètode de comunicació 

electrònica utilitzat pel Consell Local Agrari de Sagunt per a resoldre aspectes de la seua 

competència, siga comunicació interna o externa. 

8. Registrar sol·licituds del Registre d’Entrada del Consell Local Agrari de Sagunt, fent-les 

arribar diligentment a destinació, siguen dirigits al Consell Local Agrari de Sagunt, o a 

autoritats i administrats. 

9. Seguiment de convocatòries i/o publicacions de subvencions de qualsevol administració 

pública relacionada amb el sector agrari. 

10. Seguiment del compliment dels tràmits de subvencions en els terminis previstos. 

11. Seguiment del compliment de les activitats i tràmits en els terminis previstos, relacionades 

amb la secció de Vies i Obres. 

12. Gestions administratives i de control relacionades amb l’àmbit rural del terme municipal de 

Sagunt, així com de finques rústiques de l’Ajuntament de Sagunt, siguen patrimonials, 

comunals o de domini públic, relacionades en general que no s’alteren les bogues i que no es 

produïsca mal als béns, especialment, als camins municipals. 

13. Col·laboració administrativa amb el seu superior/a, o els serveis competents, per a la 

prevenció de plagues en el camp i malalties en els bestiars, així com d’apicultura. 

14. Gestions per a l’adquisició de material per a la dotació de mitjans als i les treballadores en 

l’àmbit de vies i obres del Consell Agrari. 

15. Conéixer al personal vinculat a les dependències municipals i especialment del Consell 

Local Agrari de Sagunt, així com l’ús horari d’aquestes i les seues instal·lacions. 

16. Coordinació i col·laboració amb l’equip de Vies i Obres referents al propi àmbit 

professional i a l’àmbit general del Consell Local Agrari (referit a l’administració general del 

mateix Consell Local Agrari de Sagunt i a la Guàrdia Rural d’aquest). 

17. Utilitzar, quan siga procedent, tots els mitjans de comunicació i transport que el Consell 

Local Agrari de Sagunt implante per a la millor prestació del servei durant la seua jornada de 

treball. 
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18. Controlar i utilitzar adequadament els vehicles, maquinària, materials i eines al seu càrrec, 

respectant, en tot cas, les normes sobre seguretat viària i prevenció de riscos laborals. 

19. Donar compte puntualment al cap de Secció de Vies i Obres dels treballs que se li hagueren 

encomanat. 

20. Controlar i resoldre les incidències que es produïsquen en el seu treball amb el major grau 

possible d’eficàcia i eficiència. 

21. Realitzar operacions auxiliars i/o complementàries de les pròpies del seu lloc, que siguen 

necessàries per a executar les activitats encomanades amb un grau d’eficàcia satisfactori. 

22. Atendre qualsevol ciutadà o ciutadana que li requerisca amb impecable consideració i 

deferència, orientant-lo al servei que corresponga si no pot atendre’l per si mateix/a. 

23. Totes aquelles tasques anàlogues i complementàries que li siguen encomanades pel seu 

superior/a jeràrquic/a relacionades amb les característiques del lloc. 

24. Totes aquelles tasques i activitats pròpies per a l’execució dels treballs encarregats pel seu 

superior/a, aplicant si escau les normes relatives a l’activitat a realitzar. 

COMPLEMENT DE DESTINACIÓ: Nivell 18 

COMPLEMENT ESPECÍFIC: C1/77 

 

LLOC DE TREBALL Núm. 005 

DENOMINACIÓ: inspector/a-coordinador/a de guàrdia rural. 

ENTITAT/SECCIÓ: Consell Local Agrari de Sagunt / Secció de Guarderia Rural. 

CARACTERÍSTIQUES DEL LLOC DE TREBALL: 

SUBGRUP: A2/C1, Escala: Administració Especial, Subescala: Serveis Especials, Classe: 

Comeses Especials. 

TITULACIÓ NECESSÀRIA: Títol de Batxiller, Formació Professional de segon grau o 

equivalent. 

REQUERIMENTS ESPECÍFICS DEL LLOC: Permís de conduir B. Grau A2 de coneixements 

de valencià o equivalent. Plena disponibilitat per a l’acompliment de les funcions del lloc fora 

de l’horari de treball. 

DESCRIPCIÓ DEL LLOC DE TREBALL: Control de la Secció de Guarderia Rural, mitjançant 

la coordinació i supervisió de les accions i tasques dels guardes i sobreguardes rurals al seu 

càrrec, segons la seua iniciativa, coneixements i experiència, les indicacions del seu superior i 

els procediments establits, amb la finalitat d’aconseguir l’emplenament d’objectius en òptimes 

condicions de qualitat, eficàcia i eficiència. 

FORMA DE PROVISIÓ: Concurs de Mèrits (CM) 

TIPUS DE LLOC: S (Singularitzat) 

ADSCRIPCIÓ A PLACES: C1-04, C1-05 

FUNCIONS DEL LLOC DE TREBALL: 

1. Dirigir el funcionament de la Secció de Guarderia Rural i coordinar i supervisar les funcions 

que tenen assignades als guardes rurals i sobreguardes rurals al seu càrrec, realitzant les 

programacions del seu horari de servei i torns, efectuant les correccions oportunes i proposant 

i posant en pràctica nous procediments d’execució de les activitats. 

2. Coordinar i supervisar el bon ús dels recursos municipals que es troben adscrits a la seua 

Secció, les seues instal·lacions corresponents i els vehicles afectes al servei, proposant i seguint 

els mecanismes i procediments per al seu correcte manteniment. 

3. Detectar nous camps d’actuació en el servei, així com les necessitats d’equips i material 

necessari per a la Secció. 

4. Elaborar documents sobre la situació de la Secció i aportar dades, informacions i propostes 

per a la millora de la qualitat del servei. 
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5. Fer treballs administratius de suport necessaris per a la realització de les seues funcions (parts, 

informes, ordres de treball, càlculs de rendiment, etc.). 

6. Utilitzar tots els mitjans de comunicació i transport que el Consell Local Agrari de Sagunt 

implante per a la millor prestació del servei durant la seua jornada de treball. 

7. Realitzar les operacions auxiliars o complementàries que es necessiten habitualment per a 

executar amb un grau d’eficàcia satisfactori les activitats del seu lloc. 

8. Realitzar a més totes aquelles activitats anàlogues i/o complementàries que li siguen 

encomanades pel Consell Local Agrari de Sagunt relacionades amb les característiques del lloc. 

COMPLEMENT DE DESTINACIÓ: Nivell 20 

COMPLEMENT ESPECÍFIC: A2/73 

 

LLOC DE TREBALL Núm. 001 

DENOMINACIÓ: TAG/Gerència. 

ENTITAT/SECCIÓ: Consell Local Agrari de Sagunt/ Secció Administrativa. 

CARACTERÍSTIQUES DEL LLOC DE TREBALL: 

SUBGRUP: A1. Escala: Administració General, Subescala: Tècnica. 

TITULACIÓ NECESSÀRIA: llicenciatura o grau en Dret, en Ciències Polítiques, 

Econòmiques o Empresarials, Intendent Mercantil o Actuari o equivalent. 

REQUERIMENTS ESPECÍFICS DEL LLOC: Grau C1 de coneixements de valencià o 

equivalent. Direcció. 

DESCRIPCIÓ DEL LLOC DE TREBALL: Tasques de gestió, estudi i proposta de caràcter 

administratiu de nivell superior. De conformitat amb els Estatuts del Consell Local Agrari de 

Sagunt (BOP de València núm. 247 de 16/10/04), aquest lloc de treball pot tindre atribuïdes les 

funcions de secretaria delegada del Consell Local Agrari de Sagunt i/o les funcions de Gerència 

del citat Organisme Autònom Local, i, en aquest cas, li correspondran a més les funcions i 

responsabilitats pròpies d’aquests càrrecs. 

NATURALESA DEL LLOC DE TREBALL: F (únicament serà exercit per aquelles persones 

que tinguen la condició de funcionari de carrera, sense perjudici del que es preveu en la Norma 

Setena, apartat 1, de les quals regeixen la present Relació de Llocs de treball). 

FORMA DE PROVISIÓ: CM (Concurs de mèrits) 

TIPUS DE LLOC: S (Singularitzat) 

ADSCRIPCIÓ A PLACES: A-01 

FUNCIONS DEL LLOC DE TREBALL: 

En concepte de tècnic superior de l’Administració General: 

1. Tasques de gestió, informe, estudi i proposta de caràcter administratiu de nivell superior. 

En concepte de gerent del Consell Local Agrari de Sagunt, en compliment del que s’estableix 

en l’art. 85 bis de la Llei 57/2003 de 16 de desembre de mesures per a la modernització del 

govern local i en l’art. 17 dels Estatuts del Consell Local Agrari de Sagunt (BOP de València 

núm. 247 de 16/10/04): gestió i l’administració general de l’organisme, per a això té atribuïdes 

les funcions següents: 

1. L’execució dels acords dels òrgans de govern de l’organisme. 

2. La direcció i inspecció dels serveis de conformitat amb les directrius dels òrgans de govern, 

amb la finalitat d’aconseguir la major eficàcia i eficiència en el funcionament. 

3. Representar administrativament a l’organisme i exercir com a cap de personal sota les 

directrius de la presidència. 

4. Autoritzar amb la seua signatura tota aquella documentació objecte de delegació de signatura 

per la presidència. 

5. Assistir a les reunions del Consell rector i informar sobre la marxa dels serveis de l’organisme. 

6. Vetlar per la custòdia, conservació i bon ús dels béns i de les instal·lacions de l’organisme. 

7. La formulació de propostes d’acord amb el Consell rector, en relació amb la gestió i 

organització del Consell Local Agrari. 
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8. Proposar al Consell rector l’aprovació de les disposicions de règim intern precises per a 

l’adequat funcionament del Consell. 

9. Elaborar els projectes de programes d’actuació, amb l’assistència tècnica de l’interventor, 

així com la plantilla de personal i la memòria d’activitats i representar-los al Consell rector. 

10. I aquelles altres que el president o el Consell Rector li deleguen o encarreguen dins de 

l’àmbit de les seues respectives atribucions. 

 

En concepte de Secretaria del Consell Local Agrari de Sagunt, per delegació de la Secretaria 

General de la corporació: (art. 3 RD 128/2018, de 16 de març, de règim jurídic dels funcionaris 

de l’Administració Local amb habilitació de caràcter nacional): funcions d’assessorament legal 

preceptiu i fe pública de l’organisme autònom i en concret: 

La funció de fe pública comprén: 

1. Preparar els assumptes que hagen de ser inclosos en l’ordre del dia de les sessions que 

celebren el Consell rector del Consell Local Agrari de Sagunt i qualsevol altre òrgan col·legiat 

de l’entitat en què s’adopten acords que vinculen a aquesta, de conformitat amb el que 

s’estableix per la presidència de l’organisme autònom local i l’assistència a aquesta en la 

realització de la corresponent convocatòria. 

2. Notificar les convocatòries de les sessions que celebren el Consell rector del Consell Local 

Agrari de Sagunt i qualsevol altre òrgan col·legiat de l’entitat en què s’adopten acords que 

vinculen aquesta a tots els components de l’òrgan col·legiat en el termini legal o 

reglamentàriament establit. 

3. Custodiar, des del moment de la convocatòria, la documentació íntegra dels expedients 

inclosos en l’ordre del dia i tenir-la a la disposició dels membres del respectiu òrgan col·legiat 

que desitgen examinar-la facilitant l’obtenció de còpies de la indicada documentació quan li 

fora sol·licitada per aquests membres. 

4. Assistir i estendre acta de les sessions dels òrgans col·legiats referits en l’apartat 1 i publicar-

la en la seu electrònica de l’entitat d’acord amb la normativa sobre protecció de dades. 

L’acta es transcriurà pel secretari en el llibre d’actes, qualsevol que siga el seu suport o format, 

en paper o electrònic, autoritzada amb la signatura del secretari i el vistiplau de l’Alcaldia o 

Presidència de l’organisme. 

5. Transcriure en el llibre de resolucions, qualsevol que siga el seu suport, les dictades per la 

presidència, així com les de qualsevol altre òrgan amb competències resolutives. Aquesta 

transcripció constituirà exclusivament garantia de l’autenticitat i integritat d’aquestes. 

6. Certificar tots els actes o resolucions de la Presidència i els acords del Consell Rector, així 

com els antecedents, llibres i documents de l’organisme autònom. 

6. Remetre a l’Administració de l’Estat i a la de la Comunitat Autònoma, en els terminis i 

formes determinats en la normativa aplicable, còpia o, si és el cas, extracte dels actes i acords 

dels òrgans decisoris de l’organisme, tant col·legiats com unipersonals, sense perjudici de 

l’obligació que en aquest sentit incumbeix a l’alcalde o presidència de l’entitat. 

7. Anotar en els expedients, sota signatura, les resolucions i acords que recaiguen, així com 

notificar aquestes resolucions i acords en la forma establida en la normativa aplicable. 

8. Actuar com a fedatari en la formalització de tots els contractes, convenis i documents anàlegs 

en què intervinga l’organisme. 

9. Disposar que es publiquen, quan siga preceptiu, els actes i acords de l’organisme en els 

mitjans oficials de publicitat, en el tauler d’anuncis i en la seu electrònica, certificant-se o 

emetent-se diligència acreditativa del seu resultat si fos així necessari. 

10. Portar i custodiar l’inventari de béns i si escau, el registre de convenis de l’organisme. 

11. La superior direcció dels arxius i registres de l’organisme. 

 

La funció d’assessorament legal preceptiu comprèn: 

12. L’emissió d’informes previs en aquells supòsits en què així ho ordene la presidència del 

Consell Local Agrari de Sagunt, amb antelació suficient a la celebració de la sessió en què 
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haguera de tractar-se l’assumpte corresponent. Tals informes hauran d’assenyalar la legislació 

en cada cas aplicable i l’adequació a la mateixa dels acords en projecte. 

13. L’emissió d’informes previs sempre que un precepte legal o reglamentari així ho establisca. 

14. L’emissió d’informe previ sempre que es tracte d’assumptes per a l’aprovació dels quals 

s’exigisca la majoria absoluta del nombre legal de membres del Consell rector o qualsevol altra 

majoria qualificada. 

15. L’emissió d’informe previ en els supòsits que siguen aplicables a l’organisme autònom dels 

previstos en l’art. 3.3 d) del RD 128/2018. 

16. Informar, en les sessions del Consell rector a què assistisca i quan medie requeriment exprés 

de qui presidisca, sobre els aspectes legals de l’assumpte que es discutisca, a fi de col·laborar 

en la correcció jurídica de la decisió que haja d’adoptar-se. Si en el debat s’ha plantejat alguna 

qüestió sobre la legalitat de la qual puga dubtar-se, podrà sol·licitar a la Presidència l’ús de la 

paraula per a assessorar el Consell. 

16. Acompanyar la presidència o membres del Consell Rector en els actes de signatura 

d’escriptures i, si així ho demandaren, en les seues visites a autoritats o assistència a reunions, 

a l’efecte d’assessorament legal. 

17. Assistir a la presidència, juntament amb l’interventor, per a la formació del pressupost, a 

efectes procedimentals i formals, no materials. 

18. Emetre informes quan així s’establisca en la legislació sectorial. 

L’emissió de l’informe del secretari podrà consistir en una nota de conformitat en relació amb 

els informes que hagen sigut emesos pels serveis del mateix organisme i que figuren com a 

informes jurídics en l’expedient. 

COMPLEMENT DE DESTINACIÓ: Nivell 25 

COMPLEMENT ESPECÍFIC: A1/72 

 

LLOC DE TREBALL Núm. 031 

DENOMINACIÓ: Administratiu/va 

ENTITAT/SECCIÓ: Consell Local Agrari de Sagunt / Secció Administrativa. 

CARACTERÍSTIQUES DEL LLOC DE TREBALL: 

SUBGRUP: C1. Escala: Administració General, Subescala: Administrativa. 

TITULACIÓ NECESSÀRIA: títol de Batxiller, Formació Professional de segon grau o 

equivalent. 

REQUERIMENTS ESPECÍFICS DEL LLOC: Grau A2 de coneixements de valencià o 

equivalent. 

DESCRIPCIÓ DEL LLOC DE TREBALL: Realització i seguiment d’operacions 

administratives, segons els procediments establits en el Consell Agrari i les indicacions del 

superior, a fi que aquestes activitats s’executen en la deguda forma de qualitat, quantitat, termini, 

cost i oportunitat. 

NATURALESA DEL LLOC DE TREBALL: F (únicament serà exercit per aquelles persones 

que tinguen la condició de funcionari de carrera, sense perjudici del que es preveu en la Norma 

Setena, apartat 1, de les quals regeixen la present Relació de Llocs de treball). 

FORMA DE PROVISIÓ: Concurs de Mèrits (CM) 

TIPUS DE LLOC: S (Singularitzat) 

ADSCRIPCIÓ A PLACES: C-01 

FUNCIONS DEL LLOC DE TREBALL: 

1. Realitzar activitats administratives, conformement a instruccions rebudes o normes existents, 

col·laborant en la realització i aportació de dades en informes, propostes, expedients, treballs 

diversos, etc., fins i tot els de contingut o procés complex, propis de cada unitat administrativa. 

2. Controlar i realitzar el seguiment, arxiu, registre, gestió documental d’expedients, etc., 

especialment en els procediments administratius de licitació electrònica del Consell Local 

Agrari mitjançant l’execució de les insercions, tràmits i publicacions en la plataforma de 

contractació pública corresponent, així com col·laboració en l’impuls de la tramitació 
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administrativa dels procediments de disciplina urbanística en el sòl no urbanitzable relacionats 

amb l’activitat agrícola que tramita el Consell Agrari. 

3. Distribuir el treball als auxiliars i supervisar-lo, i fer aquelles tasques administratives que 

siguen necessàries per a la marxa del treball, resolent els problemes operatius que plantegen els 

auxiliars administratius. 

4. Col·laborar, si calguera, en les tasques d’atenció al públic, d’acord amb les instruccions del 

seu superior en aquest sentit. 

5. Manejar terminals, sistemes de tractament de textos, programes, plataformes, la seu 

electrònica municipal amb les especificitats que s’apliquen a cada moment, així com la resta de 

les eines informàtiques que s’utilitzen per l’Administració Local. 

6. Realitzar operacions concretes com emplenar formularis, realitzar, verificar o comprovar 

operacions, realització de tràmits de nivell administratiu de suport al personal tècnic, jurídic i 

econòmic, control d’existències, factures, rebuts, albarans, així com col·laborar en l’adequació 

i adaptació de procediments sota les directrius superiors dels tècnics del Consell Agrari, prèvia 

adequada adaptació o aprenentatge, si fora necessari. 

7. Realitzar qualssevol altres tràmits de nivell administratiu propis del Consell Local Agrari. 

8. Proposar i posar en pràctica, sota supervisió superior, nous procediments d’execució de 

tasques de tipus administratiu que redunden en benefici del servei. 

9. Realitzar funcions de similar nivell i complexitat pertanyents a diversos àmbits del lloc 

d’administratiu/va després d’un període d’aprenentatge i/o adaptació adequats dins del seu 

nivell d’activitat. 

10. Realitzar totes aquelles tasques anàlogues que li siguen assignades pel seu superior i 

estiguen relacionades amb les funcions pròpies del lloc. 

COMPLEMENT DE DESTINACIÓ: Nivell 21 

COMPLEMENT ESPECÍFIC: C1/72 

ANNEX II 
 
La Relació de llocs de treball del Consell Local Agrari de Sagunt comptarà amb la següent configuració: 

 

 

RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL DEL CONSELL LOCAL AGRARI DE SAGUNT 

    

EXERCICI 2024 

      

Núm. Denominació lloc Gp Titul. Adm. Esc. C. Dest. C. Esp. Nat. Prov Sin. Ads. Places Obs. 

001 TAG/GERÈNCIA A1 LD/ 

GRAD 

AP AG 25 A1/72 F CM S A1-01 C1 

003 TAE ECONÒMIC/A A1/A2 LD/DIP

/GRAD 

AP AE 24 A1/80 F CM S A2-03 A2 

002 CAP/A SECCIÓ VIES I 

OBRES 

A2 TM AL AE 24 A2/72 F CM S A2-01 B1 

033 ENGINYER/A TÈCNIC 

AGRÍCOLA 

A2 TM AL AE 22 A2/71 F CM S A2-01-02 B1 

031 ADMINISTRATIU/VA 

CONSELL  AGRARI 

C1 B/T AP AG 21 C1/72 F CM S C1-01 A2 

004 AUXILIAR ADM. 

CONSELL AGRARI 

C1/C2 B/T/GE AL AG 18 C1/71 F CM S C1-02 B1 

005 INSPECTOR/A 

COORDINADOR/A 

GUÀRDIA RURAL 

A2/C1 GRAD/

B/T 

AL AE 20 A2/73 F CM S  C1-04, C1-05 A2 

006 SOBREGUARDA RURAL C1/C2 B/T/GE AL AE 19 C1/73 F CM S  C1-04, C1-05 A2 

007 SOBREGUARDA RURAL C1/C2 B/T/GE AL AE 19 C1/73 F CM S C1-04, C1-05 A2 

008 SOBREGUARDA RURAL C1/C2 B/T/GE AL AE 19 C1/73 F CM S C1-04, C1-05 A2 

009 SOBREGUARDA RURAL C1/C2 B/T/GE AL AE 19 C1/73 F CM S C1-04, C1-05 A2 

010 GUARDA RURAL C1/C2 B/T/GE AL AE 18 C1/74 F CM NS C1-04, C1-05 A2 



 13 

011 GUARDA RURAL C1/C2 B/T/GE AL AE 18 C1/74 F CM NS C1-04, C1-05 A2 

012 GUARDA RURAL C1/C2 B/T/GE AL AE 18 C1/74 F CM NS C1-04, C1-05 A2 

013 GUARDA RURAL C1/C2 B/T/GE AL AE 18 C1/74 F CM NS C1-04, C1-05 A2 

014 GUARDA RURAL C1/C2 B/T/GE AL AE 18 C1/74 F CM NS C1-04, C1-05 A2 

015 GUARDA RURAL C1/C2 B/T/GE AL AE 18 C1/74 F CM NS C1-04, C1-05 A2 

016 GUARDA RURAL C1/C2 B/T/GE AL AE 18 C1/74 F CM NS C1-04, C1-05 A2 

017 GUARDA RURAL C1/C2 B/T/GE AL AE 18 C1/74 F CM NS C1-04, C1-05 A2 

019 GUARDA RURAL C1/C2 B/T/GE AL AE 18 C1/74 F CM NS C1-04, C1-05 A2 

020 GUARDA RURAL C1/C2 B/T/GE AL AE 18 C1/74 F CM NS C1-04, C1-05 A2 

021 GUARDA RURAL C1/C2 B/T/GE AL AE 18 C1/74 F CM NS C1-04, C1-05 A2 

022 GUARDA RURAL C1/C2 B/T/GE AL AE 18 C1/74 F CM NS C1-04, C1-05 A2 

023 GUARDA RURAL C1/C2 B/T/GE AL AE 18 C1/74 F CM NS C1-04, C1-05 A2 

024 GUARDA RURAL C1/C2 B/T/GE AL AE 18 C1/74 F CM NS C1-04, C1-05 A2 

025 GUARDA RURAL C1/C2 B/T/GE AL AE 18 C1/74 F CM NS C1-04, C1-05 A2 

032 GUARDA RURAL C1/C2 B/T/GE AL AE 18 C1/74 F CM NS C1-04, C1-05 A2 

026 GUARDA RURAL C1/C2 B/T/GE AL AE 18 C1/74 F CM NS C1-04, C1-05 A2 

027 AUXILIAR TÈCNIC/A 

VIES I OBRES 

C1/C2 B/T/GE AL AE 18 C1/77 F CM S C1-03 C1-04, 

C1-05 

A2 

028 GUARDA RURAL C1/C2 B/T/GE AL AE 18 C1/74 F CM NS C1-04, C1-05 A2 

Ads. plaça:  

*C1-04 GUARDA RURAL 

*C1-05 SOBREGUARDA RURAL 

Obs: 

*A2 Valencià 

*B1 Valencià *AL Administració local *S/N

S 

Singularitzat / No singularitzat 

*C1 Valencià *AP Obert a altres administracions 

públiques 

*CM Lliure designació / Concurs de mèrits 

(específic en posats S, si ho preveu la 

convocatòria). 

  *AG Administració General *F Funcionarial 

  *AE Administració Especial  

 

QUADRE DE COMPLEMENTS ESPECÍFICS: 

 

GRUP A 

SUBGRUP A1 2024 €/mes 

A1/72 1.955,58 € 

A1/80 1.500,28 € 

 

GRUP A 

SUBGRUP A2 2024 €/mes 

A2/72 1.767,20 € 

A2/71 1.373,50 € 

A2/73 1.767,20 € 

 

GRUP C 

SUBGRUP C1 2024 €/mes 

C1/72 1.070,46 € 

C1/71 648,18 € 

C1/77 943,78 € 

C1/73 1.197,15 € 
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C1/74 986,01 € 

 

3 EXPEDIENT 1779954J. NOMENAMENT MEMBRES CONSELL PATRIMONI 

DE LA HUMANITAT SAGUNT 

Vista la proposta de la regidora delegada del següent tenor literal: 

“Resultant que aquest Ajuntament va iniciar al juny de 2015 un procés pel qual Sagunt 

presentara una candidatura davant la UNESCO per a ser declarada Patrimoni Mundial de la 

Humanitat. 

 Resultant que, amb posterioritat, el Ple de la corporació, en sessió de 9 de desembre de 

2015, va adoptar per unanimitat l’acord pel proposava que Sagunt fóra considerada “Capital 

Valenciana de la Romanització”, aprovant les Corts Valencianes, també per unanimitat, la 

declaració institucional declarant a Sagunt fora “Capital Valenciana de la Romanització”, el 10 

de febrer de 2016. 

Resultant que amb vista a elaborar la candidatura de Sagunt com a Patrimoni de la 

Humanitat es va jutjar convenient crear un Consell Assessor de caràcter tècnic que ajudara a 

definir els criteris i fixar els objectius que han de complir-se per a presentar davant les 

institucions un projecte rigorós que pose en valor el patrimoni saguntí. 

Vist que en el Consell Assessor del Patrimoni de la Humanitat de Sagunt es pretén que 

forme part la societat civil de Sagunt a través de tots els col·lectius locals relacionats 

directament o indirectament amb el Patrimoni, a més dels investigadors locals o persones que 

hagen destacat per les seues investigacions, tècnics de la Conselleria d’Educació i Cultura, de 

l’Ajuntament de Sagunt, un representant del Consell Valencià de Cultura i representants de les 

universitats públiques valencianes que han investigat sobre el patrimoni històric i industrial de 

Sagunt: Universitat Jaume I de Castelló, Universitat de València, Universitat Politècnica de 

València i Universitat d’Alacant. 

Considerant que, d’acord amb el Reglament del Consell Assessor del Patrimoni de la 

Humanitat, “formaran part del Ple del Consell, a més del seu president/a, representants dels 

col·lectius locals del patrimoni, representants de les universitats valencianes, del Consell 

Valencià de Cultura, de la Conselleria de Cultura i Educació, de l’Ajuntament de Sagunt i 

investigadors locals o persones que hagen destacat especialment per les seues aportacions 

històriques en relació amb Sagunt”; corresponent el seu nomenament al Ple municipal (art. 6.2). 

Formalitzades noves consultes amb les entitats, associacions i col·lectius amb interessos 

i finalitats concomitants amb els d’aquest Consell, així com amb particulars que han destacat 

en la investigació o en l’estudi de la història del municipi, a fi de promoure sinergies en aquesta 

missió, de conformitat amb els arts. 130 i 131 del RD 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual 

s’aprova el Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, i 

amb el que disposa el Reglament abans invocat. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, senyora Sáez. Vots a favor: 18, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, González, Guillen, 

Sánchez, Gil, Picó i Rovira. Abstencions: 6, senyors/es Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz Vila 

i Serrano; per la qual cosa, de conformitat amb el dictamen de la Comissió Informativa de 

Gestió Sociocultural, Esportiva i Participativa, el Ple de Ajuntament, per 18 vots a favor del 

PSOE, IP, Compromís per Sagunt i EU-Unides Podem i 6 abstencions del PP i VOX, ACORDA: 

ÚNIC. Nomenar membres del Ple del Consell Assessor del Patrimoni de la Humanitat 

de Sagunt, a les següents persones, en representació de les entitats que s’esmenten: 

- En representació de l’Associació Amics de l’Escola d’Aprenentes de la Miner-

Siderúrgica de Sagunt: 

o Titular: José Vila Vicente 

o Suplent: Joaquín Bolumar Ibáñez 
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- En representació del Col·lectiu pel Patrimoni Saguntí: 

o Titular: María Concepción Cardo Monzó 

o Suplent: María Forner Palanca” 

 

4 EXPEDIENT 1384895Q. CONTRACTE DE CONCESSIÓ DE SERVEIS PER A 

LA PRESTACIÓ DEL SERVEI DE TRANSPORT PÚBLIC URBÀ DE SAGUNT. EXP. 

18/23-C 

ANTECEDENTS 

PRIMER 

En data 16/4/2021 la junta de govern local adjudicava el contracte d’emergència denominat 

concessió del servei públic de transport urbà de Sagunt a l’empresa Autos Vallduxense, SL 

(AVSA). 

 

El contracte de concessió de serveis es formalitzava en data 20/4/2021 i entrava en vigor 

l’endemà de la seua formalització. 

 

La duració del contracte era de dos anys. Va finalitzar per tant en data 20/4/2023 estant pendent 

en data d’avui la selecció de nou contractista. 

 

SEGON 

En data 1/2/2023 es formalitzava el contracte de servei de consultoria per a la redacció de 

proposta de reorganització i planificació del sistema de transport públic urbà, el projecte de 

servei públic de transport de viatgers i la documentació associada a la licitació del contracte de 

concessió de transport públic urbà de Sagunt, adjudicat a l’empresa CPS 

INFRAESTRUCTURAS MOVILIDAD Y MEDIO AMBIENTE, SL. 

 

En el si de l’esmentat contracte s’han elaborat entre altres els següents documents tècnics 

preparatoris i preceptius de l’expedient de contractació del servei de transport públic urbà de 

viatgers: 

- Projecte de Servei Públic de transport urbà del municipi de Sagunt de data febrer de 

2024 (RE 6801/2024). Conté en el seu apartat 5 el règim tarifari. 

- Estudi de viabilitat econòmic financer de data febrer de 2024 (RE 6801/2024). 

 

TERCER 

Referent a l’esmentada documentació l’arquitecta dependent del departament de trànsit i 

mobilitat ha emès els següents informes: 

- Informe favorable de data 20/2/2024 referent al Projecte de Servei Públic de transport 

urbà del municipi de Sagunt de data febrer de 2024. 

- Informe favorable de data 20/2/2024 referent a l’Estudi de viabilitat econòmic financer 

de data febrer de 2024. 

 

QUART 

Paral·lelament al present expedient s’estan tramitant sengles procediments, un per a l’aprovació 

de l’ordenança reguladora del servei de transport públic urbà de viatgers i una altra per a 

l’aprovació de l’ordenança reguladora de les prestacions públiques patrimonials no tributàries 

(tarifes) derivades de la prestació del servei. 

 

CONSIDERACIONS 
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PRIMER 

COMPETÈNCIA MUNICIPAL I RÈGIM JURÍDIC DEL SERVEI PÚBLIC 

 

L’article 284 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic, per la qual 

es transposen a l’ordenament jurídic espanyol les Directives del Parlament Europeu i del 

Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 de febrer de 2014, d’ara en avant LCSP: 

 

“1. L’Administració podrà gestionar indirectament, mitjançant contracte de concessió de 

serveis, els serveis de la seua titularitat o competència sempre que siguen susceptibles 

d’explotació econòmica per particulars. En cap cas podran prestar-se mitjançant concessió de 

serveis els que impliquen exercici de l’autoritat inherent als poders públics. 

 

2. Abans de procedir a la contractació d’una concessió de serveis, en els casos en què es tracte 

de serveis públics, haurà d’haver-se establit el seu règim jurídic, que declare expressament que 

l’activitat de què es tracta queda assumida per l’Administració respectiva com a pròpia 

d’aquesta, determine l’abast de les prestacions en favor dels administrats, i regule els aspectes 

de caràcter jurídic, econòmic i administratiu relatius a la prestació del servei. 

 

3. El contracte expressarà amb claredat, en tot cas, l’àmbit de la concessió, tant en l’ordre 

funcional, com en el territorial.” 

 

Llei 7/852 de Bases de Règim Local disposa en l’article 26.1: 

 

“Els municipis hauran de prestar, en tot cas, els serveis següents: 

(…) 

d) En els municipis amb població superior a 50.000 habitants, a més: transport col·lectiu urbà 

de viatgers i medi ambient urbà.” 

 

El servei de transport públic urbà de viatgers constitueix per tant d’un servei de competència 

municipal (servei mínim obligatori) que l’Ajuntament ve prestant de manera indirecta 

mitjançant el règim de contracte de concessió de serveis sent la voluntat municipal la de 

mantindre el règim jurídic vigent. 

 

Els aspectes jurídics econòmics i administratius relatius a la prestació del servei es defineixen 

en la documentació tècnica obrant en l’expedient, entre altres, els prèviament esmentats 

Projecte de Servei Públic i Estudi de viabilitat econòmic financera. 

 

L’àmbit territorial de prestació del servei seran els municipis de Sagunt i Canet d’en Berenguer 

en els termes específicament definits en el Projecte del Servei Públic i documentació tècnica 

connexa. 

 

SEGON 

PROJECTE DE SERVEI PÚBLIC 

Article 26.1 de la Llei 6/2011, d’1 d’abril, de Mobilitat de la Comunitat Valenciana disposa: 

 

“El projecte de servei públic de transport serà aprovat inicialment per l’administració competent 

i Sotmés a informació pública i informe de les restants administracions afectades. Es donarà 

igualment trasllat a altres operadors afectats, bé per la coincidència de serveis o zones afectades, 

o per les necessitats de coordinació establides, així com en el seu cas als concessionaris d’obra 

pública que pogueren estar afectats pels nous serveis. 
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2. Conclòs el període d’informació pública i informe institucional, es procedirà a l’aprovació 

del projecte i a la seua licitació o encàrrec, segons siga procedent.” 

 

Procedeix per tant aprovar inicialment el Projecte de Servei Públic i publicar el present acord 

en el Butlletí Oficial de la Província de València (conforme al que es preveu en l’article 45.3 de 

la Llei 39/2015 de Procediment Administratiu Comú de les Administracions Públiques). 

 

El termini d’informació pública serà de 30 dies de conformitat amb el que disposa l’article 121 

del Decret de 17 de juny de 1955 pel qual s’aprova el Reglament de Serveis de les Corporacions 

locals. 

 

TERCER 

ESTUDI DE VIABILITAT ECONÒMIC FINANCERA 

L’article 285.2 de la LCSP estableix: 

 

“2. En els contractes de concessió de serveis la tramitació de l’expedient anirà precedida de la 

realització i aprovació d’un estudi de viabilitat d’aquests o, si és el cas, d’un estudi de viabilitat 

economicofinancera, que tindran caràcter vinculant en els supòsits en què concloguen en la 

inviabilitat del projecte. En els casos en què els contractes de concessió de serveis comprenguen 

l’execució d’obres, la tramitació d’aquell anirà precedida, a més, quan siga procedent de 

conformitat amb el que disposa l’article 248.1, de l’elaboració i aprovació administrativa de 

l’Avantprojecte de construcció i explotació de les obres que resulten precises, amb especificació 

de les prescripcions tècniques relatives a la seua realització; i, a més, de la redacció, supervisió, 

aprovació i replanteig del corresponent projecte de les obres. 

 

En els supòsits en què per a la viabilitat de la concessió es contemplen ajudes a la construcció 

o explotació d’aquesta, l’estudi de viabilitat es pronunciarà sobre l’existència d’una possible 

ajuda d’Estat i la compatibilitat de la mateixa amb el Tractat de Funcionament de la Unió 

Europea.” 

 

En virtut del que disposen els articles 25 i 26 de la Llei 6/2011, d’1 d’abril, de Mobilitat de la 

Comunitat Valenciana preveu en l’article 25 procedeix atorgar a l’aprovació de l’estudi de 

viabilitat econòmic financera el mateix tractament procedimental analitzat per al Projecte de 

Servei Públic i previst en l’apartat anterior. 

 

QUART 

ADMINISTRACIONS AFECTADES 

L’article 333.3 de la LCSP estableix: 

 

“L’Oficina Nacional d’Avaluació, amb caràcter previ a la licitació dels contractes de concessió 

d’obres i de concessió de serveis a celebrar pels poders adjudicadors i entitats adjudicadores, 

així com per altres ens, organismes i entitats dependents de l’Administració General de l’Estat 

i de les Corporacions Locals, evacuarà informe preceptiu en els següents casos: 

 

a) Quan el valor estimat del contracte siga superior a un milió d’euros i es realitzen aportacions 

públiques a la construcció o a l’explotació de la concessió, així com qualsevol mesura de suport 

al finançament del concessionari. 

 

b) Les concessions d’obres i concessions de serveis en les quals la tarifa siga assumida totalment 

o parcialment pel poder adjudicador concedent, quan l’import de les obres o les despeses de 

primer establiment superen un milió d’euros.” 

 



 18 

Per part seua, la disposició addicional quarantena cinquena de la LCSP disposa: 

 

“Remissió de contractes de concessió d’obres i de concessió de serveis al Comitè Tècnic de 

Comptes Nacionals LCSP. 

 

El Comitè Tècnic de Comptes Nacionals creat per la Disposició addicional primera de la Llei 

orgànica 6/2013, de 14 de novembre, de creació de l’Autoritat Independent de Responsabilitat 

Fiscal, emetrà un informe sobre els efectes de la celebració del contracte en els comptes 

econòmics de l’Administració contractant, en relació amb els contractes de concessió d’obres 

o de concessió de serveis adjudicats en els àmbits del sector públic autonòmic i local, el valor 

estimat del qual siga igual o superior a dotze milions d’euros, o en el finançament dels quals es 

preveja qualsevol forma d’ajuda o aportació estatal, o l’atorgament de préstecs o bestretes. A 

tals efectes aquests contractes hauran de remetre’s al citat Comitè Tècnic de Comptes 

Nacionals.” 

 

Els paràmetres previstos per al contracte de concessió de servei públic de transport públic urbà 

de viatgers que ens ocupa són d’un valor estimat de 15.739.545,50 € i es preveu realitzar 

aportacions públiques per a cobrir el dèficit d’explotació de la concessió. Així doncs, serà 

necessari sol·licitar l’informe de l’Oficina Nacional d’Avaluació i del Comitè Tècnic de 

Comptes Nacionals. 

 

De la mateixa manera, haurà de remetre’s l’expedient a l’Autoritat de Transport Metropolità de 

València, organisme que coordinada les competències en matèria de transport públic regular de 

viatgers de la Generalitat, a la Conselleria de Medi Ambient, Aigua, Infraestructures i Territori, 

així com a l’Ajuntament del Municipi de Canet d’en Berenguer. 

 

CINQUÉ 

REGLAMENT DEL SERVEI I RÈGIM TARIFARI 

Donada l’especificitat d’aquests documents la seua tramitació s’aborda de manera paral·lela al 

present expedient, però de manera autònoma. 

 

SISÉ 

COMPETÈNCIA 

De conformitat amb la DA 2a de la LCSP: 

 

“1. Corresponen als alcaldes i als presidents de les Entitats Locals les competències com a òrgan 

de contractació respecte dels contractes d’obres, de subministrament, de serveis, els contractes 

de concessió d’obres, els contractes de concessió de serveis i els contractes administratius 

especials, quan el seu valor estimat no supere el 10 per cent dels recursos ordinaris del 

pressupost ni, en qualsevol cas, la quantia de sis milions d’euros, inclosos els de caràcter 

pluriennal quan la seua duració no siga superior a quatre anys, eventuals pròrrogues incloses 

sempre que l’import acumulat de totes les seues anualitats no supere ni el percentatge indicat, 

referit als recursos ordinaris del pressupost del primer exercici, ni la quantia assenyalada. 

 

2. Corresponen al Ple les competències com a òrgan de contractació respecte dels contractes 

esmentats en l’apartat anterior que celebre l’Entitat Local, quan pel seu valor o duració no 

corresponguen a l’alcalde o president de l’Entitat Local, conforme a l’apartat anterior.” 

 

En estar prevista una duració de la concessió administrativa de deu anys, la competència per a 

l’adopció del present acord correspon al Ple. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 
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Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, senyora Sáez. Vots a favor: 13, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio i Rovira. Vots en 

contra: 3, senyors/es González, Guillen i Sánchez. Abstencions 8, senyors/es Catalán, Cayuela, 

Cañada, Muñoz, Vila, Serrano, Gil i Picó; per la qual cosa, de conformitat amb el dictamen de 

la Comissió Informativa de Disseny Urbà, Ecologia i Infraestructures, el Ple de Ajuntament, 

per 13 vots a favor del PSOE i EU-Unides Podem, 3 vots en contra d’IP i 8 abstencions del PP, 

VOX i Compromís per Sagunt, ACORDA: 

PRIMER: aprovar el règim de prestació del servei de transport públic de viatgers 

corresponent al municipi de Sagunt que continuarà realitzant-se de manera indirecta a través de 

contracte de concessió de serveis. 

SEGON: aprovar inicialment el Projecte de Servei Públic de transport urbà de viatgers 

elaborat per la Consultora CSP en data febrer de 2024, així com l’estudi de viabilitat econòmic 

financera de la mateixa data i sotmetre’l a període d’informació pública per espai de 30 dies a 

comptar des de la publicació en el Butlletí Oficial de la Província de València. 

TERCER: Publicar el present acord en el Butlletí Oficial de la Província amb indicació 

que els interessats podran accedir al contingut del Projecte de Servei Públic així com al Pla de 

Viabilitat Econòmica Financera a través de la web municipal i el tauler d’edictes de la seu 

electrònica municipal i sotmetre la citada documentació a informació pública per espai de 30 

dies transcorreguts els quals, si no s’hagueren presentat al·legacions, es tindran per aprovats 

definitivament. 

QUART: Donar trasllat a l’efecte d’informe a les següents institucions: 

Oficina Nacional d’Avaluació. 

Comitè Tècnic de Comptes Nacionals. 

Autoritat de Transport Metropolità de València. 

Conselleria de Medi Ambient, Aigua, Infraestructures i Territori 

Ajuntament del Municipi de Canet d’en Berenguer. 

 

5 EXPEDIENT 1005369X. ORDENANÇA MUNICIPAL GENERAL 

REGULADORA DE LA TARIFA PER PRESTACIÓ DEL SERVEI DE TRANSPORT 

PÚBLIC URBÀ DE VIATGERS. EXP. 34/22-C 

ANTECEDENTS 

PRIMER 

En data 16/4/2021 la junta de govern local adjudicava el contracte d’emergència denominat 

concessió del servei públic de transport urbà de Sagunt a l’empresa Autos Vallduxense, SL 

(AVSA). 

 

El contracte de concessió de serveis es formalitzava en data 20/4/2021 i entrava en vigor 

l’endemà de la seua formalització. 

 

La duració del contracte era de dos anys. Va finalitzar per tant en data 20/4/2023 estant pendent 

en data d’avui la selecció de nou contractista. 

 

SEGON 

En data 1/2/2023 es formalitzava el contracte de servei de consultoria per a la redacció de 

proposta de reorganització i planificació del sistema de transport públic urbà, el projecte de 

servei públic de transport de viatgers i la documentació associada a la licitació del contracte de 

concessió de transport públic urbà de Sagunt, adjudicat a l’empresa CPS 

INFRAESTRUCTURAS MOVILIDAD Y MEDIO AMBIENTE, SL. 
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En el si de l’esmentat contracte s’han elaborat entre altres els següents documents tècnics 

preparatoris i preceptius de l’expedient de contractació del servei de transport públic urbà de 

viatgers: 

- Projecte de Servei Públic de transport urbà del municipi de Sagunt de data febrer de 

2024 (RE 6801/2024). Conté en l’apartat 5 el règim tarifari. 

- Estudi de viabilitat econòmic financer de data febrer de 2024 (RE 6801/2024). 

 

TERCER 

Referent a l’esmentada documentació l’arquitecta dependent del departament de trànsit i 

mobilitat ha emès els següents informes: 

- Informe favorable de data 20/2/2024 referent al Projecte de Servei Públic de transport 

urbà del municipi de Sagunt de data febrer de 2024. 

- Informe favorable de data 20/2/2024 referent a l’Estudi de viabilitat econòmic financer 

de data febrer de 2024. 

 

QUART 

Paral·lelament al present expedient s’estan tramitant sengles procediments, un per a l’aprovació 

de l’ordenança reguladora del servei de transport públic urbà de viatgers i una altra per a 

l’aprovació del règim jurídic i projecte del servei públic. 

 

CONSIDERACIONS 

PRIMER 

NATURALESA JURÍDICA 

En referència a l’expedient d’aprovació de l’ordenança local de la prestació patrimonial de 

caràcter públic no tributari del servei del servei de transport públic urbà de viatgers de Sagunt, 

d’ara en avant PPPNT l’entrada en vigor el 9 de març de 2018 de la Llei 9/2017, de 8 de 

novembre li dona nova redacció a la disposició addicional primera de la Llei 58/2003, de 17 de 

desembre, General Tributària i a l’article 20 del text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 

Locals, aprovat mitjançant Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, afegint-li un nou apartat 

6, creant la categoria de les “prestacions patrimonials de caràcter públic”, que es divideixen 

entre les que tenen caràcter tributari i les que no ho tenen. 

 

La Disposició addicional primera de la Llei 58/2003, de 17 de desembre, General Tributària, 

queda redactada en els següents termes: 

«Disposició addicional primera. Prestacions patrimonials de caràcter públic. 

 

1. Són prestacions patrimonials de caràcter públic aquelles a les quals es refereix l’article 31.3 

de la Constitució que s’exigeixen amb caràcter coactiu. 

 

2. Les prestacions patrimonials de caràcter públic citades en l’apartat anterior podran tindre 

caràcter tributari o no tributari. Tindran la consideració de tributàries les prestacions esmentades 

en l’apartat 1 que tinguen la consideració de taxes, contribucions especials i impostos a les quals 

es refereix l’article 2 d’aquesta Llei. 

 

Seran prestacions patrimonials de caràcter públic no tributari les altres prestacions que exigides 

coactivament responguen a finalitats d’interès general. 

 

En particular, es consideraran prestacions patrimonials de caràcter públic no tributàries aquelles 

que tenint tal consideració s’exigisquen per prestació d’un servei gestionat de manera directa 

mitjançant personificació privada o mitjançant gestió indirecta. En concret, tindran tal 
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consideració aquelles exigides per l’explotació d’obres o la prestació de serveis, en règim de 

concessió o societats d’economia mixta, entitats públiques empresarials, societats de capital 

íntegrament públic i altres fórmules de Dret privat.» 

 

S’afig un paràgraf 6 a l’article 20 del text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, 

aprovat mitjançant Reial decret legislatiu 2/2004, amb la següent redacció: 

 

«6. Les contraprestacions econòmiques establides coactivament que es perceben per la 

prestació dels serveis públics a què es refereix l’apartat 4 d’aquest article, realitzada de manera 

directa mitjançant personificació privada o mitjançant gestió indirecta, tindran la condició de 

prestacions patrimonials de caràcter públic no tributari conforme al que preveu l’article 31.3 de 

la Constitució. 

 

En concret, tindran tal consideració aquelles exigides per l’explotació d’obres o la prestació de 

serveis, en règim de concessió, societats d’economia mixta, entitats públiques empresarials, 

societats de capital íntegrament públic i altres fórmules de Dret privat. Sense perjudici del que 

estableix l’article 103 de la Llei de Contractes del Sector Públic, les contraprestacions 

econòmiques a què es refereix aquest apartat es regularan mitjançant ordenança. 

 

Durant el procediment d’aprovació d’aquesta ordenança les entitats locals sol·licitaran informe 

preceptiu d’aquelles Administracions Públiques a les quals l’ordenament jurídic els atribuïra 

alguna facultat d’intervenció sobre aquestes.» 

 

Per tant, les tarifes que abonen els usuaris pels serveis, tant en els casos de gestió directa 

d’aquests, a través de la mateixa Administració mitjançant personificació privada, com en els 

supòsits de gestió indirecta, a través de concessionaris, es cataloguen com a prestacions 

patrimonials de caràcter públic no tributari. Es tracta de prestacions que no té naturalesa 

tributària, però que han de regular-se mitjançant ordenança (no fiscal). 

 

SEGON 

PROCEDIMENT 

Segons l’article 49 de la Llei Reguladora de les Bases de Règim Local (LBRL): 

 

L’aprovació de les ordenances locals s’ajustarà al següent procediment: 

a) Aprovació inicial pel Ple. 

b) Informació pública i audiència als interessats pel termini mínim de trenta dies per a la 

presentació de reclamacions i suggeriments. 

c) Resolució de totes les reclamacions i suggeriments presentats dins del termini i aprovació 

definitiva pel Ple. En el cas que no s’haguera presentat cap reclamació o suggeriment, 

s’entendrà definitivament adoptat l’acord fins llavors provisional. 

 

Segons l’article 70.2 de la LBRL. Els acords que adopten les corporacions locals es publiquen 

o notifiquen en la forma prevista per la Llei. Les ordenances, inclosos l’articulat de les normes 

dels plans urbanístics, així com els acords corresponents a aquests l’aprovació definitiva dels 

quals siga competència dels ens locals, es publicaran en el “Butlletí Oficial” de la província i 

no entraran en vigor fins que s’haja publicat completament el seu text i haja transcorregut el 

termini previst en l’article 65.2 excepte els pressupostos i les ordenances fiscals que es 

publiquen i entren en vigor en els termes establits en la Llei 39/1988, de 28 de desembre, 

Reguladora de les Hisendes Locals. 

En relació amb el tràmit d’audiència pública prèvia regulat en l’article 133.1 de la Llei 

39/2015 de procediment administratiu comú de les administracions públiques, ha de considerar-

se el contingut de la sentència del Tribunal Suprem 1453/2023 que en relació amb un supòsit 
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en el qual s’aprovava una ordenança reguladora de prestació pública patrimonial no tributària 

de serveis de proveïment d’aigua atén l’existència de raons greus d’interés públic (article 133.4, 

1r par. Llei 39/2015) per a admetre que es prescindira de la consulta prèvia: 

Des d’aquesta perspectiva, estimem que concorre un marcat interés públic en la regularitat i 

prestació dels serveis als quals es refereix l’Ordenança impugnada -els serveis vinculats al cicle 

integral de l’aigua-, interés públic que degué considerar-se a l’efecte de ponderar l’absència 

d’aquesta consulta prèvia. 

I és ací quan cobra raó l’argumentació de l’Ajuntament recurrent que emfatitza en la 

necessitat de garantir el funcionament diari d’un servei essencial, assenyalant explícitament en 

el seu escrit d’interposició del recurs, que el tràmit de la consulta prèvia “retardaria en excés 

l’entrada en vigor de normativa de gran rellevància per a garantir el correcte funcionament de 

l’activitat municipal”. 

En el cas que ens ocupa, el servei de transport públic urbà de viatgers ha d’equiparar-se en 

importància i transcendència pública al proveïment d’aigua (no debades tots dos estan 

qualificats com a serveis mínims de prestació obligatòria d’acord amb l’article 26 de la Llei de 

Bases de Règim Local). Per la seua part concorren motius per a prescindir del tràmit d’audiència 

prèvia en la mesura en què aquest implicaria un retard en la posada en marxa de la concessió 

administrativa trobant-nos en l’actualitat en una situació de prestació de facto del servei que ha 

d’allargar-se el menor temps possible. 

 

El decret 109/2005, de 10 de juny, del Consell de la Generalitat, pel qual es regula la Comissió 

de Preus de la Generalitat i el procediment per a implantació o la modificació de preus o tarifes 

sotmeses a règim d’autorització i comunicació estableix el requisit de remissió a la Comissió 

de Preus per a la seua aprovació. 

 

TERCER 

COMPETÈNCIA 

El Ple de la corporació és l’òrgan competent per a l’aprovació i modificació de les ordenances, 

d’acord amb l’article 22 de la Llei de Bases de Règim Local. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, senyora Sáez. Vots a favor: 13, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio i Rovira. 

Abstencions: 11, senyors/es Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, González, Guillen, Sánchez, 

Vila, Serrano, Gil i Picó; per la qual cosa, de conformitat amb el dictamen de la Comissió 

Informativa de Disseny Urbà, Ecologia i Infraestructures, el Ple de Ajuntament, per 13 vots a 

favor del PSOE i EU-Unides Podem i 11 abstencions del PP, IP, VOX i Compromís per Sagunt, 

ACORDA: 

PRIMER: Aprovar inicialment la imposició de la prestació patrimonial pública de caràcter no 

tributari del servei de transport públic urbà de viatgers de Sagunt. 

 

SEGON: aprovar provisionalment l’ordenança reguladora de la prestació patrimonial pública 

de caràcter no tributari del servei de transport públic urbà de viatgers de Sagunt, que es transcriu 

en l’annex. 

 

TERCER: Exposar el present acord al públic mitjançant edicte publicat en el Butlletí Oficial de 

la Província, el tauler d’anuncis de l’ajuntament i un dels periòdics dels de major difusió 

provincial per un període de trenta dies. En aquest termini els interessats podran examinar 

l’expedient i presentar les reclamacions o suggeriments que estimen pertinents. En cas de no 

presentar-se reclamació o cap suggeriment, s’entendrà definitivament adoptat l’acord fins 

llavors provisional. 
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QUART: Remetre el text de l’ordenança i documentació connexa a la Comissió de Preus a 

l’efecte de l’autorització de les tarifes. 

 

ORDENANÇA REGULADORA DE PRESTACIONS PÚBLIQUES PATRIMONIALS 

NO TRIBUTÀRIES (TARIFES) DEL SERVEI PÚBLIC MUNICIPAL DEL 

TRANSPORT URBÀ DE VIATGERS 

 

FONAMENTS I NATURALESA 

L’article 148 del Reglament de Serveis de les Corporacions Locals de 17 de juny de 1955 

estableix que, per a la validesa de les tarifes, es requerirà que siguen fixades i aprovades per la 

Corporació titular del servei. 

 

L’article 289 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic, per la qual 

es transposen a l’ordenament jurídic espanyol les Directives del Parlament Europeu i del 

Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 de febrer de 2014 estableix que les contraprestacions 

econòmiques pactades per al desenvolupament de la concessió, es denominaran tarifes i tindran 

la naturalesa de prestació patrimonial de caràcter públic no tributari. 

 

Així mateix, els preus de serveis de transport urbà de viatgers estan subjectes a autorització 

d’àmbit autonòmic segons disposa el decret 109/2005, de 10 de juny, del Consell de la 

Generalitat, pel qual es regula la Comissió de Preus de la Generalitat i el procediment per a 

implantació o la modificació de preus o tarifes sotmeses a règim d’autorització i comunicació. 

 

TITULARITAT I OBJECTE DEL SERVEI 

1. De conformitat amb el que preveu l’article 26.1.d) de la Llei 7/1985 de 2 d’abril, Reguladora 

de la Llei de Bases del Règim Local i en els articles 30 i següents del Reglament de Serveis de 

les Corporacions Locals de 17 de juny de 1955, és competència municipal la prestació del 

Servei de Transport Col·lectiu Urbà de Viatgers. 

 

2. La prestació del servei comprén l’establiment de línies de transport entre diferents punts del 

municipi d’acord amb les demandes de mobilitat dels ciutadans, habilitant segons la 

conveniència i disposició la ubicació de diferents parades per a pujar i prendre viatgers al llarg 

del recorregut. 

 

OBLIGATS AL PAGAMENT DE LA TARIFA 

Estan obligats al pagament de la tarifa els qui facen ús dels serveis d’ús general prestats per 

l’empresa concessionària del servei de transport públic urbà de viatgers. 

 

IMPORT DE LES TARIFES 

 

La utilització dels títols integrats es realitzarà en virtut del conveni entre l’Autoritat de 

Transport Metropolità de València (ATMV), l’Ajuntament de Sagunt i la concessionària, i en 

els successius que se signen, pel qual s’estableixen les condicions de col·laboració per a la 

coordinació del transport interurbà de viatgers per carretera i el transport urbà i facilitar la 

mobilitat dels usuaris, signat al novembre de 2022. 

 

L’estructura tarifària del servei mantindrà els títols de transport que actualment presta el servei, 

a excepció del Bo 10 Transport. Aquest títol serà substituït pel títol SUMA 10, a causa de la 

integració tarifària entrada en vigor des de 2022. 

 



 24 

Les tarifes a aplicar, IVA inclòs, de cadascun dels títols del servei, s’arreplega en les següents 

taules: 

 

Títols senzills 

 

Tipus Ordinari +65 
FN 

General 
FN Especial Descripció 

Bitllet 

senzill 
1,45 € 1,00 € 1,15 € 0,70 € 

Vàlid per a un viatge amb possibilitat 

de transbord gratuït durant 60 minuts 

 

Títols multiviatge 

 
Tipus Zona Preu (€) Descripció 

SUMA 10 
B 8,00 € 

Vàlid per a 10 viatges. 
AB 12,00 € 

SUMA 

Mensual 

A 35,00 € Viatges il·limitats en 30 dies a partir del dia de 

la primera validació. AB 53,00 € 

SUMA 

Mensual 

Jove 

A 29,75 € 

Viatges il·limitats en 30 dies amb Carnet Jove. 
AB 45,05 € 

SUMA 

Violeta (*) 

- 

 
- 

Sense límit de viatges per qualsevol zona dins de l’any 

natural que comprén des de l’1 de gener al 31 de 

desembre, renovable mentre es mantinguen les 

condicions que van motivar el seu atorgament. 

SUMA 

T1/T2/T3 
AB 

4,00 / 6,70 / 

9,70 € 

Sense límit de viatges durant 24, 48 o 72 hores des de 

la primera validació. 

 

(*) Els beneficiaris hauran de complir amb els requisits establits per la Conselleria competent 

en matèria d’igualtat 

 
Tipus Preu (€) Descripció (*) 

Bono 10 JUBILAT 6,50 € Vàlid per a 10 viatges. 

Bono 10 ESTUDIANT 6,00 € Vàlid per a 10 viatges. 

 

Es permetrà realitzar transbords entre totes les línies emprant els títols multiviatge sense que 

això supose un cost addicional per a la persona usuària. 

 

Es permetrà doncs la realització d’1 transbord gratuït entre línies i dins de la mateixa línia, dins 

del període temporal d’1 hora des de la validació del títol. 

 

Els títols multiviatge SUMA d’ATMV són vàlids per a EMT, FGV, Metrobús, RENFE Rodalia 

i Transport urbà de Paterna i Sagunt. En el cas del títol SUMA Mensual Jove, la persona 

conductora podrà exigir al supòsit propietari d’aquest títol mostrar el Carnet Jove per a acreditar 

que l’esmentat títol pertany a l’usuari. De manera similar ocorrerà amb el títol Bo 10 

ESTUDIANT, on la persona conductora podrà exigir al suposat propietari mostrar el carnet 

corresponent a la condició d’estudiant de primària, secundària, batxillerat, cicles formatius o 

universitari. Els menors de menys de 8 anys viatjaran gratuïtament. 

 

LIQUIDACIÓ I INGRÉS 

- La Tarifa del Bitllet Ordinari permet viatjar a qualsevol mena de viatger i es pagarà sempre 

en el moment de realització del viatge, a bord de l’autobús. 

 

- Les tarifes de títols multiviatge seran de pagament anticipat. 
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INFRACCIONS I SANCIONS 

En tot allò relatiu a la classificació i qualificació de les infraccions d’ordre econòmic, així com 

a la determinació de les sancions que per aquestes corresponguen en cada cas, s’estarà a les 

normes dictades en el reglament del servei. 

 

6 EXPEDIENT 1799095T. PROPOSTA CE/SC 1/24 DE CRÈDIT 

EXTRAORDINARI I SUPLEMENT DE CRÈDIT FINANÇAT AMB RTGG 

(ROMANENT DE TRESORERIA PER A DESPESES GENERALS) 

Sotmés a votació la ratificació de la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia, sense previ 

dictamen de la Comissió Informativa, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, senyora Sáez. Vots a favor: 24, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Catalán, Cayuela, 

Cañada, Muñoz, González, Guillen, Sánchez, Vila, Serrano, Gil, Picó i Rovira; per la qual cosa, 

el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

      Ratificar la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia. 

Per part del regidor d’Hisenda es dona compte de l’expedient 01/24 de modificació de 

crèdits per dotació de crèdits extraordinaris i suplement de crèdits en considerar: 

Mitjançant acord del Ple de la Corporació Municipal núm. 22, en sessió ordinària que 

tingué lloc el dia 7 de març de 2024, i en compliment de l’indicat en la Resolució d’Alcaldia 

núm. 1999 de data 26 de febrer de 2024, es va acordar, entre altres, donar compte de l’aprovació 

de la liquidació del Pressupost de l’Ajuntament de Sagunt corresponent a l’exercici 

pressupostari i determinar el romanent de tresoreria disponible per a despeses generals a 31 de 

desembre de 2023, que ascendeix a 3.271.646,53 €, la qual cosa constitueix un recurs per a 

finançar, entre altres, crèdits extraordinaris i suplements de crèdits, en mantindre’s suspeses les 

regles fiscals per a l’exercici 2023. 

Existeixen despeses realitzades i uns altres d’obligat compliment en aquest exercici 

econòmic que resulten inajornables per a l’exercici següent i que es consideren prioritaris, per 

als quals no existeix crèdit consignat i/o el que existeix és insuficient i no ampliable; i 

considerant que la corporació disposa dels mitjans de finançament previstos en la Legislació 

d’Hisendes Locals podent utilitzar per al seu finançament parteix del Romanent Líquid de 

Tresoreria per a Despeses Generals i mitjançant anul·lacions o baixes de crèdits de despeses 

d’altres partides del Pressupost vigent no compromeses i les dotacions del qual s’estimen 

reduïbles sense pertorbació del servei. 

El detall de les obligacions que ha de realitzar la corporació és el següent: 

1 - Sentència del Tribunal Superior de Justícia de València, Sala del Contenciós, contra 

l’entitat de conservació del polígon Ingruinsa per la qual la corporació hauria de suportar el 

pagament d’entorn 465.000 tenint en compte el principal i els interessos de demora. No obstant 

això, existeix consignació pressupostària en l’aplicació 200.9200.22604 – Jurídics i 

contenciosos per import de 240.000€, per la qual cosa, tenint en consideració l’execució 

d’aquesta aplicació en el pressupost del 2023 i les causes obertes a la data en les quals pot 

recaure sentències en contra de l’entitat municipal, s’incrementarà en l’import de 365.000€ sent 

el seu desglossament: 

 

1 - Del compte 413 es va a suplementar les següents aplicacions pressupostàries, que 

arriben a l’import global de 569.602,90€: 
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1 - Per a atendre despeses de necessitats sobrevingudes que no han sigut contemplades 

en el pressupost del 2024 se suplementen les següents aplicacions: 

 

1 - Tenint en compte que existeix, segons la comptabilitat de la Societat Anònima de 

Gestió, SA, empresa pública de l’Ajuntament de Sagunt, un deute pendent des de maig de 2021 

que ascendeix a 1.212.057,97€ i sent voluntat de la corporació regularitzar aquesta situació, 

atés que la prestació del servei es va produir efectivament i se seguirà el procediment legal 

oportú per a revocar l’anul·lació de les factures origen del servei; es crea l’aplicació 

100.9120.25500 –Encàrrec a Mitjans Propis i se li consigna un crèdit de 501.692,24 €. 

2 - Vista l’evolució de les obligacions reconegudes del capítol 1, despesa de personal 

durant l’exercici 2023, així com la despesa ocasionada durant el primer trimestre del pressupost 

del 2024, es necessita suplementar les diferents àrees de despesa segons el següent 

desglossament: 

 
Per això, vista la Memòria de l’Alcaldia justificativa, així com l’informe de l'interventor. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: 1, senyora. Sáez. Vots a favor: 13, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio i Rovira. Vots en 

contra 7, senyors/es González, Guillen, Sánchez, Vila, Serrano, Gil i Picó. Abstencions: 4, 

senyors/es Catalán, Cayuela, Cañada i Muñoz; per la qual cosa, de conformitat amb el dictamen 

de la Comissió Informativa d’Hisenda i Patrimoni, el Ple de Ajuntament, per 13 vots a favor 

del PSOE i EU-Unides Podem, 7 vots en contra d’IP, VOX i Compromís per Sagunt i 4 

abstencions del PP, ACORDA:   

PRIMER. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits 01/24 per crèdit 

extraordinari i suplement de crèdit, finançat amb part del Romanent Líquid de Tresoreria per a 

Despeses Generals; el resum del qual per partides figura en la Memòria de l’Alcaldia i annex 

que s’adjunta, i el resum a nivell del qual de capítols, és el següent: 

 

 

 

SEGON. Exposar l’Expedient de modificació de Crèdits, per termini de quinze dies hàbils, 

previ anunci que s’inserirà en el Butlletí Oficial de la Província i en el Tauler d’anuncis de la 
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corporació, a l’efecte de les reclamacions pels interessats i pels motius establits en l’article 169 

del Reial decret legislatiu 2/2004 de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei 

reguladora de les Hisendes Locals. 

Aquest acord aprovatori serà considerat definitiu en cas de no produir-se reclamacions en contra 

durant el termini d’exposició pública, entrarà en vigor en el present exercici, una vegada complit 

el que disposa l’article 112.3 de la Llei 7/85 reguladora de les Bases de règim Local i en el que 

disposa l’article 169 del Reial decret legislatiu 2/2004. 

 

Se sotmet a votació la urgència dels assumptes de l’ordre del dia del punt 7  al 15 tots 

dos inclusivament, de conformitat amb el que estableix l’art. 116 de la Llei Valenciana de Règim 

Local, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 24. Regidors 

absents en la votació: 1, senyora Sáez. Vots a favor: 24, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, 

Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Sáez, Catalán, 

Cayuela, Cañada, Muñoz, González, Guillen, Sánchez, Vila, Serrano, Gil, Picó i Rovira; per la 

qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 

 Declarar la urgència dels assumptes i procedir-ne al debat. 

 

 En aquests moments s’incorpora a la sessió la Sra. Sáez, a les 17 hores i 43 minuts. 

 

De conformitat amb l’art. 90.3 del ROM, que diu: “Quan diversos assumptes guarden relació 

entre si, podran debatre’s conjuntament si així ho decideix l’alcalde, sentida la Junta de 

Portaveus, si bé la votació de cadascun d’ells haurà de dur-se a terme per separat”, es procedeix 

al debat conjunt dels punts 7 i 15. 

 

7 EXPEDIENT 1807234Y. PROPOSICIÓ PSOE DEFENSA DEL SECTOR 

AGRARI VALENCIÀ 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal del PSOE, sense previ 

expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent:   

“Els sectors agrari i pesquer constitueixen un dels principals pilars de l’economia 

espanyola i sostenen la balança comercial del nostre país. En els últims 12 mesos, les 

exportacions agroalimentàries van superar els 70.000 milions d’euros. 

A conseqüència de situacions com la guerra a Ucraïna, la prolongada sequera (més de 

dos anys) i la constant elevació de les temperatures, es travessa una difícil situació, que 

compromet les produccions i la rendibilitat, i de la qual el Govern d’Espanya és plenament 

conscient. 

El Govern d’Espanya està fermament compromés amb el sector agrari i ho demostra 

amb fets. Entre els anys 2022 i 2023 ha habilitat ajudes extraordinàries per un valor superior 

als 4.000 milions d’euros. Mai s’havien mobilitzat tants fons públics de l’Estat en suport al 

sector primari. A més d’ajudes directes extraordinàries (1.400 milions d’euros per a agricultors 

i ramaders), s’han arbitrat mesures de suport fiscal, laboral, social, financer i d’ajuda a la 

contractació d’assegurances agràries, entre altres. Quasi 1.100 milions d’euros ja estan en mans 

dels seus beneficiaris, i els restants, corresponents a l’ajuda per a terres de cultiu de secà, arròs 

i tomaca, es començaran a abonar pròximament. 

Aquestes ajudes han beneficiat sobretot els sectors ramaders, tant de llet com de carn, 

que s’han mostrat més vulnerables a les dificultats de la situació (quasi 700 milions d’euros), 

així com per al sector citrícola (38,7 milions d’euros). També es van habilitar 300 milions 

d’euros destinats a pal·liar els efectes de l’increment del cost dels fertilitzants, així com 5 

milions d’euros per al sector apícola. Els agricultors de cultius herbacis, de secà i de determinats 

cultius industrials (tomaca d’indústria i arròs) comptaran amb 268,7 milions d’euros per a 

secundar-los per la sequera. Mentre que altres 81 milions d’euros procedents de la reserva 
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agrícola —concedits a Espanya per la Comissió Europea— aniran als productors de determinats 

cultius llenyosos (fruiters de llavor, d’os, tropicals, cítrics i fruits d’escorça). 

A més, s’han arbitrat mesures d’abast en matèria fiscal, com a rebaixes en el rendiment 

net de l’IRPF o exempcions en l’IBI rústic per a les explotacions amb pèrdua de rendiment, 

entre altres. En matèria d’ajuda al finançament s’han ampliat els pressupostos per als préstecs 

bonificats de la línia ICO-MAPA-SAECA i per a les subvencions d’avals. També es va ampliar 

el suport a la contractació d’assegurances agràries. 

Per a 2024 les ajudes sumen 284,5 milions d’euros i eleva de manera considerable el 

pressupost amb el qual es va trobar en 2018. En l’àmbit laboral s’han aprovat ajornaments en 

els pagaments de les quotes a la Seguretat Social i reduccions en els dos exercicis en el nombre 

de jornals necessaris per a accedir al subsidi per desocupació. En matèria hidràulica, s’han 

adoptat mesures d’exempcions de cànons d’aigua i reducció de preu d’aigua dessalada per a 

l’ús agrari. I com va anunciar el ministre Planas en el Congrés, durant la present legislatura es 

mantindrà la devolució de l’impost sobre hidrocarburs per al gasoil d’ús agrícola. 

Per part del govern progressista de Ximo Puig podem valorar moltes mesures i 

actuacions, però sobretot volem destacar la següent: 

Des de 2015, l’augment pressupostari en l’àrea d’Agricultura ha sigut del 77%. 

Durant la primera legislatura del Govern del Botànic es va aprovar la llei per a la 

modernització de les estructures agràries amb el suport de tots els grups parlamentaris i el suport 

explícit de la totalitat de les entitats del sector. Es tracta d’un instrument bàsic destinat a afavorir 

la creació d’unitats de cultiu en comú de major grandària a fi d’obtindre explotacions de major 

dimensió que responguen a les necessitats competitives que planteja el mercat. Aquestes unitats 

de cultiu en comú propicien la reducció dels costos de producció i, per tant, repercuteixen 

favorablement en els nivells de renda que perceben els agricultors. 

Quant als regadius, es va elaborar, va aprovar i va posar en marxa l’Estratègia 

Valenciana del Regadiu 2020-2040, un ambiciós pla de llarg termini que inclou inversions per 

valor de 1.200 milions d’euros que permetran una modernització dels regadius valencians per 

a fer-los més eficients i sostenibles. En aquesta estratègia ja es consideren les energies 

renovables. 53 actuacions a la Comunitat Valenciana a través de projectes presentats per les 

mateixes comunitats de regants. Aquestes han suposat una inversió per a la modernització del 

regadiu valencià de 76.174.462 milions d’euros, dels quals 59,1 corresponen a ajudes públiques. 

A més, es va apostar fortament per les infraestructures rurals. Només durant el període 

2022-2023 es va posar en marxa una inversió de 12 milions d’euros en camins, inversió que ha 

desaparegut del Pressupost 2024 del PP-VOX. 

La demanda d’actuació de les administracions per a garantir uns preus justos per al camp 

també protagonitza aquests dies les reivindicacions dels agricultors. Doncs bé, el Consell de 

Ximo Puig va crear l’Agència Valenciana d’Informació i Control Alimentaris (AICA), que 

devia tant aportar major transparència als mercats agraris com combatre pràctiques comercials 

abusives com per exemple les denominades vendes “a pèrdues” o “a resultes” i aconseguir 

millors preus. Lamentablement, el Consell de PP-VOX l’ha eliminada, cosa que evidencia les 

seues nul·les intencions de lluitar per uns preus adequats. 

Igualment, el Consell de Ximo Puig ha elaborat, amb la col·laboració directa del sector, 

un Pla Integral Citrícola dotat amb 40 milions d’euros dirigit, entre altres coses, a efectuar una 

reordenació del mapa varietal, perseguint tant la renovació dels plançons com un major equilibri 

de les varietats. Tot això ha de contribuir a millorar la rendibilitat del sector. Amb el Consell 

del PP-VOX, res se sap d’aquest Pla ni de la Inversió. 

Conscient de la necessitat de la promoció, la Generalitat Valenciana va finançar durant 

la campanya 2022-2023 amb un pressupost d’1 milió d’euros una ambiciosa campanya de 

publicitat per a fomentar el consum de cítrics valencians. No obstant això, el Consell de PP-

VOX també ha eliminat aquesta campanya per a enguany. 
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El Govern de Ximo Puig, igual que succeeix amb la sanitat vegetal, era el govern 

autonòmic que més fons va destinar –i va pujar fins a l’al voltant de 30 milions d’euros– a 

ajudes directes als agricultors per a fomentar la contractació de l’assegurança agrària. 

A més, en menys d’un any, les gestions coordinades del Consell de Ximo Puig, el 

Govern espanyol i el mateix sector van aconseguir que la Comissió Europea aprovara 

l’aplicació d’un tractament de fred per a les taronges importades de Sud-àfrica i altres països 

del seu entorn per a prevenir la possible entrada en territori europeu de la plaga de la falsa arna. 

També va obtindre més fons de la Política Agrària Comuna (PAC) per a 

Desenvolupament Rural que en el període anterior, en passar de 450 milions d’euros a 518. 

Quant a la ramaderia, durant el període 2015-2023 s’han concedit als ramaders 

valencians ajudes directes per valor de 23,5 milions d’euros per a millorar les seues 

explotacions. 

I, en la pesca, la Generalitat va mantindre el seu ple suport al sector pesquer valencià en 

les seues justes reivindicacions davant la Unió Europea i va posar en marxa una línia especial 

d’ajudes per valor d’uns 7 milions d’euros per a alleujar els efectes de les parades temporals en 

les arts d’arrossegament i cèrcol. Ajudes que el govern de Mazón no ha pagat. 

Tampoc ha pagat les ajudes que vam posar en el 2023 per a compensar el preu del gasoil 

a causa de la guerra ucraïnesa (2,6M€), encara que sí que ha sigut capaç de disminuir el 

pressupost per a pesca en un 12%. 

Durant aquesta legislatura passada van cobrar importància les accions assistencials 

davant crisis o emergències. En les actuacions contra els efectes de la guerra d’Ucraïna, la 

Conselleria del Botànic va aconseguir 25 milions d’euros per al sector citrícola valencià en 

concepte d’ajudes que incidiran de manera favorable sobre les rendes dels citricultores i altres 

ajudes per valor de 5,5 milions als sectors de la cirera, caqui, altres fruites, mel i polits, entre 

altres. 

Així, volem mostrar la nostra ferma convicció que l’única força política que secunda, 

amb fets, al sector primari valencià és el Partit Socialista. 

 

 Per tot això, el Grup Municipal Socialista proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels 

següents ACORDS: 

PRIMER. Instar el Consell de la Generalitat a impulsar i reforçar el desplegament de polítiques 

públiques que protegisquen al sector agrari en la Comunitat Valenciana i a Espanya. 

SEGON. Instar la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca a reduir la càrrega 

administrativa amb la finalitat de simplificar els tràmits burocràtics per a agricultors, ramaders 

i pescadors. 

TERCER. Sol·licitar a la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca que impulse, en el si 

de la Unió Europea, la inclusió de clàusules espill en els acords comercials que garantisca la 

reciprocitat en el compliment de la normativa europea i així impel·lir que els productes que 

procedeixen de les importacions compleixen rigorosament amb els estàndards de qualitat, 

sanitat i seguretat alimentària que ja compleixen els productors europeus. 

QUART. Sol·licitar a la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca que realitze els estudis 

necessaris per a instar la Comissió Europea a la imposició del Tractament en Fred per a tots els 

cítrics importats de països tercers que no complisquen amb les mateixes normes de producció 

de la UE. 

CINQUÉ. Instar la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca que desenvolupe el Pla 

Integral Citrícola. 

SISÉ. Exigir a la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca que pose en marxa la millora i 

ampliació de la Bioplanta de Caudete que permetrà estendre la lluita biològica contra la mosca 

del Mediterrani a les comarques del nord de Castelló i del sud d’Alacant. 

SETÉ. Sol·licitar al Consell de la Generalitat que continue estudiant, analitzant i reforçant el 

Pla Estratègic de la PAC per a millorar la seua aplicabilitat al nostre territori. 
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VUITÉ. Sol·licitar a la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca que augmente els mitjans 

i la dotació pressupostària per a mostrar el seu compromís d’ajudar als agricultors en els 

requisits de la nova PAC. 

NOVÉ. Instar el Consell de la Generalitat a reforçar els mitjans humans i tècnics de l’AICA 

per a millorar l’efectiva aplicació de la Llei de la Cadena Alimentària. 

DESÉ. Exigir a la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca que no elimine l’AICA  com a 

instrument a la Comunitat Valenciana per a millorar la transparència i el funcionament de la 

cadena agroalimentària i la millora dels preus percebuts pels agricultors. 

ONZÉ. Instar el Consell de la Generalitat a impulsar l’elaboració de la Llei d’Agricultura 

Familiar que establisca un marc normatiu modernitzat i les bases per al futur de l’agricultura 

familiar i professional. 

DOTZÉ. Sol·licitar al Consell de la Generalitat la posada en marxa de l’Estratègia Nacional 

d’Alimentació. 

TRETZÉ. Sol·licitar a la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca que impulse un fòrum 

de diàleg sobre la ramaderia extensiva, que servisca de base per a analitzar la situació del sector. 

CATORZÉ. Instar el Consell de la Generalitat a consolidar i afermar les mesures d’adequació 

de la fiscalitat del sector agrari i ramader a la situació actual i que el Govern va aprovant des de 

l’any 2022. 

QUINZÉ. Mostrar suport i reconeixement per part d’aquest Ajuntament al sector primari per 

ser una activitat essencial per a la societat, tant per la seua importància en el proveïment 

d’aliments, com per la seua rellevància en el desenvolupament dels territoris rurals i en la 

preservació del medi ambient. 

SETZÉ. Donar trasllat del present acord al president del Govern d’Espanya, al president de la 

Generalitat Valenciana i a les Corts Generals.” 

  

 El portaveu d’EU-Unides Podem presenta una esmena de supressió del paràgraf de la 

part dispositiva, que diu: “Així, volem mostrar la nostra ferma convicció en què l’única força 

política que secunda, amb fets, al sector primari valencià és el Partit Socialista”; esmena que és 

acceptada per la ponent. 

 

Per part del Sr. González, portaveu d’IP, es presenta una esmena d’addició, en la qual 

s’afija a aquesta moció la part dispositiva de la moció de VOX, que diu: 

“1. Reorientar les polítiques de la Unió Europea (UE) i Espanya prioritzant l’agricultura 

europea sobre les normatives mediambientals, sempre basades en criteris científics. 

2. Recuperar la preferència comunitària per a garantir la sobirania alimentària. 

3. Reciprocitat en tots els nous acords comercials de la UE amb tercers països, així com 

revisió i estudi d’impacte dels acords en vigor. 

4. Major control fitosanitari en els ports d’entrada de la UE, sobretot en el port de 

Rotterdam, per a evitar l’entrada de plagues i malalties. 

5. Evitar la prohibició de fitosanitaris sense alternatives eficaces en la lluita contra les 

plagues i malalties vegetals i potenciar la investigació de mètodes no químics. 

6. Flexibilitzar els terminis i les exigències establides per les iniciatives legislatives 

incloses dins del Pacte Verd Europeu perquè els agricultors i ramaders europeus puguen 

adaptar-se sense menyscabar la rendibilitat de les explotacions. 

7. Reducció de la burocràcia de les polítiques agràries i, en el cas de la PAC, règim 

simplificat als quals perceben fins a 5.000 euros d’ajudes directes. 

8. Voluntarietat indefinida del quadern digital d’explotació. 

9. Una PAC més mediterrània i que contemple la necessitat de suport als sectors de secà 

i del nostre model ramader sostenible. 

10. No denegar cap ajuda a joves agricultors per falta de pressupost. 
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11. Compliment estricte de la Llei de la Cadena Alimentària amb prohibició expressa de 

venda a perdudes i seguiment d’aquesta, controls autonòmics i sancions greus davant 

incompliments. 

12. Canvis estructurals en les assegurances agràries com a eina bàsica de renda, detenint 

les retallades i ampliant les cobertures. 

13. Llei d’emergència per danys de fauna salvatge i altres mesures contundents per a 

reduir la superpoblació a uns nivells compatibles amb el medi ambient i l’activitat 

humana en el medi rural. 

14. Intensificar la vigilància en les explotacions i els centres de recepció de les 

mercaderies robades mitjançant l’aplicació de noves tecnologies. 

15. Construir infraestructures per a l’emmagatzematge i la distribució de l’aigua des de 

les zones excedentàries fins a les zones deficitàries. 

16. Modificació dels cabals ecològics. 

17. Traslladar el resultat de la moció aprovada per l’ajuntament a AVA-ASAJA, als 

grups polítics amb representació en les Corts Valencianes i el Congrés dels Diputats i 

als ministeris d’Agricultura i Transició Ecològica.” 

  

  Sotmesa la mateixa a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 3, senyors/es González, Guillen i Sánchez. Vots en 

contra: 22, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, 

Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, Vila, Serrano, Gil, 

Picó i Rovira; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 3 vots a favor d’IP, i 22 vots en 

contra del PSOE, PP, VOX, Compromís per Sagunt i EU-Unides Podem, ACORDA: 

 No aprovar l’esmena presentada pel portaveu d’IP: 

  

Sotmés l’assumpte degudament esmenat, a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 18, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, Palmero, 

Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, González, Guillen, Sánchez, Gil, 

Picó i Rovira. Abstencions: 7, senyors/es Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, Vila i 

Serrano; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 18 vots a favor del PSOE, IP, Compromís 

per Sagunt i EU-Unides Podem i 7 abstencions del PP i VOX, ACORDA: 

“Els sectors agrari i pesquer constitueixen un dels principals pilars de l’economia 

espanyola i sostenen la balança comercial del nostre país. En els últims 12 mesos, les 

exportacions agroalimentàries van superar els 70.000 milions d’euros. 

A conseqüència de situacions com la guerra a Ucraïna, la prolongada sequera (més de 

dos anys) i la constant elevació de les temperatures, es travessa una difícil situació, que 

compromet les produccions i la rendibilitat, i de la qual el Govern d’Espanya és plenament 

conscient. 

El Govern d’Espanya està fermament compromés amb el sector agrari i el demostra amb 

fets. Entre els anys 2022 i 2023 ha habilitat ajudes extraordinàries per un valor superior als 

4.000 milions d’euros. Mai s’havien mobilitzat tants fons públics de l’Estat en suport al sector 

primari. A més d’ajudes directes extraordinàries (1.400 milions d’euros per a agricultors i 

ramaders), s’han arbitrat mesures de suport fiscal, laboral, social, financer i d’ajuda a la 

contractació d’assegurances agràries, entre altres. Quasi 1.100 milions d’euros ja estan en mans 

dels seus beneficiaris, i els restants, corresponents a l’ajuda per a terres de cultiu de secà, arròs 

i tomaca, es començaran a abonar pròximament. 

Aquestes ajudes han beneficiat sobretot els sectors ramaders, tant de llet com de carn, 

que s’han mostrat més vulnerables a les dificultats de la situació (quasi 700 milions d’euros), 

així com per al sector citrícola (38,7 milions d’euros). També es van habilitar 300 milions 

d’euros destinats a pal·liar els efectes de l’increment del cost dels fertilitzants, així com 5 
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milions d’euros per al sector apícola. Els agricultors de cultius herbacis, de secà i de determinats 

cultius industrials (tomaca d’indústria i arròs) comptaran amb 268,7 milions d’euros per a 

secundar-los per la sequera. Mentre que altres 81 milions d’euros procedents de la reserva 

agrícola —concedits a Espanya per la Comissió Europea— aniran als productors de determinats 

cultius llenyosos (fruiters de llavor, d’os, tropicals, cítrics i fruits de corfa). 

A més, s’han arbitrat mesures d’abast en matèria fiscal, com a rebaixes en el rendiment 

net de l’IRPF o exempcions en l’IBI rústic per a les explotacions amb pèrdua de rendiment, 

entre altres. En matèria d’ajuda al finançament s’han ampliat els pressupostos per als préstecs 

bonificats de la línia ICO-MAPA-SAECA i per a les subvencions d’avals. També es va ampliar 

el suport a la contractació d’assegurances agràries. 

Per a 2024 les ajudes sumen 284,5 milions d’euros i eleva de manera considerable el 

pressupost amb el qual es va trobar en 2018. En l’àmbit laboral s’han aprovat ajornaments en 

els pagaments de les quotes a la Seguretat Social i reduccions en els dos exercicis en el nombre 

de jornals necessaris per a accedir al subsidi per desocupació. En matèria hidràulica, s’han 

adoptat mesures d’exempcions de cànons d’aigua i reducció de preu d’aigua dessalada per a 

l’ús agrari. I com va anunciar el ministre Planas en el Congrés, durant la present legislatura es 

mantindrà la devolució de l’impost sobre hidrocarburs per al gasoil d’ús agrícola. 

Per part del govern progressista de Ximo Puig podem valorar moltes mesures i 

actuacions, però sobretot volem destacar la següent: 

Des de 2015, l’augment pressupostari en l’àrea d’Agricultura ha sigut del 77%. 

Durant la primera legislatura del Govern del Botànic es va aprovar la llei per a la 

modernització de les estructures agràries amb el suport de tots els grups parlamentaris i el suport 

explícit de la totalitat de les entitats del sector. Es tracta d’un instrument bàsic destinat a afavorir 

la creació d’unitats de cultiu en comú de major grandària a fi d’obtenir explotacions de major 

dimensió que responguen a les necessitats competitives que planteja el mercat. Aquestes unitats 

de cultiu en comú propicien la reducció dels costos de producció i, per tant, repercuteixen 

favorablement en els nivells de renda que perceben els agricultors. 

Quant als regadius, es va elaborar, va aprovar i va posar en marxa l’Estratègia 

Valenciana del Regadiu 2020-2040, un ambiciós pla de llarg termini que inclou inversions per 

valor de 1.200 milions d’euros que permetran una modernització dels regadius valencians per 

a fer-los més eficients i sostenibles. En aquesta estratègia ja es consideren les energies 

renovables. 53 actuacions en la Comunitat Valenciana a través de projectes presentats per les 

mateixes comunitats de regants. Aquestes han suposat una inversió per a la modernització del 

regadiu valencià de 76.174.462 milions d’euros, dels quals 59,1 corresponen a ajudes públiques. 

A més, es va apostar fortament per les infraestructures rurals. Només durant el període 

2022-2023 es va posar en marxa una inversió de 12 milions d’euros en camins, inversió que ha 

desaparegut del Pressupost 2024 del PP-VOX. 

La demanda d’actuació de les administracions per a garantir uns preus justos per al camp 

també protagonitza aquests dies les reivindicacions dels agricultors. Doncs bé, el Consell de 

Ximo Puig va crear l’Agència Valenciana d’Informació i Control Alimentaris (AICA), que 

devia tant aportar major transparència als mercats agraris com combatre pràctiques comercials 

abusives com per exemple les denominades vendes “a pèrdues” o “a resultes” i aconseguir 

millors preus. Lamentablement, el Consell de PP-VOX l’ha eliminada evidenciant les seues 

nul·les intencions de lluitar per uns preus adequats. 

Igualment, el Consell de Ximo Puig ha elaborat, amb la col·laboració directa del sector, 

un Pla Integral Citrícola dotat amb 40 milions d’euros dirigit, entre altres coses, a efectuar una 

reordenació del mapa varietal, perseguint tant la renovació dels plançons com un major equilibri 

de les varietats. Tot això ha de contribuir a millorar la rendibilitat del sector. Amb el Consell 

del PP-VOX, res se sap d’aquest Pla ni de la Inversió. 

Conscient de la necessitat de la promoció, la Generalitat Valenciana va finançar durant 

la campanya 2022-2023 amb un pressupost d’1 milió d’euros una ambiciosa campanya de 
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publicitat per a fomentar el consum de cítrics valencians. No obstant això, el Consell de PP-

VOX també ha eliminat aquesta campanya per a enguany. 

El Govern de Ximo Puig, igual que succeeix amb la sanitat vegetal, era el govern 

autonòmic que més fons va destinar –i va pujar fins a l’al voltant de 30 milions d’euros– a 

ajudes directes als agricultors per a fomentar la contractació de l’assegurança agrària. 

A més, en menys d’un any, les gestions coordinades del Consell de Ximo Puig, el 

Govern espanyol i el mateix sector van aconseguir que la Comissió Europea aprovara 

l’aplicació d’un tractament de fred per a les taronges importades de Sud-àfrica i altres països 

del seu entorn per a prevenir la possible entrada en territori europeu de la plaga de la falsa arna. 

També va obtindre més fons de la Política Agrària Comuna (PAC) per a 

Desenvolupament Rural que en el període anterior, en passar de 450 milions d’euros a 518. 

Quant a la ramaderia, durant el període 2015-2023 s’han concedit als ramaders 

valencians ajudes directes per valor de 23,5 milions d’euros per a millorar les seues 

explotacions. 

I, en la pesca, la Generalitat va mantindre el seu ple suport al sector pesquer valencià en 

les seues justes reivindicacions davant la Unió Europea i va posar en marxa una línia especial 

d’ajudes per valor d’uns 7 milions d’euros per a alleujar els efectes de les parades temporals en 

les arts d’arrossegament i cèrcol. Ajudes que el govern de Mazón no ha pagat. 

Tampoc ha pagat les ajudes que vam posar en el 2023 per a compensar el preu del gasoil 

a causa de la guerra ucraïnesa (2,6 M€), encara que sí que ha sigut capaç de disminuir el 

pressupost per a pesca en un 12%. 

Durant aquesta legislatura passada van cobrar importància les accions assistencials 

davant crisis o emergències. En les actuacions contra els efectes de la guerra d’Ucraïna, la 

Conselleria del Botànic va aconseguir 25 milions d’euros per al sector citrícola valencià en 

concepte d’ajudes que incidiran de manera favorable sobre les rendes dels citricultores i altres 

ajudes per valor de 5,5 milions als sectors de la cirera, caqui, altres fruites, mel i titots, entre 

altres. 

Per tot això, el Grup Municipal Socialista proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels 

següents ACORDS: 

PRIMER. Instar el Consell de la Generalitat a impulsar i reforçar el desplegament de polítiques 

públiques que protegisquen al sector agrari en la Comunitat Valenciana i a Espanya. 

SEGON. Instar la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca a reduir la càrrega 

administrativa amb la finalitat de simplificar els tràmits burocràtics per a agricultors, ramaders 

i pescadors. 

TERCER. Sol·licitar a la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca que impulse, en el si 

de la Unió Europea, la inclusió de clàusules espill en els acords comercials que garantisca la 

reciprocitat en el compliment de la normativa europea i, així, impel·lir que els productes que 

procedeixen de les importacions compleixen rigorosament amb els estàndards de qualitat, 

sanitat i seguretat alimentària que ja compleixen els productors europeus. 

QUART. Sol·licitar a la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca que realitze els estudis 

necessaris per a instar la Comissió Europea a la imposició del Tractament en Fred per a tots els 

cítrics importats de països tercers que no complisquen amb les mateixes normes de producció 

de la UE. 

CINQUÉ. Instar la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca que desenvolupe el Pla 

Integral Citrícola. 

SISÉ. Exigir a la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca que pose en marxa la millora i 

ampliació de la Bioplanta de Caudete que permetrà estendre la lluita biològica contra la mosca 

del Mediterrani a les comarques del nord de Castelló i del sud d’Alacant. 

SETÉ. Sol·licitar al Consell de la Generalitat que continue estudiant, analitzant i reforçant el 

Pla Estratègic de la PAC per a millorar la seua aplicabilitat en el nostre territori. 



 34 

VUITÉ. Sol·licitar a la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca que augmente els mitjans 

i la dotació pressupostària per a mostrar el seu compromís d’ajudar als agricultors en els 

requisits de la nova PAC. 

NOVÉ. Instar el Consell de la Generalitat a reforçar els mitjans humans i tècnics de l’AICA 

per a millorar l’efectiva aplicació de la Llei de la Cadena Alimentària. 

DESÉ. Exigir a la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca que no elimine l’AICA com a 

instrument a la Comunitat Valenciana per a millorar la transparència i el funcionament de la 

cadena agroalimentària i la millora dels preus percebuts pels agricultors. 

ONZÉ. Instar el Consell de la Generalitat a impulsar l’elaboració de la Llei d’Agricultura 

Familiar que establisca un marc normatiu modernitzat i les bases per al futur de l’agricultura 

familiar i professional. 

DOTZÉ. Sol·licitar al Consell de la Generalitat la posada en marxa de l’Estratègia Nacional 

d’Alimentació. 

TRETZÉ. Sol·licitar a la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca que impulse un fòrum 

de diàleg sobre la ramaderia extensiva, que servisca de base per a analitzar la situació del sector. 

CATORZÉ. Instar el Consell de la Generalitat a consolidar i afermar les mesures d’adequació 

de la fiscalitat del sector agrari i ramader a la situació actual i que el Govern va aprovant des de 

l’any 2022. 

QUINZÉ. Mostrar suport i reconeixement per part d’aquest Ajuntament al sector primari per 

ser una activitat essencial per a la societat, tant per la seua importància en el proveïment 

d’aliments, com per la seua rellevància en el desenvolupament dels territoris rurals i en la 

preservació del medi ambient. 

SETZÉ. Donar trasllat del present acord al president del Govern d’Espanya, al president de la 

Generalitat Valenciana i a les Corts Generals. 

 

12 EXPEDIENT 1807265Q. PROPOSICIÓ VOX DEFENSA SECTOR AGRARI 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal de VOX, sense previ 

expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent:   

 “Em pose en contacte amb vosaltres per a expressar la situació alarmant que travessen 

els agricultors i ramaders. La Comunitat Valenciana posseeix mes de 173.000 hectàrees de 

cultiu abandonades, una xifra que creix any a any. La mitjana de la població agrària ascendeix 

a 64,4 anys, mentre que els joves menors de 25 anys tan sols representen el 0,3% del total. 

Tot el sector agrari està realitzant una potent campanya de mobilitzacions a Europa per 

a protestar per la crisi de rendibilitat que ve patint des de fa anys i reclamar una reorientació de 

les polítiques agràries i mediambientals que la Unió Europea imposa als agricultors i ramaders 

comunitaris. 

El Pacte Verd Europeu (especialment les Estratègies de la Granja a la Mesa i 

Biodiversitat) ha consolidat la subordinació de l’agricultura al discurs ideològic ecologista. La 

Política Agrícola Comuna (PAC) no aborda de manera adequada les realitats i desafiaments 

específics del sector agrari. Els acords comercials que la UE signa sistemàticament amb països 

tercers fomenten la competència deslleial que, en lloc de complementar la producció europea, 

la substitueixen en els nostres mercats. La Llei de la Cadena Alimentària no es compleix, de 

manera que els productors continuen venent en molts casos per davall dels costos de producció, 

els quals han experimentat un encariment sense precedents amb motiu de la sequera i les guerres 

a Ucraïna i el Mar Roig. 

Entenem que és responsabilitat dels poders públics afavorir la posada en marxa de 

mesures que contribuïsquen al manteniment de l’activitat agrària, la qual, sens dubte, 

constitueix un pilar essencial de l’economia i la realitat sociocultural del teu municipi. Per tot 

això, AVA-ASAJA sol·licita als membres de la corporació municipal l’aprovació urgent d’una 

moció que consta dels següents punts: 

1. Reorientar les polítiques de la Unió Europea (UE) i Espanya prioritzant l’agricultura 

europea sobre les normatives mediambientals, sempre basades en criteris científics. 
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2. Recuperar la preferència comunitària per a garantir la sobirania alimentària. 

3. Reciprocitat en tots els nous acords comercials de la UE amb tercers països, així com 

revisió i estudi d’impacte dels acords en vigor. 

4. Major control fitosanitari en els ports d’entrada de la UE, sobretot en el port de 

Rotterdam, per a evitar l’entrada de plagues i malalties. 

5. Evitar la prohibició de fitosanitaris sense alternatives eficaces en la lluita contra les 

plagues i malalties vegetals i potenciar la investigació de mètodes no químics. 

6. Flexibilitzar els terminis i les exigències establides per les iniciatives legislatives 

incloses dins del Pacte Verd Europeu perquè els agricultors i ramaders europeus puguen 

adaptar-se sense menyscabar la rendibilitat de les explotacions. 

7. Reducció de la burocràcia de les polítiques agràries i, en el cas de la PAC, règim 

simplificat als quals perceben fins a 5.000 euros d’ajudes directes. 

8. Voluntarietat indefinida del quadern digital d’explotació. 

9. Una PAC més mediterrània i que contemple la necessitat de suport als sectors de secà 

i del nostre model ramader sostenible. 

10. No denegar cap ajuda a joves agricultors per falta de pressupost. 

11. Compliment estricte de la Llei de la Cadena Alimentària amb prohibició expressa de 

venda a perdudes i seguiment d’aquesta, controls autonòmics i sancions greus davant 

incompliments. 

12. Canvis estructurals en les assegurances agràries com a eina bàsica de renda, detenint 

les retallades i ampliant les cobertures. 

13. Llei d’emergència per danys de fauna salvatge i altres mesures contundents per a 

reduir la superpoblació a uns nivells compatibles amb el medi ambient i l’activitat 

humana en el medi rural. 

14. Intensificar la vigilància en les explotacions i els centres de recepció de les 

mercaderies robades mitjançant l’aplicació de noves tecnologies. 

15. Construir infraestructures per a l’emmagatzematge i la distribució de l’aigua des de 

les zones excedentàries fins a les zones deficitàries. 

16. Modificació dels cabals ecològics. 

17. Traslladar el resultat de la moció aprovada per l’Ajuntament a AVA-ASAJA, als 

grups polítics amb representació en les Corts Valencianes i el Congrés dels Diputats i 

als ministeris d’Agricultura i Transició Ecològica.” 

 

Per part del Sr. González, portaveu d’IP, es presenta una esmena d’addició, en la qual 

s’afija a aquesta moció la part dispositiva de la moció presentada pel Grup Socialista, tractada 

en el punt anterior, que diu: 

“PRIMER. Instar el Consell de la Generalitat a impulsar i reforçar el desplegament de 

polítiques públiques que protegisquen al sector agrari en la Comunitat Valenciana i a Espanya. 

SEGON. Instar la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca a reduir la càrrega 

administrativa amb la finalitat de simplificar els tràmits burocràtics per a agricultors, ramaders 

i pescadors. 

TERCER. Sol·licitar a la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca que impulse, en el si 

de la Unió Europea, la inclusió de clàusules espill en els acords comercials que garantisca la 

reciprocitat en el compliment de la normativa europea i així, impel·lir que els productes que 

procedeixen de les importacions compleixen rigorosament amb els estàndards de qualitat, 

sanitat i seguretat alimentària que ja compleixen els productors europeus. 

QUART. Sol·licitar a la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca que realitze els estudis 

necessaris per a instar la Comissió Europea a la imposició del Tractament en Fred per a tots els 

cítrics importats de països tercers que no complisquen amb les mateixes normes de producció 

de la UE. 

CINQUÉ. Instar la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca que desenvolupe el Pla 

Integral Citrícola. 
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SISÉ. Exigir a la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca que pose en marxa la millora i 

ampliació de la Bioplanta de Caudete que permetrà estendre la lluita biològica contra la mosca 

del Mediterrani a les comarques del nord de Castelló i del sud d’Alacant. 

SETÉ. Sol·licitar al Consell de la Generalitat que continue estudiant, analitzant i reforçant el 

Pla Estratègic de la PAC per a millorar la seua aplicabilitat en el nostre territori. 

VUITÉ. Sol·licitar a la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca que augmente els mitjans 

i la dotació pressupostària per a mostrar el seu compromís d’ajudar als agricultors en els 

requisits de la nova PAC. 

NOVÉ. Instar el Consell de la Generalitat a reforçar els mitjans humans i tècnics de l’AICA 

per a millorar l’efectiva aplicació de la Llei de la Cadena Alimentària. 

DESÉ. Exigir a la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca que no elimine l’AICA  com a 

instrument a la Comunitat Valenciana per a millorar la transparència i el funcionament de la 

cadena agroalimentària i la millora dels preus percebuts pels agricultors. 

ONZÉ. Instar el Consell de la Generalitat a impulsar l’elaboració de la Llei d’Agricultura 

Familiar que establisca un marc normatiu modernitzat i les bases per al futur de l’agricultura 

familiar i professional. 

DOTZÉ. Sol·licitar al Consell de la Generalitat la posada en marxa de l’Estratègia Nacional 

d’Alimentació. 

TRETZÉ. Sol·licitar a la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca que impulse un fòrum 

de diàleg sobre la ramaderia extensiva, que servisca de base per a analitzar la situació del sector. 

CATORZÉ. Instar el Consell de la Generalitat a consolidar i afermar les mesures d’adequació 

de la fiscalitat del sector agrari i ramader a la situació actual i que el Govern va aprovant des de 

l’any 2022. 

QUINZÉ. Mostrar suport i reconeixement per part d’aquest Ajuntament al sector primari per 

ser una activitat essencial per a la societat, tant per la seua importància en el proveïment 

d’aliments com per la seua rellevància en el desenvolupament dels territoris rurals i en la 

preservació del medi ambient. 

SETZÉ. Donar trasllat del present acord al president del Govern d’Espanya, al president de la 

Generalitat Valenciana i a les Corts Generals”. 

 Sotmesa la mateixa a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 3, senyors/es González, Guillen i Sánchez. Vots en 

contra: 22, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, 

Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, Vila, Serrano, Gil, 

Picó i Rovira; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 3 vots a favor d’IP i 22 vots en contra 

del PSOE, PP, VOX, Compromís per Sagunt i EU-Unides Podem, ACORDA: 

 No aprovar l’esmena presentada per IP. 

 

 El Sr. Gil, portaveu de Compromís per Sagunt, presenta una esmena de supressió dels 

següents punts: 

 

“6. Flexibilitzar els terminis i les exigències establides per les iniciatives legislatives incloses 

dins del Pacte Verd Europeu perquè els agricultors i ramaders europeus puguen adaptar-se sense 

menyscabar la rendibilitat de les explotacions. 

15. Construir infraestructures per a l’emmagatzematge i la distribució de l’aigua des de les 

zones excedentàries fins a les zones deficitàries. 

16. Modificació dels cabals ecològics”. 

 

 Sotmesa a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 3, senyors/es Gil, Picó i Rovira. Vots en contra 19, 

senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, 
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Iborra, Rubio, Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, Vila i Serrano. Abstencions: 3, 

senyors/es González, Guillen i Sánchez; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 3 vots a 

favor de Compromís per Sagunt i EU-Unides Podem, 3 abstencions d’IP i 19 vots en contra del 

PSOE, PP i VOX, ACORDA: 

 No aprovar aquesta esmena. 

 

No havent-se aprovat cap de les esmenes presentades, se sotmet a votació la moció 

presentada, resultant: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 22, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, Palmero, 

Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillen, Sánchez, Vila i Serrano. Vots en contra: 1, senyor Rovira. 

Abstencions: 2, senyors/es Gil i Picó; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, 

ACORDA: 

 Aprovar la proposició dalt transcrita que es té ací per reproduïda amb caràcter general. 

 

8 EXPEDIENT 1807256D. PROPOSICIÓ PSOE. PROJECTE LLEI 

PLURILINGÜISME: GV 

Llegida la proposició política presentada pel Grup Municipal del PSOE sense previ 

expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent:   

“El conseller d’Educació, José Antonio Rovira, ha confirmat recentment que la 

Generalitat Valenciana preveu un canvi en la Llei del plurilingüisme per a realitzar una consulta 

a les famílies i no als consells escolars (com fins ara determinaven els Decrets 252/2019 i 

253/2019) sobre la llengua “base” de cada centre escolar així com el restabliment de l’anomenat 

“districte únic”. 

Aquestes mesures se’ns presenten amb la falsa premissa de la “llibertat d’elecció” de 

les famílies. Han proposat, d’una banda, l’elecció de la “llengua base”, un concepte sense 

referències en la literatura acadèmica i, d’altra banda, un controvertit model d’admissió escolar 

com el “districte únic”. 

L’ordenació de la competència de les llengües en el sistema educatiu ve determinada 

des de la introducció del valencià en l’ensenyament i s’ha regit per principis pedagògics des de 

l’aprovació en 1983 de la Llei d’Ús i Ensenyament del Valencià (LUEV). 

La LUEV, aprovada sense cap vot en contra, naixia amb suport popular i ciutadà 

innegables i amb un ànim social de recuperar el valencià, convertida en una llengua 

desprestigiada i minoritzada després de molt de temps de persecució, prohibicions i repressió 

cultural. Així, la nostra llengua, progressivament, entrava en el nostre sistema educatiu primer 

com a àrea i després com a “llengua vehicular” (terme acadèmic i científic per a designar la 

llengua de comunicació i instrucció dels centres i nucli organitzador del currículum) per a 

complir l’objectiu i el dret de tots els xiquets i xiquetes d’aprendre i ser competents en les dues 

llengües (i ara, una estrangera també) en acabar la seua escolarització. D’altra banda, disposava 

les bases per al retorn i el prestigi en l’ús social, administratiu i professional i per a recuperar 

no sols un element central de la nostra cultura i identitat, sinó també un factor de cohesió d’una 

societat tan rica i diversa com la valenciana. 

La progressivitat i la gradualitat que s’aplicava permetia possibilitar un ensenyament 

sense ruptures, brusquedats i fruit de l’esforç i el consens de tots: administració, famílies, 

professorat i alumnat. 

Els successius governs del PP, encarregats de desplegar la llei i aplicar-la, sense una 

política clara o si més no inconscient, en aquest sentit, han reportat resultats i tracte desigual 

per a l’alumnat i la introducció d’una triple fragmentació, que provoca un desequilibri en el 

sistema educatiu valencià: per territoris, per trams educatius i per titularitat dels centres. 

En el 2018, amb el govern de Botànic s’aprova en les Corts per una àmplia majoria la 

«Llei per la qual es promou el plurilingüisme en el sistema educatiu valencià» (d’ara en avant 
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“Llei de plurilingüisme”). Aquesta estableix com a objectiu “el domini oral i escrit de les dues 

llengües oficials” i l’estructura de l’ensenyament i l’ús vehicular de les llengües curriculars. 

Aquesta finalitat connecta amb l’esperit de la LUEV i en coherència amb l’especial respecte i 

protecció de les diferents modalitats lingüístiques que determina la Constitució. 

La consecució d’aquest objectiu s’aconsegueix a través d’un programa específic, el 

Programa d’Educació Plurilingüe i Intercultural (PEPLI), que ha d’aplicar cada centre educatiu, 

seguint una norma de percentatges mínims (les llengües oficials del 25% i entre un 15 i un 25% 

d’anglès). La resta del percentatge de llengües, cada centre educatiu i el seu consell escolar, el 

configuren segons considera adequat en el seu propi entorn i característiques. 

Aquests mínims del 25% segueixen els pronunciaments del Tribunal Suprem i del 

Constitucional en diferents sentències sobre els models lingüístics en les comunitats autònomes 

bilingües. En els col·legis, en quasi el cent per cent dels casos, els consells escolars van acordar 

adaptar el model al seu context. 

En síntesi, la Llei del plurilingüisme tal com està formulada garanteix no sols la 

presència del valencià en el sistema educatiu (com ordenen les lleis), sinó que ho fa per a totes 

les etapes d’escolaritat i en tot el territori, i s’implementa de manera autònoma, amb criteris i 

decisions professionals i el consens per part dels agents implicats (centres, famílies, alumnat, i 

sindicats). Condició necessària, però no suficient, per a prestigiar i dignificar la justa igualtat 

lingüística. 

Qualsevol canvi en la direcció anunciada per l’actual Consell suposaria trencar el 

consens i la democràcia interna dels centres escolars, deixaria una part de l’alumnat sense la 

possibilitat d’accedir a la competència en valencià, crearia desigualtat en un mateix territori i 

abocaria a les famílies a prendre una decisió i una responsabilitat que pertany a l’Administració. 

El segon aspecte de l’anunci del nou Consell és el restabliment de l’anomenat districte 

únic. 

Aquest model resulta segregacionista i trenca, d’altra banda, les premisses d’igualtat i 

justícia social perquè suposa desplaçar i confondre un dret (l’educació és per a tots i totes i l’ha 

de garantir l’Administració) amb el desig, la reivindicació o un interès. Un dret no és qualsevol 

cosa que es reivindica o es desitja. 

El dret a l’educació que l’Administració ha de garantir no pot pervertir-se amb la falsa 

idea de la “llibertat d’elecció de centre” (no hi ha cap normativa ni sentència que avale 

l’educació “a la carta”): 

1r. Perquè per a triar, cal cercar i cal conéixer bé tots els centres educatius, tindre tota la 

informació disponible i temps per a cercar-la. Això no és real. 

2n. Per raons òbvies, no tots els centres poden cobrir la demanda que puga generar-se. 

El districte únic no garanteix l’escolarització dels xiquets i xiquetes als centres que volen els 

pares i les mares. Hi ha molts col·legis que tenen més demanda que oferta, per tant, la suposada 

“llibertat d’elecció” s’esvaeix per a segons quin alumnat. 

3r. La responsabilitat d’ordenació i d’admissió de l’alumnat passa de l’Administració a 

criteri dels centres. Aquests decidiran amb quin alumnat es queden. 

 

Els xiquets i xiquetes de famílies amb menys recursos i menys informació es 

concentraran en uns centres i els de la “minoria il·lustrada” en uns altres. 

Això destrossa la planificació educativa (per exemple, les unitats que els centres perden), 

deslocalitza l’ensenyament de l’entorn social de cada centre (xarxa de proximitat, d’afectes i 

relacions) i provoca que els centres amb major demanda (generalment concertats i privats) 

obtinguen més recursos i que aquells que no tenen tanta es convertisquen en “guetos” o, dit 

d’una altra manera, hi haurà “rànquings” de col·legis. Tot això suposa un factor de desconnexió, 

desigualtat i descohesió social. 

L’educació de qualitat com a procés d’escolarització transversal i democràtic ha de ser 

equivalent per a tots i totes. No pot pervertir-se com una imatge del mercat que es regula per la 

llei de l’oferta i la demanda. Tampoc podem alterar la finalitat extensiva i social d’un dret i 
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canviar-la perquè quede subjecta a les condicions en què cadascú puga accedir, és a dir, per un 

privilegi per a una minoria que deixa la beneficència per a la majoria. 

Existeix el desideràtum de les famílies sobre el centre on volen que els fills i filles 

estudien, però està condicionat als criteris d’admissió que ha de regular i modular qui té la 

competència, d’acord no amb la voluntat de les famílies, sinó de les realitats culturals, 

sociològiques, geogràfiques, multifactorials que afecten l’alumnat com a subjecte i objecte del 

dret educacional (que inclouen els conceptes de diversitat i d’inclusió), i d’acord amb els 

principis d’igualtat i no discriminació que regula l’article 14 de la Constitució per raó de 

naixement, raça, sexe, religió, opinió o qualsevol altra condició o circumstància personal o 

social. 

En una societat tan diversa, complexa i desigual, la funció social de l’educació és un 

catalitzador per a mitigar aqueixes desigualtats i, per tant, és fals que totes les famílies tinguen 

la mateixa informació i condicions per a accedir a la mateixa escola. És il·lusori, socialment 

injust i democràticament insostenible. Per això, el model de zona garanteix que els recursos 

s’administren equilibradament, que l’Administració assegura que tots els xiquets i les xiquetes 

tinguen el dret a l’educació i manté la cohesió geogràfica i social. 

Una cosa és la llibertat d’oferta educativa pública, privada i concertada i una altra la 

llibertat d’elecció de centre. El dret en l’educació requereix planificació i és responsabilitat i 

potestat de l’Administració. 

L’actuació pública, com a Administració, té una importantíssima funció d’equivalència 

social i d’igualtat, de garantia dels drets dels individus, de la planificació educativa (també de 

l’aprenentatge i competència de les llengües) i no com la subministradora d’un recurs escàs que 

s’ha de repartir en funció d’una demanda. 

 

Per tot això, el Grup Municipal Socialista proposa al Ple de la corporació l’adopció dels 

següents ACORDS: 

PRIMER. Instar el Consell de la Generalitat a parar la posada en marxa del projecte de reforma 

de la Llei de plurilingüisme anunciada per la Conselleria d’Educació i a consultar especialistes 

que avaluen el pla de plurilingüisme amb la intenció d’analitzar com funciona, quins són els 

seus aspectes de millora i, en funció d’això, plantejar els canvis necessaris. 

SEGON. Instar el Consell de la Generalitat a fer un diagnòstic del “districte únic” i el seu 

impacte en el sistema educatiu, en el qual puga participar tota la comunitat educativa, com són 

pares i mares, consells escolars, professorat, sindicats de l’ensenyament i altres actors implicats.” 

  

 La Sra. Picó presenta una esmena d’addició a l’acord Primer, que diu: “Les universitats 

de València i Alacant, a través de la Unitat per a l’Educació Multilingüe, ja han enviat un 

informe a la Conselleria d’Educació demanant la retirada de la Proposició de Llei perquè 

comporta una profunda modificació del sistema educatiu valencià en detriment del valencià. Es 

basa en una idea fal·laç de llibertat educativa (la llibertat d’elecció dels progenitors) i s’obvia 

la situació sociolingüística tan desigual entre les dues llengües oficials, de manera que es pot 

convertir en un instrument per a reduir la presència del valencià i impedir el compliment d’un 

dels objectius primordials de la LUEV (Llei d’Ús i Ensenyament del Valencià), que l’alumnat 

acabe l’escolaritat amb una competència equilibrada de les dues llengües oficials. La 

desaparició com a llengua vehicular a les zones castellanoparlants suposarà una discriminació 

i un desavantatge per a l’alumnat en el seu futur acadèmic i professional”. 

 

 Esmena que és acceptada pel ponent. 

 

  Sotmés l’assumpte degudament esmenat a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 15, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, Palmero, 

Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Gil, Picó i Rovira. Vots en contra: 7, 
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senyors/es Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, Vila i Serrano. Abstencions: 3, senyors/es 

González, Guillen i Sánchez; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 15 vots a favor del 

PSOE, Compromís per Sagunt i EU-Unides Podem, 7 vots en contra del PP i VOX i 3 

abstencions d’IP, ACORDA: 

PRIMER. Instar el Consell de la Generalitat a parar la posada en marxa del projecte de reforma 

de la Llei de plurilingüisme anunciada per la Conselleria d’Educació i a consultar especialistes 

que avaluen el pla de plurilingüisme amb la intenció d’analitzar com funciona, quins són els 

seus aspectes de millora i, en funció d’això, plantejar els canvis necessaris. 

Les universitats de València i Alacant, a través de la Unitat per a l’Educació Multilingüe, ja han 

enviat un informe a la Conselleria d’Educació demanant la retirada de la Proposició de Llei 

perquè comporta una profunda modificació del sistema educatiu valencià en detriment del 

valencià. Es basa en una idea fal·laç de llibertat educativa (la llibertat d’elecció dels progenitors) 

i s’obvia la situació sociolingüística tan desigual entre les dues llengües oficials, de manera que 

es pot convertir en un instrument per a reduir la presència del valencià i impedir el compliment 

d’un dels objectius primordials de la LUEV (Llei d’Ús i Ensenyament del Valencià), que 

l’alumnat acabe l’escolaritat amb una competència equilibrada de les dues llengües oficials. La 

desaparició com a llengua vehicular a les zones castellà parlants suposarà una discriminació i 

un desavantatge per a l’alumnat en el seu futur acadèmic i professional. 

SEGON. Instar el Consell de la Generalitat a fer un diagnòstic del “districte únic” i el seu 

impacte en el sistema educatiu, en el qual puga participar tota la comunitat educativa, com són 

pares i mares, consells escolars, professorat, sindicats de l’ensenyament i altres actors implicats. 

 

9 EXPEDIENT 1807043H. PROPOSICIÓ PP TRANSPORT DE SEDIMENTS I 

ARENA DES DEL PORT NÀUTIC SILES DE CANET A LES PLATGES NORD DE 

MALVA-ROSA, CORINT I ALMARDÀ 

A les 18 hores i 41 minuts se suspèn momentàniament la sessió per a permetre les 

intervencions del públic en aquest assumpte, en virtut del que es preveu en l’art. 123 del ROM. 

La sessió es reprèn a les 19 hores i 45 minuts. 

 

Llegit el prec presentat pel Grup Municipal del PP sense previ expedient administratiu, 

el tenor literal del qual és el següent:   

 “La situació a les nostres platges d’Almardà, Corint i Malva-rosa és insostenible. Davant 

la passivitat del Govern central, és l’administració local, com a servidors públics, els que hem 

de defensar el nostre litoral i cercar solucions a la degradació que, any rere any, pateixen les 

nostres platges. 

 De tots és sabut que la mà de l’home està darrere d’aquesta degradació, però també ho 

està la solució si ens posem a treballar per a implantar-la. Són els ports i els embassaments els 

grans responsables de l’erosió de les platges perquè eviten que el sediment, és a dir, l’arena, les 

alimente. Les nostres platges d’Almardà, Corint i Malva-rosa, a més de la de Canet des de fa 

un parell d’anys, estan patint una enorme erosió i la raó fonamental és que les barreres 

construïdes al nord, des del port de Borriana fins als espigons d’Almenara, impedeixen la 

circulació de l’arena. Així mateix, els rius Palància i Millars, ja no porten sediments a la mar. 

Des del nostre grup pensem que en espera del projecte de regeneració de les nostres 

platges que possiblement no veurà la llum fins a 2025, hauríem de cercar solucions al nostre 

abast i a curt termini per la urgència de la situació perquè la deplorable situació de les nostres 

platges és significativa. 

La solució a curt termini passa per utilitzar l’arena de la bocana del Port Siles. Una arena 

que cal dragar anualment i que en aquest 2024 s’ha prorrogat el permís de dragatge quatre anys 

més. Parlem que s’extrauen prop de 80.000 metres cúbics d’arena, la qual cosa equivaldria a 24 

piscines olímpiques que podrien abocar-se a les nostres platges nord, concretament a la platja 

Malva-rosa i els corrents la portarien a les platges de Corint, Almardà i Canet. Fet que es veu 

amb bons ulls des de totes les parts implicades, començant pel Club Nàutic qui ha donat via 
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lliure però no correrà amb les despeses, l’Ajuntament de Canet que veu viable la solució i la 

Demarcació de Costes que està a favor. Però faltaria el nostre Ajuntament de Sagunt que hauria 

de fer el pas, consensuar-lo amb totes les parts, assumir les despeses que es deriven d’això 

juntament amb l’Ajuntament de Canet i mostrar interés per a aconseguir una solució que és en 

benefici de tots. 

 

Per tot això, el Grup Popular a l’Ajuntament de Sagunt presenta la següent: 

 

PROPOSTA D’ACORDS 

1. COORDINAR AMB L’AJUNTAMENT DE CANET, CLUB NÀUTIC PORT SILES I 

DEMARCACIÓ DE COSTES L’ACCIÓ D’ABOCAMENT DE L’ARENA 

DRAGADA DE LA BOCANA DEL PORT SILES A LA PLATJA DE LA MALVA-

ROSA DE SAGUNT. 

2. ASSUMIR ELS COSTOS JUNTAMENT AMB L’AJUNTAMENT DE CANET DEL 

TRANSPORT DE L’ARENA A LES PLATGES NORD DE MALVA-ROSA DE 

CORINT.” 

Durant el debat intervenen els següents regidors i regidores, els quals sol·liciten fer ús de la 

paraula i prèvia autorització per part de l’Alcaldia: 

-En primer lloc i amb la finalitat de donar informació que ha traslladat la Demarcació 

de Costes, el Sr. Alcalde indica que la Demarcació ha comunicat al Port Siles que no té 

autorització per a deixar l’arena a Canet i que a l’única cosa al que li donarien autorització 

a Canet és a deixar-la a la zona de la Malva-rosa. 

-Pren la paraula el Sr. Rovira, el qual indica que si la voluntat és consensuar aquesta 

proposta, en aquest cas no s’entén. Si es vol consensuar una proposta s’hauria de fer com va 

fer VOX amb la declaració institucional d’AVA-ASAJA, que va ser portar-la a comissió, 

proposar-la i preguntar si es vol signar, perquè entén el Sr. Rovira que la voluntat de 

l’Associació és que siga un acord de tots els grups polítics. Agraeix que el PP faça costat al 

govern municipal en una de les mesures en les quals s’està treballant. I també agraeix que 

assumisquen les tesis ecologistes posant el focus d’atenció en l’acció humana com a 

responsable del que ocorre a les platges. 

El portaveu d’EU-Unides Podem presenta una esmena de substitució de la part 

dispositiva, que diu: 

“1. Continuar coordinant amb l’Ajuntament de Canet, el CNCB i la Demarcació de 

Costes una solució per a l’abocament, a la Platja de la Malva-rosa de Sagunt, de l’arena 

dragada anualment al Port Siles. 

2. Continuar la negociació amb totes les parts implicades per a acordar la forma de 

finançament i execució dels treballs de recirculació d’aquests sediments fins a la platja de 

la Malva-rosa.” 

 

Esmena que és assumida per la ponent. 

 

-Intervé en aquest moment la Sra. Picó, i indica que vol puntualitzar respecte del llenguatge 

utilitzat i sol·licita que s’utilitze un llenguatge inclusiu, per exemple, en lloc de dir la “mà de 

l’home”, utilitzar la frase la “mà humana”. En segon lloc manifesta que s’alegra que estiguen 

preocupats pel litoral i que es presente aquesta esmena per part d’EU, perquè des de Compromís 

estan molt preocupats perquè una de les cinc lleis que es van presentar juntament amb la de 

Plurilingüisme és una Llei de Costes, i esperen que des del Partit Popular de Sagunt es defense 

el litoral de la ciutat amb la nova legislació de Costes que s’està impulsant des de la Generalitat. 

-Pren la paraula el Sr. Alcalde. Aquesta operació, que l’ha explicada molt bé el Sr. Rovira, 

és una operació complexa, de la qual tenen informació des de fa unes tres setmanes i abans 

d’aquest estiu, ja ha comunicat Costes que no la veuen viable per totes les complexitats que 
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s’hauran d’afrontar. I el que es pretén, d’ací l’esmena, és que això no siga una solució puntual 

d’un any, sinó que l’acord siga alguna cosa que es puga aplicar per a tots els anys esdevenidors. 

Indica que aquesta moció li apesara perquè aquest Ajuntament ha fet gala de la defensa del 

litoral i sempre s’ha intentat no polititzar aquest assumpte. En aquesta moció, el PP parla del 

Govern Central actual i aquest Ajuntament sempre ha defensat la poca sensibilitat del Govern 

Central estiguera el partit que estiguera. Va ser el Govern Central del PP el que va aprovar el 

projecte d’Almenara sense tindre una solució per a la costa de Sagunt. Aquest assumpte no ha 

sigut una qüestió de color polític i han mantingut sempre la línia que a nivell municipal, els 

interessos de la ciutat anaven per damunt de tot. Demana que no es trenque aqueixa unitat 

municipal al voltant de la defensa de les platges i aquesta moció és un mal exemple d’això, 

perquè ací hi ha una empresa privada que és la que gestiona Port Siles que té una problemàtica 

i que ha de dur a terme el dragatge corresponent i el PP manifesta que el Club Nàutic diu que 

ha donat via lliure, però no correrà amb les despeses. Entén el Sr. Moreno que una part dels 

costos hauria d’assumir-los. En la proposta es deixa a l’Ajuntament de Canet a part i a la 

Demarcació de Costes també i ací qui paga és només l’Ajuntament de Sagunt. Doncs bé, 

manifesta que el PP ha de vetlar pels interessos de la ciutadania de Sagunt i caldrà arribar a un 

consens d’assumpció del cost de l’operació perquè aquesta beneficia a tots. S’ha presentat 

aquesta moció on es diu que la resta d’agents no assumeix res i l’Ajuntament és l’únic que falta 

per dir alguna cosa, per això veu la moció una mica deslleial perquè es podria haver fet d’una 

altra manera intentant cercar el consens. Del text s’entén que volen posar a l’Equip de Govern 

contra les cordes i no és així perquè s’estan fent els deures. Afig que la Direcció General en la 

Generalitat també té competències sobre platges i pot fer actuacions puntuals i de fet continuen 

esperant una actuació en el cor del Delta del riu Palància per part de la Generalitat. Entén que 

en aquest cas també podria oferir-se la Direcció General per a duu a terme aquesta acció puntual 

que es demana en la moció. Finalment demana que es generen textos de consens en assumptes 

on es tenen problemes amb altres administracions. L’esmena que ha presentat el Sr. Rovira ha 

sigut treballada per l’Equip de Govern i en aqueix cas donaran suport a la moció amb l’esmena. 

-Tanca el debat la Sra. Sáez. Manifesta que aquesta moció, lluny de ser política, està 

consensuada amb l’Associació de Veïns d’Almardà. Li apesara que hagen hagut de portar 

aquesta moció perquè en Comissió Informativa o en Junta de Portaveus ningú els haja dit que 

fa tres setmanes que s’està treballant en aquest assumpte. S’ha assabentat per l’alcalde de Canet. 

També li apesara que l’Associació parle amb tots els grups polítics i al final siga el PP qui haja 

de portar la moció, com també li apesara que li parlen dels camions que transportaran l’arena, 

que què passarà amb ells. L’última vegada els camions es van carregar les carreteres, les dunes 

i governava el PSOE. Indica també que el PSOE, EU i COMPROMÍS porten governant vuit 

anys que donen per a molt. Per contra li fa molt feliç que s’estiga treballant en això perquè fa 

vuit anys que no pot banyar-se a la platja d’Almardà on viu. Per tant no vol parlar de coses que 

li apesaren, sinó de coses que es faran per la ciutat. 

 

Sotmés l’assumpte a votació degudament esmenat, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 22, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, Palmero, 

Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, Vila, Serrano, Gil, Picó i Rovira. Abstencions: 2, senyors/es González, Guillen i 

Sánchez; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 22 vots a favor del PSOE, PP, VOX, 

Compromís per Sagunt, i EU-Unides Podem i 3 abstencions d’IP, ACORDA: 

1. Continuar coordinant amb l’Ajuntament de Canet, el CNCB i la Demarcació de Costes 

una solució per a l’abocament, a la Platja de la Malva-rosa de Sagunt, de l’arena dragada 

anualment a Port Siles. 

2. Continuar la negociació amb totes les parts implicades per a acordar la forma de 

finançament i execució dels treballs de recirculació d’aquests sediments fins a la platja de la 

Malva-rosa. 
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 A les 19 hores i 12 minuts se suspén momentàniament la sessió per a permetre les 

intervencions del públic assistent a la sessió, en virtut del que preveu l’art. 124 del ROM i vigent 

Carta de Participació Ciutadana de Sagunt. 

La sessió es reprèn a les 19 hores i 27 minuts. 

 

De conformitat amb l’art. 90.3 del ROM, que diu: “Quan diversos assumptes guarden 

relació entre si, podran debatre’s conjuntament si així ho decideix l’alcalde, sentida la Junta de 

Portaveus, si bé la votació de cadascun d’ells haurà de dur-se a terme per separat”, es procedeix 

al debat conjunt dels punts 10 i 14. 

 

10 EXPEDIENT 1807055Z. PROPOSICIÓ PP OFICINA POLICIA LOCAL A 

SAGUNT 

Llegit el prec presentat pel Grup Municipal del PP, sense previ expedient administratiu, 

el tenor literal del qual és el següent: 

 “Un nucli de població amb la grandària de Sagunt ha de comptar amb un servei 

presencial ininterromput de cossos i forces de seguretat. Són més de 16.000 veïns els que dia 

rere dia veuen com el servei de Policia Local a l’oficina de l’Ajuntament de Sagunt tanca les 

seues portes a les 21.30 hores, cosa que crea sensació d’inseguretat i indefensió davant 

qualsevol emergència o necessitat urgent. 

 Des del nostre grup volem traslladar a aquest Ple les exigències i demandes de la 

ciutadania del nucli de Sagunt perquè aquest servei públic es done amb total garanties i durant 

les 24 hores del dia perquè, a pesar que s’ha posat a disposició un telèfon 24 hores considerem 

que és totalment insuficient, perquè si algun ciutadà requereix d’atenció urgent i avisa per 

l’intèrfon de la porta, no tindrà la presència dels agents fins a passats 8 o 10 minuts com a 

mínim. 

 La seguretat és un dels pilars bàsics en el nostre estat del benestar i això mateix, per al 

nucli de Sagunt no s’està complint pel que la inseguretat davant qualsevol urgència és evident 

i això es manifesta en el veïnat. La reguarda sempre ha sigut un element de referència per a la 

ciutadania, en saber que té un lloc físic on acudir en el cas que ocórrega alguna emergència. 

 Ara bé, entenem la casuística de la possibilitat de donar el servei i el que es requereix 

per a això, sobretot, parlant del personal que es fa necessari per a poder donar servei en els tres 

torns i que, abans de res, està l’eficàcia i eficiència en el servei públic. Coneixem bé que aquest 

tipus de servei està disponible per als agents que sol·liciten la segona activitat i que, avui dia, 

no hi ha suficient personal en segona activitat com per a poder donar el servei els tres torns. 

 Sabent tot l’anterior, el Grup Popular a l’Ajuntament de Sagunt presenta la següent: 

PROPOSTA D’ACORDS 

1. EN EL MOMENT EN EL QUAL ES DISPOSE DE PERSONAL SUFICIENT EN 

SEGONA ACTIVITAT, QUE S’ESTUDIE LA RECUPERACIÓ DEL SERVEI EN ELS 

TRES TORNS DE POLICIA LOCAL A L’OFICINA DE L’AJUNTAMENT DE 

SAGUNT.” 

   Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 10, senyors/es Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, 

Vila, Serrano, Gil, Picó i Rovira. Vots en contra 15, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, 

Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, González, Guillen i 

Sánchez; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 10 vots a favor del PP, VOX, Compromís 

per Sagunt i EU-Unides Podem i 15 vots en contra del PSOE i IP, ACORDA: 

 No aprovar el prec transcrit anteriorment. 
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14 EXPEDIENT 1807272A. PROPOSICIÓ COMPROMÍS PER SAGUNT, OFICINA 

POLICIA LOCAL DE SAGUNT 

Llegit el prec presentat pel Grup Municipal de Compromís per Sagunt, sense previ 

expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent:   

 “L’any 2020 es va suprimir, de manera unilateral i sense un debat previ en el si de l’equip 

de govern de l’Ajuntament, el servei de 24 hores d’oficina de la Policia Local al nucli de Sagunt, 

situat al Palau Municipal de la ciutat. Aquesta decisió, a pesar que en principi s’havia pres de 

manera temporal per qüestions tècniques de personal, va suposar un perjudici per al veïnat del 

nucli de Sagunt, ja que a les nits i durant els caps de setmana passava a no poder comptar amb 

cap servei físic i presencial de cossos i forces de seguretat. L’oficina sempre ha sigut un element 

de referència per a la ciutadania, al saber que té un lloc físic on acudir en el cas que ocórrega 

alguna emergència. 

Tal com anunciava la responsable de Policia Local, el servei passaria a reduir-se a 

l’horari de 7.30 a 21.00 hores. Un horari que tampoc s’ha pogut complir quan s’han donat 

situacions de baixa mèdica o vacances dels agents. Per aquest motiu, moltes vesprades Sagunt 

no ha pogut comptar amb servei d’atenció presencial de Policia Local per a la ciutadania. 

Mentrestant, es dona el cas que, en altres centres administratius de la ciutat, comptant amb 

servei de consergeria, disposa d’un agent a les vesprades. Una situació, al nostre parer, 

incomprensible. 

Per a suplir el servei presencial, es va procedir a habilitar un intèrfon connectat amb la 

central de Policia Local. Un mecanisme que, tal com hem manifestat en diverses ocasions, 

considerem insuficient. Posem com a exemple de possible situació el cas d’un robatori de 

telèfon mòbil a altes hores de la nit. El ciutadà o ciutadana en qüestió no té mitjans per a poder 

comunicar-se amb els cossos de seguretat, i per això la seua presència física dona més garanties 

en una situació com aquesta. Pensem que el que ha de prevaldre per damunt de tot és 

l’assistència presencial als veïns i les veïnes, el seu dret a la seguretat i a un servei policial de 

proximitat. 

Arran de les crítiques sorgides en el seu moment, tant la responsable de Policia Local 

com el cap de l’equip de govern, el senyor Moreno, van manifestar que la plantilla de la Policia 

Local estava sota mínims i tindre la reguarda oberta les 24 hores del dia suposava una 

complicació de l’organització interna. Segons assenyalaven, tindre obert la reguarda de Sagunt 

implicava comptar amb deu agents que no havien de cobrir aqueixos torns i que poden cobrir 

altres serveis. 

Arribats a aquest punt, volem destacar que, des de maig de 2023, tal com es va anunciar, 

la plantilla de la policia local passava a incrementar-se en 33 agents. Per tant, ja no hi ha cap 

excusa per a poder recuperar aquest servei tan necessari per a la ciutadania de Sagunt. 

Per aquests motius, des de la nostra formació esperem arribar al següent: 

 

ACORD 

1. Recuperar el servei presencial 24 hores de Policia Local, a l’oficina situada al Palau 

Municipal de Sagunt.” 

   

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 2, senyors/es Gil i escaig. Vots en contra: 17, senyors/es 

Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, 

Rubio, González, Guillen, Sánchez, Vila i Serrano. Abstencions: 6, senyors/es Sáez, Catalán, 

Cayuela, Cañada, Muñoz i Rovira; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 2 vots a favor 

de Compromís per Sagunt, 17 vots en contra del PSOE, IP i VOX, i 6 abstencions del PP i EU-

Unides Podem, ACORDA: 

 No aprovar el prec transcrit anteriorment. 
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11 EXPEDIENT 1807261K. PROPOSICIÓ IP REDACCIÓ PROJECTE DELTA 

PALÀNCIA 

Llegida el prec presentat pel Grup Municipal d’IP, sense previ expedient administratiu, 

el tenor literal del qual és el següent: 

“L’Ajuntament de Sagunt té les competències de la cura i el manteniment del Delta del 

Palància, després de la recepció de les obres que va executar la Confederació Hidrogràfica del 

Xúquer i el cost del qual va estar per damunt dels 8 milions d’euros. No obstant això, l’únic 

projecte que havia transcendit des de la cessió de competències fins avui provenia de la Direcció 

General de ports, aeroports i costes. 

 Aqueix projecte, anunciat en 2021, suposava una actuació sobre una superfície de 4700 

m², dels mes de 160.000 que li han sigut cedits a l’Ajuntament de Sagunt. El pressupost per a 

aqueixa actuació era de 509.453 euros. El mes d’octubre passat, l’alcalde de Sagunt, en una 

reunió mantinguda amb el director general, va assegurar que el projecte continuava avant, no 

obstant això, en la comissió d’urbanisme del passat 14 de març, se’ns va informar que aqueix 

projecte havia decaigut. 

 Iniciativa Portenya va plantejar una moció sobre el delta en el Ple ordinari de maig de 

2022, que va ser aprovada pel Ple de l’Ajuntament. La proposta d’acord era la següent: 

1. Convidar les administracions competents: Ajuntament de Canet d’en 

Berenguer, Confederació Hidrogràfica del Xúquer, Demarcació de Costes i 

Conselleria d’Agricultura, Desenvolupament Rural, Emergència Climàtica i 

Transició Ecològica a constituir una taula de treball al costat del mateix 

Ajuntament de Sagunt amb l’objectiu d’estudiar la idoneïtat de constituir una 

entitat per a la gestió i posada en valor del Delta del Palància. 

2. Instar la Generalitat Valenciana que complete les expropiacions pendents 

al Delta del Palància. 

3. Instar la Confederació Hidrogràfica del Xúquer i la Conselleria 

d’Agricultura, Desenvolupament Rural, Emergència Climàtica i Transició 

Ecològica a actuar, i finançar un pla, sobre els braços del riu Palància al tram 

final del Delta, a fi d’eliminar les espècies invasores que actualment dificulten 

l’eixida a la mar de l’aigua en cas d’avingudes, i que és incompatible amb l’ús 

educacional sobre el Delta com recordàvem en la prèvia d’aquesta moció. 

Exemples d’aquesta mena d’actuació els tenim en el nostre entorn més pròxim 

amb la intervenció en diferents trams del riu Túria: 

https://www.lasprovincias.es/camp-turia/ribaroja-inicia-eliminacion-20210809213648-nt.html 

Com tantes altres mocions presentades a aquest Ple, el govern municipal es va prendre 

la proposta d’Iniciativa Portenya com un brindis al sol, ja que res s’ha avançat sobre aquest 

tema. 

 Per tant, des d’Iniciativa Portenya, després de veure el nul avanç en la consecució 

d’aqueix espai obert a la ciutadania amb el qual tots els partits amb representació en aquest 

Ajuntament ens hem compromés, entenem que és necessari que l’Ajuntament assumisca les 

seues competències al Delta del Palància, dissenyant un projecte que siga beneït per totes les 

administracions implicades. Seguint aquest propòsit, traslladem la següent proposta d’acord 

amb el Ple de l’Ajuntament de Sagunt: 

1. L’Ajuntament de Sagunt realitzarà l’encàrrec d’un projecte per al Delta del Palància, en 

el qual s’arreplegarà una proposta oberta per als més de 160.000 m² que són de la seua 

competència. 

2. El projecte serà traslladat als grups de l’oposició perquè realitzen les propostes que 

consideren oportunes. 

3. Aqueix projecte es realitzarà amb les consultes oportunes davant la Confederació 

Hidrogràfica del Xúquer i altres administracions en cas necessari. 

https://www.lasprovincias.es/camp-turia/ribaroja-inicia-eliminacion-20210809213648-nt.html
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4. La partida econòmica requerida per a la redacció del projecte vindrà de les oportunes 

modificacions extraordinàries de crèdit, del saldo positiu de 2023, o en última instància 

es consignarà en el pressupost de 2025.” 

 

Durant el debat intervenen els següents regidors i regidores els qui sol·liciten fer ús de la 

paraula i prèvia la seua autorització per part de l’Alcaldia: 

-El portaveu del Grup Socialista, Sr. Raro, presenta una esmena de supressió del 

paràgraf de la part expositiva que diu: “Com tantes altres mocions presentades a aquest Ple, el 

govern municipal es va prendre la proposta d’Iniciativa Portenya com un brindis al sol, ja que 

res s’ha avançat sobre aquest tema”. 

 

 Esmena que és assumida pel ponent. 

 

-És el torn ara del Sr. Rovira. Està d’acord amb la proposta però entén que qualsevol 

intervenció que es faça en el sistema s’ha de prioritzar la renaturalització de l’espai i li agradaria 

que constara en el text que es tracta d’un projecte de renaturalització. Cal tindre en compte que 

han de ser conscients que estan limitats quant a la instal·lació de qualsevol infraestructura dins 

del riu. Vol esmentar també que a part del projecte, el que fa falta és el manteniment de 

determinades instal·lacions. Tenint en compte que es compta amb la SAG, es poden modificar 

els encàrrecs i tanta neteja urbana i jardins tenen maquinària per a poder intervindre i es podria 

posar una xifra per a l’any vinent en l’encàrrec a la SAG perquè es puguen fer algunes 

intervencions al riu. 

-Intervé el Sr. Gil el qual indica que es recolzarà la moció, però cal tindre en compte que 

les voluntats polítiques es duen a terme posant diners en els pressupostos i treballant. En el seu 

moment es van dedicar prop de 400.000€ per a actuacions de neteja en el riu. En els 

pressupostos de 2024 no hi ha destinada cap partida per a actuar en temes de medi ambient, 

l’única cosa que s’ha fet és suplementar en 265.000€ al departament de Medi Ambient per a 

actuacions de 2023 i que no tenen a veure amb la protecció del medi ambient, però no en la 

línia d’actuar ni al Paratge Municipal de Romeu, ni a la zona del Delta del Palància, que es 

podrien dedicar recursos per a anar adequant aquesta perquè la responsabilitat és de 

l’Ajuntament. Compromís no va aconseguir malgrat barallar amb la Conselleria de Medi 

Ambient que es retiraren les casetes que encara segueixen allí, li dol no haver-ho aconseguit. 

Votaran a favor la proposta. 

-És el torn del Sr. Catalán, indica que aproven la moció perquè d’aquesta manera es 

posen en valor els paratges naturals de la ciutat i estaria molt bé poder arribar des de Sagunt 

fins al Delta del Palància. Però des del seu grup volen exposar que aquest projecte no s’ha 

executat encara perquè tenia errors. Indica que voluntat de fer-ho per part de la Generalitat n’hi 

ha, el problema és que en haver errors han d’esmenar-se i cal treballar per a tirar el projecte 

avant amb treball i diners. 

-Tanca el debat el Sr. González. La dimensió de l’espai del Delta del Palància és molt 

important i val la pena cuidar-lo. Recorda que sobre l’any 2008 hi havia una proposta de 

modificacions urbanístiques on es plantejava donar-li un valor urbanístic a aquest sòl. Aqueix 

projecte va ser rebutjat. És una bona oportunitat per a començar a fer-hi alguna cosa, de fet el 

que s’ha comentat avui ací són passos interessants i ja obriria un espai important, sobretot si es 

retiren les casetes que hi ha allí. 

 

Sotmés l’assumpte degudament esmenat a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 25, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, Palmero, 

Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillen, Sánchez, Vila, Serrano, Gil, Picó i Rovira; per la qual cosa, el Ple 

de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: 
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 L’Ajuntament de Sagunt té les competències de la cura i el manteniment del Delta del 

Palància, després de la recepció de les obres que va executar la Confederació Hidrogràfica del 

Xúquer i el cost del qual va estar per damunt dels 8 milions d’euros. No obstant això, l’únic 

projecte que havia transcendit des de la cessió de competències fins avui provenia de la Direcció 

General de ports, aeroports i costes. 

 Aqueix projecte, anunciat en 2021, suposava una actuació sobre una superfície de 4.700 

m², dels mes de 160.000 que li han sigut cedits a l’Ajuntament de Sagunt. El pressupost per a 

aqueixa actuació era de 509.453 euros. El mes d’octubre passat, l’alcalde de Sagunt, en una 

reunió mantinguda amb el director general, va assegurar que el projecte continuava avant, no 

obstant això, en la comissió d’urbanisme del passat 14 de març, se’ns va informar que aqueix 

projecte havia decaigut. 

 Iniciativa Portenya va plantejar una moció sobre el delta en el ple ordinari de maig de 

2022, que va ser aprovada pel Ple de l’Ajuntament. La proposta d’acord era la següent: 

1. Convidar les administracions competents: Ajuntament de Canet d’en 

Berenguer, Confederació Hidrogràfica del Xúquer, Demarcació de Costes i 

Conselleria d’Agricultura, Desenvolupament Rural, Emergència Climàtica i 

Transició Ecològica a constituir una taula de treball al costat del mateix 

Ajuntament de Sagunt amb l’objectiu d’estudiar la idoneïtat de constituir una 

entitat per a la gestió i posada en valor del Delta del Palància. 

2. Instar la Generalitat Valenciana que complete les expropiacions pendents 

al Delta del Palància. 

3. Instar la Confederació Hidrogràfica del Xúquer i la Conselleria 

d’Agricultura, Desenvolupament Rural, Emergència Climàtica i Transició 

Ecològica a actuar, i finançar un pla, sobre els braços del riu Palància al tram 

final del Delta, a fi d’eliminar les espècies invasores que actualment dificulten 

l’eixida a la mar de l’aigua en cas d’avingudes, i que és incompatible amb l’ús 

educacional sobre el Delta com recordàvem en la prèvia d’aquesta moció. 

Exemples d’aquesta mena d’actuació els tenim en el nostre entorn més pròxim 

amb la intervenció en diferents trams del riu Túria: 

https://www.lasprovincias.es/camp-turia/ribaroja-inicia-eliminacion-20210809213648-nt.html 

 

Per tant, des d’Iniciativa Portenya, després de veure el nul avanç en la consecució d’aqueix 

espai obert a la ciutadania amb el qual tots els partits amb representació en aquest Ajuntament 

ens hem compromés, entenem que és necessari que l’Ajuntament assumisca les seues 

competències al Delta del Palància, dissenyant un projecte que siga beneït per totes les 

administracions implicades. Seguint aquest propòsit, traslladem la següent proposta d’acord 

amb el Ple de l’Ajuntament de Sagunt: 

2. L’Ajuntament de Sagunt realitzarà l’encàrrec d’un projecte per al Delta del Palància, en 

el qual s’arreplegarà una proposta oberta per als més de 160.000 m² que són de la seua 

competència. 

3. El projecte serà traslladat als grups de l’oposició perquè realitzen les propostes que 

consideren oportunes. 

4. Aqueix projecte es realitzarà amb les consultes oportunes davant la Confederació 

Hidrogràfica del Xúquer i altres administracions en cas necessari. 

La partida econòmica requerida per a la redacció del projecte vindrà de les oportunes 

modificacions extraordinàries de crèdit, del saldo positiu de 2023, o en última instància es 

consignarà en el pressupost de 2025. 

 

13 EXPEDIENT 1807269X. PROPOSICIÓ COMPROMÍS PER SAGUNT I 

ESQUERRA UNIDA-UNIDES PODEM, ADEQUACIÓ DE LES ESCALES 

Llegit el prec presentat per Compromís per Sagunt i EU-Unides Podem, sense previ 

expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent:   

https://www.lasprovincias.es/camp-turia/ribaroja-inicia-eliminacion-20210809213648-nt.html
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“La lluita enfront del canvi climàtic ha de ser el tema prioritari de totes les societats. I 

en ella, la comprensió, l’estima, i la protecció del territori és part fonamental per a aconseguir 

un futur on les pròximes generacions puguen viure en un planeta habitable. Sense un equilibri 

natural, no és possible la vida, almenys tal com la coneixem. 

La biodiversitat i els diferents ecosistemes amb els quals compta el Camp de Morvedre 

fan que aquest tros de terra en el qual tenim la sort de viure siga un territori amb una riquesa 

natural d’un valor incalculable, que cal protegir. 

Però lamentablement bona part d’aquests ecosistemes no compten, a hores d’ara, amb 

una figura que assegure aquesta protecció. El primer pas per a aconseguir que entorns com 

Romeu, el Palància-Belcaire, les platges del Nord o la Marjal dels Moros compten en un futur 

pròxim amb reglaments i lleis que avancen en el seu defensa i cura, és la conscienciació 

ciutadana sobre el valor del medi natural que habiten. 

Un exemple a destacar el trobem a la Casa Penya, on l’entitat ecologista Acció 

Ecologista Agró fa un treball encomiable de custòdia del territori. Accions pedagògiques, 

treball sobre el terreny, estudis, etc., han convertit el projecte de la Casa Penya en un model de 

referència en tot el País Valencià. 

Sagunt compta amb una extensió del seu terme prou important. En concret, 132 km² de 

territori. En el nord, als peus de les Llomes de Cerverola i fent frontera amb els termes 

d’Alfondeguilla, Soneja, Algar del Palància, Alfara de la Baronia i la Vall d’Uixó, trobem 

l’enclavament de les Escales. Es tracta d’una zona que compta amb unes instal·lacions, enmig 

de la natura, que han servit durant dècades de zona d’esbarjo i gaudi de la ciutadania de Sagunt 

i del seu voltant. 

El campament dels Escales porta anys en estat de total abandó. Des de Compromís i 

Esquerra Unida pensem que són unes instal·lacions que, amb una xicoteta inversió, podrien 

posar-se a la disposició de la ciutadania, amb l’objectiu de continuar treballant en la 

conscienciació de la societat en la lluita contra el canvi climàtic i la protecció del nostre territori. 

Som sabedors que han sigut diverses les intervencions de diferents governs per a tractar de 

mantenir-ho en bon estat de conservació, però un continent sense contingut està abocat a la 

ruïna. 

Arribats a aquest punt, cal destacar que l’última actuació important duta a terme en les 

instal·lacions va ser l’any 2010, per un import de 55.000€, destinat a la reparació de les 

edificacions existents, renovació dels lavabos i vestuaris, i l’eliminació de goteres en les 

cobertes. A més, també es van adequar les àrees de jocs exteriors i es van renovar tots els 

paellers. 

Atés que el campament dels Escales està dins d’una parcel·la de titularitat municipal 

d’1.398.527 m², i tenint en compte el seu estat actual, entenem que es poden desenvolupar 

mesures, tant a curt com llarg termini, per a millorar la zona i protegir-la: 

Mesures a curt termini: 

 Solució d’ubicació de contenidors de fem per a evitar possible propagació foc 

davant un incendi. 

 Treballs de silvicultura que garantisquen la prevenció d’incendis, conservació i 

regeneració de l’espai. 

 Augment de la vigilància de la Guarderia Rural. 

 Incloure treballs de millora de l’espai amb el personal de plans d’ocupació del 

Consell Agrari. 

 Terraplenament dels accessos des de la carretera N-225. 

 Reparació del pont en camí d’Escales pròxim al complex. 

 

Mesures a mig/llarg termini: 

 Rehabilitació integral de l’espai. 
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 Dissenyar, al costat de les associacions i entitats ecologistes del municipi, un 

model de gestió, que garantisca el manteniment i funcionament del campament al llarg dels 

anys, ininterrompudament. 

 Dotació pressupostària anual per a tasques de manteniment. 

 Programació d’activitats d’Educació Ambiental per part del Departament de 

Medi Ambient. 

 

Per tots aquests motius, des de les nostres formacions, esperem arribar als següents: 

 

ACORDS 

 

1. Estudiar la viabilitat de recuperar el campament de les Escales per a posar-lo a la 

disposició de la ciutadania de Sagunt. 

2. Impulsar un diàleg amb les entitats civils i ecologistes, amb l’objectiu d’aconseguir 

que aquest espai es convertisca en un projecte de conscienciació de protecció del territori i lluita 

enfront del canvi climàtic, a imatge del treball de custòdia del territori efectuat per Agró a la 

Casa Penya. 

3. Donar trasllat del present acord al Consell Agrari de Sagunt, al departament de Medi 

Ambient, Patrimoni, i a l’Empresa Pública SAG.” 

Durant el debat intervenen els següents regidors i regidores, els quals sol·liciten fer ús de la 

paraula i prèvia l’autorització per part de l’Alcaldia: 

-El portaveu de VOX, Sr. Vila, presenta una esmena de substitució del punt 2, que diu: “2. 

Instar a l’Ajuntament de Sagunt a portar un correcte manteniment d’aquesta i fomentar 

activitats lúdiques en aquesta zona.” 

-El Sr. Catalán pren la paraula i agraeix la moció, perquè tot allò que siga posar en valor el 

paratge natural del municipi ho secundaran, però vol recalcar que l’última inversió va ser en 

2010 quan governava el PP, són 14 anys des de l’última inversió. Ara sembla que les Escales 

s’ha de posar en valor. Indica que el seu grup PP donarà suport a aquesta moció, però demana 

una reflexió perquè queden moltes coses per fer en aquest municipi. 

-Tanca el debat la Sra. Picó. Indica que no accepten l’esmena proposada per VOX i agraeix 

al Sr. Rovira la defensa de la moció que ha nascut del diàleg amb l’Associació Ecologista Agró. 

En aquest Ple ha sigut evident la quantitat de reptes ambientals que hi ha pendents en aquest 

municipi. Amb aquesta moció volen recuperar les Escales amb una perspectiva europea. És un 

espai molt idoni per a impulsar polítiques de sostenibilitat i implicar la ciutadania a reflexionar 

sobre el valor del territori, es compta amb un municipi molt ric en ecosistemes, però també 

molts riscos, incendis a Almardà, escassetat d’aigua, etc. S’ha d’aproximar a la ciutadania duent 

a terme activitats i aquest espai pot ser un bon lloc on fer-les. Hi ha moltes opcions i quan s’ix 

a Europa es pot veure que pobles amb menys patrimoni natural que Sagunt compten amb 

opcions meravelloses i per tant entén que s’ha d’obrir un diàleg amb la ciutadania i explicar-li 

a la ciutadania què és el que es pot fer. Des de l’Ajuntament es compta amb tot a favor, tan sols 

s’han de posar en marxa aquestes polítiques i tindre en compte els límits al creixement amb 

responsabilitat i afavorir un territori competitiu amb reindustrialització, però acompanyada de 

polítiques ambientals. 

 

 Sotmesa a votació l’esmena de VOX, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 2, senyors Vila i Serrano. Vots en contra: 15, senyors/es 

Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, Palmero, Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, 

Rubio, Gil, Picó i Rovira. Abstencions: 8, senyors/es Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, 

González, Guillen i Sánchez; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, 2 vots a favor de VOX, 

15 vots en contra del PSOE, Compromís per Sagunt i EU-Unides Podem i 8 abstencions del PP 

i IP, ACORDA: 
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No aprovar aquesta esmena. 

 

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 23, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, Palmero, 

Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, 

Muñoz, González, Guillen, Sánchez, Gil, Picó i Rovira. Abstencions: 2, senyors Vila i Serrano; 

per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 23 vots a favor del PSOE, PP, IP, Compromís per 

Sagunt i EU-Unides Podem i 2 abstencions de VOX, ACORDA: 

 Aprovar el prec dalt transcrit. 

 

15 EXPEDIENT 1807277H. PROPOSICIÓ EU-UNIDES PODEM, PSOE I 

COMPROMÍS PER SAGUNT, EN DEFENSA DE LA LLEI DE MEMÒRIA 

DEMOCRÀTICA 

Llegida la proposició política presentada per EU-Unides Podem, PSOE i Compromís 

per Sagunt, sense previ expedient administratiu, el tenor literal del qual és el següent:   

 “Al desembre de 2007, després d’un complicat procés parlamentari, s’aprovava la Llei 

52/2007, de 26 de desembre, per la qual es reconeixen i amplien drets i s’estableixen mesures 

a favor dels qui van patir persecució o violència durant la guerra civil i la dictadura, la coneguda 

com a Llei de Memòria Històrica. Va ser aquest el primer gran avanç en aquesta matèria trenta 

anys després de la fi de la dictadura a Espanya. 

Quinze anys després una nova llei veia la llum, la Llei 20/2022, de 19 d’octubre, de 

Memòria Democràtica, que avançava en diverses qüestions respecte a l’aprovada en 2007. 

Les Corts Valencianes aprovaven també una norma sobre aquesta matèria l’any 2017, la 

Llei 14/2017, de 10 de novembre, de memòria democràtica i per a la convivència de la 

Comunitat Valenciana. Aquesta norma, al costat de les seues modificacions i desenvolupament 

normatiu en les dues passades legislatures va posar a la Comunitat Valenciana a l’avantguarda 

de les polítiques públiques per la justícia i reparació de les víctimes, dones i homes en una lluita 

silenciada durant 40 anys de dictadura franquista, la qual va privar a aquestes persones de la 

seua vida, els seus béns, o la seua llibertat, i moltes vegades també la dels seus familiars. 

Prova d’això va ser el DECRET 1/2023, de 13 de gener, del Consell, pel qual es 

desenvolupava la Llei 14/2017, de 10 de novembre, de la Generalitat, de memòria democràtica 

i per a la convivència de la Comunitat Valenciana o tot el treball realitzat durant aquests anys 

al costat de les famílies i les associacions. Un període en el qual s’han aconseguit obrir 328 

fosses i recuperat més de 2.500 víctimes de les quals quasi 300 ha sigut identificades i lliurades 

a les seues famílies. També es va deixar adjudicada l’exhumació de 421 víctimes més (47 

fosses) que haurien d’estar realitzant-se. Això suposa que el 70% de les fosses del País Valencià 

han sigut intervingudes i els cossos exhumats, quedant principalment les de combatents i 

bombardejos. 

Fa pocs dies coneixíem que, el nou govern valencià de PP i VOX ha registrat la 

PROPOSICIÓ DE LLEI DE CONCÒRDIA DE LA COMUNITAT VALENCIANA que pretén 

dilapidar tots els avanços aconseguits durant els últims anys. 

El text presentat a la Mesa de les Corts, de tot just set pàgines, amb un pròleg 

absolutament negacionista sobre els fets històrics i únicament cinc articles que deroga la Llei 

14/2017, de 10 de novembre, de memòria democràtica, és impropi de qualsevol govern que es 

qualifique de demòcrata. 

Espanya va patir un colp d’estat promogut per generals recolzats en les potències 

nazifeixistes, el poder econòmic, l’oligarquia i la jerarquia catòlica de l’època contra la II 

República democràticament constituïda, que van provocar una guerra terrible i una dictadura 

de quasi 40 anys que es va mantindre en el poder mitjançant el crim i el terror i amb una 

repressió brutal, de manera sistèmica i sistemàtica. Negar o ocultar això és un absolut disbarat 

mancat de rigor històric i un insult a totes les víctimes. 
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A part de ser un despropòsit a nivell històric, l’escarida proposta de Llei mescla les 

víctimes de la violència, amb les de la guerra, la dictadura i fins i tot el “terrorisme etarra i 

islàmic”. Una mescla que manca de sentit però que té un clar objectiu ideològic de diluir-lo tot. 

Aquesta proposta de llei és, en definitiva, un text que advoca pel negacionisme i que és 

absolutament contrària als drets de les víctimes de violència per crims de Lesa Humanitat 

reconeguts pel Dret Internacional Humanitari, a la Llei 20/2022, de 19 d’octubre, de Memòria 

Democràtica, així com resolucions i pactes internacionals signats per Espanya. 

L’aprovació d’aquesta llei posarà en perill tot l’avanç que han suposat els vuit anys de 

polítiques de memòria: 

 El Banc d’Identificació genètica imprescindible per a les identificacions de les 

restes exhumades i la localització de bebès robats. 

 El catàleg de vestigis franquistes. 

 La protecció dels llocs de la memòria. 

 Els memorials. 

 L’Institut de la Memòria Democràtica. 

 El cens de víctimes. 

 La dignificació de les fosses comunes.  

 

Per tot proposem al Ple els següents 

 

ACORDS 

 

1. L’Ajuntament de Sagunt rebutja la Proposició de Llei de Concòrdia de la Comunitat 

Valenciana anunciada pel govern valencià. 

2. L’Ajuntament de Sagunt sol·licita que es continue aplicant i desenvolupant la Llei 14/2017, 

de 10 de novembre, de memòria democràtica i per a la convivència de la Comunitat 

Valenciana en col·laboració amb les associacions de víctimes i per la memòria valencianes. 

3. L’Ajuntament de Sagunt dona suport a les mobilitzacions de la Coordinadora 

d’Associacions per la Memòria Democràtica del País Valencià i de la resta d’entitats, per la 

Veritat, la Justícia i la Reparació per a totes les víctimes del franquisme. 

4. Donar trasllat del present acord als grups parlamentaris de les Corts Valencianes.” 

   

Sotmés l’assumpte a votació, resulta: 

Total regidors: 25. Regidors presents en aqueix moment en la sessió: 25. Regidors 

absents en la votació: cap. Vots a favor: 15, senyors/es Alcalde, Carrera, Raro, Carbó, Palmero, 

Quesada, Vidal, Antonino, Timón, Sánchez, Iborra, Rubio, Gil, Picó i Rovira. Vots en contra: 7, 

senyors/es Sáez, Catalán, Cayuela, Cañada, Muñoz, Vila i Serrano. Abstencions 3, senyors/es 

González, Guillen i Sánchez; per la qual cosa, el Ple de l’Ajuntament, per 15 vots a favor del 

PSOE, Compromís per Sagunt i EU-Unides Podem, 7 vots en contra del PP i VOX i 3 

abstencions d’IP, ACORDA: 

 Aprovar la proposició dalt transcrita que es té ací per reproduïda amb caràcter general. 

 

S E G O N A   P A R T: CONTROL I FISCALITZACIÓ DE L’ACCIÓ DE GOVERN 

LOCAL 

 



 52 

16 EXPEDIENT 1804868M. DONAR COMPTE RESOLUCIONS D’ALCALDIA I 

DELS SEUS REGIDORS/REGIDORES ADOPTATS DES DE LA DACIÓ DE 

COMPTES FORMULATS EN L’ANTERIOR SESSIÓ 

L’article 42 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats 

Locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, estableix que l’alcalde donarà 

compte succinta a la corporació, en cada sessió ordinària del Ple, de les resolucions que haguera 

adoptat des de l’última sessió plenària ordinària perquè els regidors coneguen el 

desenvolupament de l’administració municipal o a l’efecte del control i fiscalització dels òrgans 

de govern, previstos en l’article 22.2.a) de la Llei 7/85, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases 

del Règim Local. 

Considerant així mateix l’estructura d’ordre del dia de les sessions ordinàries del Ple de 

la corporació prevista en l’article 86 del vigent Reglament Orgànic Municipal d’aquest 

Ajuntament. 

A la vista de tot això, s’informa el Ple de Ajuntament de totes les resolucions de 

l’Alcaldia i de les seues regidores i regidors delegats adoptades des de la dació de comptes 

formulada en l’anterior sessió plenària de caràcter ordinari que es va celebrar el dia 07.03.2024 

i que comprenen: 

 

Des del número 2246 del 29 de febrer de 2024 fins al número 2978 del 25 de març de 

2024. 

 

Per tot això, el Ple en queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 
 

17 EXPEDIENT 1716708R. 02 INFORME RESUM CONTROL FINANCER 

PERMANENT I AUDITORIA PÚBLICA REALITZATS EN 2023 (PACF2023) 

COMPTES 2022 

En relació amb l’expedient de referència 1317412P i conforme s’assenyala en l’art 36 

del RD 424/2017, de 28 d’abril, pel qual es regula el règim jurídic del control intern en les 

entitats del Sector Públic Local que assenyala en el seu apartat 1: “Els informes definitius de 

control financer seran remesos per l’òrgan interventor al gestor directe de l’activitat 

economicofinancera controlada i al president de l’Entitat Local, així com, a través d’aquest 

últim, al Ple perquè en prengueu coneixement. L’anàlisi de l’informe constituirà un punt 

independent en l’ordre del dia de la corresponent sessió plenària.” 

El resultat de les actuacions de control permanent i de cadascuna de les auditories es 

documentarà en informes escrits, en els quals s’exposaran de manera clara, objectiva i 

ponderada els fets comprovats, les conclusions obtingudes i, si és el cas, les recomanacions 

sobre les actuacions objecte de control. 

Així mateix, s’indicaran les deficiències que hagen de ser esmenades mitjançant una 

actuació correctora immediata, havent de verificar-se la seua realització en les següents 

actuacions de control. L’estructura, contingut i tramitació d’aquests informes s’ajustarà al que 

s’estableix en les normes tècniques de control financer i auditoria dictades per la Intervenció 

General de l’Administració de l’Estat. 

Elaborat aquest informe, l’anàlisi d’aquest constituirà un punt independent en l’ordre 

del dia de la corresponent sessió plenària (article 36.1 del RD 424/2017). 

 

Per tot això, es formula la següent proposta de donar compte al Ple de la corporació del 

present informe d’Intervenció i la seua documentació annexa. 

ÚNIC: Dació de compte al Ple de l’informe anual sobre resultats de les actuacions de control 

permanent i de cadascuna de les auditories tal com estableix l’article 36 del RD 424/2017, de 

28 d’abril, pel qual es regula el règim jurídic del control intern en les entitats del Sector Públic 

Local. 
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Per tot això, el Ple en queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 
 

18 EXPEDIENT 1801304M. DONAR COMPTE DE L’ESTABILITAT PRESSUPOSTÀRIA 

EN OCASIÓ DE L’APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA PER CRÈDIT 

EXTRAORDINARI I SUPLEMENT DE CRÈDIT 1/2024 

Per la Intervenció Municipal, en compliment del que disposa la Llei orgànica 2/2012 de 

27 d’abril d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera, així com l’Ordre 

HAP/2105/2012 d’1 d’octubre per la qual es desenvolupen les obligacions de subministrament 

d’informació previstes en la Llei orgànica 2/2012 avantdita, s’ha emès en data 26 de març de 

2024 informe d’Intervenció relatiu a l’estabilitat pressupostària respecte a l’expedient de 

suplement de crèdits al Pressupost de l’exercici 2024 finançat amb RTGG, del següent tenor 

literal: 

“Expedient: 1801304M 

Informe control financer 

Assumpte: informe d’Intervenció relatiu a l’estabilitat pressupostària respecte a l’expedient de 

suplement de crèdits al Pressupost de l’exercici 2024 finançat amb RTGG. 

Import: 2.248.545,54 €     

SERGIO PASCUAL MIRALLES, interventor general de l’Ajuntament de Sagunt, en 

compliment del que es disposa en la Llei orgànica 2/2012 de 27 d’abril d’Estabilitat 

Pressupostària i Sostenibilitat Financera, així com l’Ordre HAP/2105/2012 d’1 d’octubre per 

la qual es desenvolupen les obligacions de subministrament d’informació previstes en la Llei 

orgànica 2/2012 avantdita emet l’informe a continuació. 

  Conseqüència de l’Auditoria de l’entorn de control duta a terme a l’Ajuntament de 

Sagunt per part de la Sindicatura de Comptes (exp. 758880A) i donada compte al Ple de la 

corporació en data 7 de setembre de 2023 i conforme a l’article 16,1, últim paràgraf del Reial 

decret 1463/2007 de 2 de novembre pel qual s’aprova el Reglament de desenvolupament de la 

Llei 18/2001, de 12 de novembre, d’estabilitat Pressupostària, en la seua Aplicació a les Entitats 

Locals, encara vigent que assenyala:   

“Quant al pressupost inicial i, en el seu cas les seues modificacions, l’avaluació del 

compliment de l’objectiu d’estabilitat de la pròpia entitat local i dels seus organismes 

dependents”   

En el seu apartat 2n d’aquest mateix article 16 s’assenyala “L’informe s’emetrà amb 

caràcter independent i s’incorporarà als previstos en els articles 168,4, 177,2 i 191,3 del text 

refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, referits respectivament, a l’aprovació del 

pressupost general, a les seues modificacions, i a la seua liquidació”. 

Cal recordar que la Comissió Europea va decidir aplicar la clàusula general de 

salvaguarda del Pacte d’Estabilitat i Creixement en 2020 i prorrogada per a l’exercici 2021, 

2022 i 2023.   

Després del parèntesi de la suspensió de les regles fiscals des de l’exercici 2020 a 2023, 

ja en 2024 es produeix la reactivació de les regles fiscals. Regles fiscals en la qual s’ha publicat 

recentment el 6 de març la nota de premsa en l’oficina virtual per a la Coordinació Financera 

de les Hisendes locals (OVEELL) que els objectius de dèficit vigents per a 2024 seran els 

inclosos en el programa d’estabilitat ja avaluats per la Comissió Europea que es van remetre a 

l’abril de 2023, conseqüència de de el rebuig en el Ple del Senat dels nous objectius més 

“generosos” 

Així les coses l’objectiu per a les Entitats Locals es fixa en una capacitat de +0,2 per a 

l’exercici 2024.    

Es recorda que el sistema o base de càlcul ha de recaure sobre el consolidat, és a dir, tot 

el perímetre de consolidació    

Normativa: composta per la normativa esmentada i el Manual de càlcul del dèficit en 

Comptabilitat Nacional adaptat a les Corporacions Locals desenvolupada per la IGAE 

conforme als criteris del Sistema Europeu de Comptes Nacionals i Regionals (SEC 10).   
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El Reglament (UE) núm. 549/2013 del Parlament Europeu i del Consell, de 21 de maig de 2013, 

relatiu al Sistema Europeu de Comptes Nacionals i Regionals de la Unió Europea (SEC-10)   

Els arts. 4.1.b; 15.3.c i 15.4.e de l’Ordre HAP/2015/2012, d’1 d’octubre, per les quals es 

desenvolupen les obligacions de subministrament d’informació previstes en la Llei orgànica 

2/2012 de 27 d’abril, d’estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera assenyalats.   

Això és pel fet que els és aplicable l’apartat 1 del referit article 165 del Text Refós de la Llei 

Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, 

pel qual, el pressupost general atendrà el compliment del principi d’estabilitat i l’article 16 del 

Reial decret 1463/2007, de 2 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament de Desenvolupament 

de la Llei 18/2001, de 12 de novembre, d’Estabilitat Pressupostària, en la seua aplicació a les 

Entitats Locals, pel qual la Intervenció local informarà sobre l’avaluació del principi 

d’estabilitat pressupostària en termes de capacitat o necessitat de finançament conforme al SEC-

10 amb caràcter independent en l’execució del pressupost i les seues modificacions: “L’informe 

s’emetrà amb caràcter independent i s’incorporarà als previstos en els articles 168.4, 177.2 i 

191.3 del text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, referits, respectivament, a 

l’aprovació del pressupost general, a les seues modificacions i a la seua liquidació” i 

s’incorporarà als previstos en els articles 168.4 (per a l’aprovació dels pressupostos) i 191.3 

(per a la liquidació del pressupost) del text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, 

aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, referits respectivament, a l’aprovació 

del pressupost general i a la seua liquidació com ja s’ha indicat.    

Després del parèntesi de la suspensió de les regles fiscals des de l’exercici 2020 a 2023, 

ja en 2024 es produeix la reactivació de les regles fiscals. Regles fiscals en la qual s’ha publicat 

recentment el 6 de març la nota de premsa en l’oficina virtual per a la Coordinació Financera 

de les Hisendes locals (OVEELL) que els objectius de dèficit vigents per a 2024 seran els 

inclosos en el programa d’estabilitat ja avaluats per la Comissió Europea que es van remetre a 

l’abril de 2023, conseqüència de de el rebuig en el Ple del Senat dels nous objectius més 

“generosos”. 

Així les coses l’objectiu per a les Entitats Locals es fixa en una capacitat de +0,2 per a 

l’exercici 2024.   

 Es recorda que el sistema o base de càlcul és ha de recaure sobre el consolidat, és a dir, 

tot el perímetre de consolidació. 

Del resultat, a data present, de l’estudi d’avaluació amb l’aprovació pressupostària on 

es reflecteix una capacitat de 7.095.086,27 euros i després de l’increment de despesa derivada 

de la part de l’expedient d’incorporació de romanents (informe a l’expedient 1731346Y) no 

subjectes a subvenció procedent d’altres administracions públiques ascendeix a la quantitat 

igual que s’incrementa el límit de despeses no financeres, és a dir 9.931.257,95.   

Vist que en el present expedient s’incrementa la quantitat de 2.248.545,54€ de despeses 

no financeres amb càrrec al capítol 8 d’ingressos (romanent de tresoreria per a despeses 

generals ), és a dir actius financers, es produeix així un increment de la necessitat de 

finançament respecte a la situació després de la incorporació de romanents d’aprovació 

pressupostària de 5.084.717,22€ resultant l’agregació de les dades que figuren en la data 

d’aprovació pressupostària estimada per a la liquidació de l’exercici 2024 i la incorporació de 

romanents i el present expedient de suplement de crèdits.   

Com ja es va informar en l’aprovació del pressupost, i incorporació de romanents, aquest 

resultat està molt condicionada al grau d’inexecució pressupostària. L’import de la modificació, 

2,2 milions d’euros unit al d’incorporació de romanents 17 milions, i respecte al pressupost 

inicial de 97,9 milions representa un volum del 19,61% del pressupost inicial. Situat el 

pressupost global en poc més de 117  milions.   

 Respecte a la Regla de Despesa resulta a data present difícil de quantificar com a aquesta 

es fixa en l’informe d’Intervenció d’aprovació del pressupost 2024 en 61.885.970,42 d’ens 

Ajuntament de Sagunt i 80.013.719,99 el del perímetre de consolidació (recordem Consell 

Local Agrari, Fundació i SAG).   
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Sobre aquesta quantitat prevista en el moment d’aprovació pressupostària caldria 

incrementar-li la quantitat d’ocupacions no financeres (en resum per a l’Ajuntament de Sagunt 

les despeses dels capítols 1 a 7 excepte interessos del deute i minorat en les transferències 

d’altres administracions públiques amb les excepcions del compte 413) de 9.931.257,95, cosa 

que representaria un total per a l’ens individualment considerat de l’Ajuntament de Sagunt en 

71.817.228,37 €, així com l’exclusió de la  transferència interna entre els ens dependents que 

figuren en els expedients i situaria l’Ajuntament aïlladament de 72,6  milions. 

La dificultat present del càlcul de la Regla de Despesa, com ja s’indica en l’informe en 

el moment d’aprovació del pressupost és sobre quina quantitat cal establir-la:    

- Si l’assenyalada en la liquidació de 2023, situada 52.179.798,38 per a l’ens Ajuntament de 

Sagunt o 69.936.317,18 per al perímetre de consolidació) 

- Bé des del moment immediat anterior a la suspensió de les regles fiscals en 2020 amb els 

valors actualitzats que s’indiquen 

- Bé d’una altra manera   

Si bé, com s’ha indicat conseqüència del rebuig del Ple del Senat, es pren la senda del Programa 

d’Estabilitat presentat a l’abril de 2023 que es troba avalat per les autoritats europees. Però hi 

ha una absència de la fixació de la dada per a les entitats Locals en la manera d’establir aquesta.   

Es recorda el que reiteradament s’assenyala en els successius informes d’aprovació de 

pressupostos i liquidació: l’elevat inexecució pressupostària hipoteca els exercicis successius 

en realitzar la incorporacions de romanents, principalment derivades d’aquelles despeses amb 

finançament afecte a les operacions de préstec que no s’executen o que és preceptiu incorporar-

la a l’exercici següent i que en el present expedient ascendeix a 10 milions de romanent afecte 

a préstec més 1 de romanent per a despeses generals i esgotant en el present  expedient tot el 

romanent de tresoreria per a despeses generals derivat de la liquidació de 2023. 

Serà el grau d’inexecució pressupostari el que determine el compliment de les regles fiscals o 

el seu possible trasllat a l’exercici següent per la nova incorporació preceptiva a l’exercici 2025 

de les despeses afectes.   

Respecte a l’ús del romanent em remet a l’assenyalat en l’informe de control financer que 

s’uneix al present informe igualment elaborat per aquesta Intervenció.” 

Per tot això, de conformitat amb el que s’estableix l’article 16, 2 del Reial decret 1463/2007 de 

2 de novembre pel qual s’aprova el Reglament de desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 

de novembre, d’estabilitat Pressupostària, en la seua Aplicació a les Entitats Locals, encara 

vigent que assenyala que “la Intervenció local elevarà al Ple un informe sobre el compliment 

de l’objectiu d’estabilitat de la pròpia entitat local i dels seus organismes i entitats dependents” 

per a continuació assenyalar en el paràgraf 2n “que l’informe s’emetrà amb caràcter 

independent i s’incorporarà al que es preveu en l’article 168,4… referit a l’aprovació dels 

pressupostos, a les seues modificacions i a la seua liquidació”, es proposa: 

ÚNIC. Donar compte al Ple de l’informe emés per la Intervenció Municipal en data 26 

de març de 2024, relatiu a l’estabilitat pressupostària respecte a l’expedient de suplement de 

crèdits al Pressupost de l’exercici 2024 finançat amb RTGG. 
 

Per tot això, el Ple en queda assabentat per unanimitat dels membres presents. 
 

PRECS I PREGUNTES 

 

En l’apartat de precs i preguntes intervenen els següents regidors: 

-Pren la paraula en primer lloc el Sr. Vila. Prega que se’ls facilite l’accés on està situat 

actualment l’arxiu, almenys als portaveus dels diferents grups polítics i a les associacions de 

Patrimoni Industrial que estiguen interessades a veure les instal·lacions i on està situat aquest 

arxiu actualment. 

-El Sr. Serrano indica que li consta que ha sigut remés per la Direcció General de Cultura 

avui dia un escrit dirigit al Sr. Alcalde en la qual s’indica i llig literalment “que recentment s’ha 

celebrat una reunió entre les nostres institucions propiciada pel nostre escrit de l’u de març del 
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corrent del qual se’ls va donar trasllat el passat dia vuit de març i en el qual els oferíem acollir 

sota la modalitat de comodat els fons documentals d’Alts Forns i part de l’arxiu de Serra Menera. 

En aquesta reunió es va reiterar l’oferiment d’aquesta Direcció General de Cultura sobre la base 

del compromís amb el nostre Patrimoni i no sols per les exigències de la Llei 3/2005 de 15 de 

juny de la Generalitat Valenciana d’Arxius. Atés que l’Ajuntament ens ha traslladat verbalment 

que rebutgen l’oferiment en adduir que tenen un espai projectat per a acollir l’Arxiu, és d’interés 

d’aquesta Direcció General de Cultura que ens traslladen la seua contestació per escrit, així com 

que ens anticipen la informació relativa a l’espai al qual pretenen traslladar els Fons 

Documentals, condicions de les instal·lacions i terminis previstos. Informació que necessitem 

per a tindre total coneixement de la destinació d’aqueix Patrimoni de tots els valencians”. 

Remesa aquesta missiva, prega que per part de qui corresponga se’ls informe sobre si existeix 

aqueix projecte, si té dotació, on estarà situat, terminis d’execució, és a dir, la informació que 

s’ha traslladat a la Direcció General de Cultura, i que esperen que arribe per escrit, que també 

se’ls facilite a la resta de regidors. 

-El Sr. Alcalde respon i manifesta que és una mica anòmal que facen una comunicació 

que l’Equip de Govern no ha rebut encara i que siga un regidor de VOX el que li l’explique 

abans que la tinga el mateix alcalde. Independentment d’això, pensa que la Direcció General de 

Cultura té coses més importants de les quals preocupar-se que d’un Fons Arxivístic de 

l’Ajuntament de Sagunt del qual ells no tenen ni la propietat. Dit això, la Nau en la qual 

actualment estan els Fons s’acaba prompte el contracte i per això han trobat una Nau més idònia 

per a albergar arxius i en la reunió ja se li va explicar a la Direcció General de Cultura i se li va 

plantejar a més on podien estar les problemàtiques. Primer se’ls va preguntar si la Direcció 

General de Cultura estava disposada, donat el seu interés en l’arxiu, a sufragar d’alguna forma 

els costos corresponents de la Nau, digitalització…, a la qual cosa van respondre que no, i, 

segon, l’Ajuntament té un problema al qual estan intentant cercar solució, com són els motles 

en propietat de la Fundació que s’han guardat també amb l’arxiu i que són peces de major 

grandària i no permeten fàcilment el seu emmagatzematge, per això se li va preguntar també a 

la Direcció General de Cultura si disposarien d’un espai on emmagatzemar aquests motles i la 

resposta també va ser negativa. En aqueix sentit, això és el que se’ls ha traslladat en la reunió i 

no tenen cap problema a traslladar-lo per escrit. Si la Generalitat es replanteja donar diners per 

al manteniment d’aqueixos fons o poder emmagatzemar part dels motles, per part de 

l’Ajuntament cap problema. Al que s’han negat és que si tenen opcions que aquest arxiu siga 

ací se l’emporten fora i a més ara, per primera vegada, la Regidoria d’Arxius juntament amb la 

part de Biblioteques i juntament amb la Fundació, s’està plantejant com poder posar part del 

fons directament a disposició perquè qualsevol ciutadà o ciutadana puga analitzar-lo. Entén que 

s’estan fent passos positius i el que no faran és portar l’arxiu a un magatzem fora de la ciutat, 

si es té la possibilitat de tindre’l ací i almenys part dels fons posar-los a la disposició de la 

ciutadania i en això és en el que estan treballant. Ho traslladaran no obstant això per escrit. 

-Tanca aquest apartat el Sr. Guillén, el qual indica que el prec anava dirigit a l’Equip de 

Govern, però per mandat de tots els grups polítics es dirigirà al Sr. Secretari i té a veure la seua 

petició amb la cobertura social que venen demanant els regidors no alliberats i és important 

avui dia perquè fa poc s’han eliminat uns escalons molt perillosos que hi havia a la sala de plens, 

motiu que va ocasionar que la llavors regidora Sra. Pilar Berand tinguera un contratemps del 

qual encara té seqüeles i va haver de posar de la seua butxaca la recuperació, la rehabilitació i 

el massatgista al qual va haver d’acudir. Demana que el Sr. Secretari atenga aquest prec i elabore 

l’informe que tantes vegades li diuen que li han demanat. 

-El Sr. Alcalde indica que el problema és que el secretari faça un informe negatiu en 

aquest sentit. 

-El Sr. Secretari manifesta que el resultat de l’informe seria negatiu. 

 

 I vist que no hi ha més assumptes a tractar, la Presidència clou la sessió a les 21 hores i 

15 minuts, de tot això, com a secretari general, en done fe. 
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ACOMPLIU-HO: L’ALCALDE 


